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Ersättare Thomas Svensson (M) 
Eva Kihlström-Widstrand (SD) §§ 213-136, 250, 260-261 
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Tjänstemän Carl-Martin Lanér, kommundirektör §§ 213- 247, 249-261 
Anna-Karin Sonesson, kanslichef 
Torbjörn Lind, näringslivschef, § 215 
Peter Berglin, VD Ronneby Miljö & Teknik AB, §§ 217-219 
Conny Bengtsson, affärsområdeschef Ronneby Miljö & Teknik AB, §§ 217-219 
Annelie Carlsson, affärsområdeschef Ronneby Miljö & Teknik AB, §§ 217-219 
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§ 213 Dnr 2023-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen utser Ola Robertsson (S) till att jämte ordförande justera 

dagens protokoll. Justering sker digitalt 2023-09-12. Paragraf 221 justeras 

omedelbart. 

________________ 
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§ 214 Dnr 2023-000002 101 

Godkännande av dagordning  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

________________ 
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§ 215 Dnr 2023-000006 101 

Information från näringslivschefen 

 

Sammanfattning  

Torbjörn Lind, näringslivschef, ger information om aktuellt i verksamheten. 

Informationen rör bl.a. 

- Statistik nyföretagande, tåg och turistbyrå 

- Sommartorgssatsningen 

- Etableringsläget  

- Made in Ronneby  

 

Deltar i debatten 

Anna Ekberg (KD), Sara Blixt (M), Åsa Evaldsson (M), Roger Gardell (L), 

Kenneth Michaelsson (C), Nicolas Westrup (SD), Bengt Johansson (SD), 

Peter Bowin (V) och Marianne Flinck Lundqvist (L). 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

________________ 
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§ 216 Dnr 2023-000366 422 

Handlingsalternativ för VA-föreningar 

 

Sammanfattning  

Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-06-01 § 6: 

”Det förekommer inom Ronneby kommun bebyggelseområden som har sin 

VA-försörjning ordnad med enskilda (privata) VA-anläggningar som ägs 

gemensamt av flera fastighetsägare genom samfällighetsförening, ekonomisk 

förening eller dylikt, men där aktuell enskild VA-anläggning i sin tur är 

ansluten till allmän (kommunal) VA-anläggning 

Dessa VA-hållanden bör av flera skäl förändras, exempelvis för att otydliga 

ansvars- och ägarförhållanden föreligger och att förhållandena begränsar 

möjligheter att genomföra ny bebyggelse enligt nya detaljplaner. 

Ambitionen har sedan ett antal år tillbaka varit att ändra VA-förhållandena 

där både Ronneby Miljö & Teknik och föreningarna i första hand önskar att 

de föreningsägda VA-anläggningarna ska överlåtas till Ronneby Miljö & 

Teknik. 

Lämpligaste alternativet för att hantera VA-föreningarna är efter genomgång 

av underlag och diskussion med bolagsstyrelsens presidie, 

kommunstyrelsens presidie, kommundirektör och bolagets VD är: 

 För VA-föreningar där det inte råder någon tidspress och där VA-

förhållandena inte begränsar möjligheterna till att genomföra ny 

bebyggelse mm skall; 

Överlåtelse av föreningsägda anläggningar med kravställning 

enligt beslutad policy användas. 

 För VA-föreningar där det råder tidspress, eller där VA-

förhållandena begränsar möjligheterna till att genomföra ny 

bebyggelse mm skall det inrättas verksamhetsområde för VA. 

 

Förslaget skapar tydlighet i ansvars- och ägarförhållanden. När övertagande 

om enskild VA-förening sker ska det vara kostnadsneutralt för VA-

kollektivet. 

Bolagsstyrelsen beslutar att tillstyrka förslag till lämpligaste 

handlingsalternativ för VA-föreningar som vill överlåta sin VA-förening till 

kommunen. 
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Ärendet förs vidare till KF för beslut.” 

      

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att  

 För VA-föreningar där det inte råder någon tidspress och där VA-

förhållandena inte begränsar möjligheterna till att genomföra ny 

bebyggelse m.m. ska överlåtelse av föreningsägda anläggningar 

med kravställning enligt beslutad policy användas. 

 För VA-föreningar där det råder tidspress, eller där VA-

förhållandena begränsar möjligheterna till att genomföra ny 

bebyggelse m.m., ska det inrättas verksamhetsområde för VA. 

      

Deltar i debatten 

Kenneth Michaelsson (C). 

Yrkanden 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) yrkar att ärendet bordläggs.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 217 Dnr 2023-000365 370 

Taxehöjning Fjärrvärme 

 

Sammanfattning  

Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-06-01 § 13: 

”Med anledning av kraftigt ökade bränslekostnader krävs en höjning av 

fjärrvärmetaxan. Verksamheten har haft samma taxa sedan 2014. 

Styrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att godkänna en 

taxehöjning på Fjärrvärme med 23 % från 2024-01-01.” 

      

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna en taxehöjning på fjärrvärme med 

23 % från 2024-01-01. 

      

Deltar i debatten 

Roger Gardell (L), Anna Ekberg (KD), Åsa Evaldsson (M), Kenneth 

Michaelsson (C) och Ola Robertsson. 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 

föreligger ett förslag till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna en 

taxehöjning på fjärrvärme med 23 % från 2024-01-01. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

13(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 218 Dnr 2023-000433 041 

Investeringar 2023 - utökad budget, Miljöteknik 

 

Sammanfattning  

Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-08-17 § 6: 

”Bland annat så har ökade materialkostnader och försenade leveranser gjort 

att en del av föregående års projekts kostnader gått över till 2023.  

17 Mkr över den totala budgeten i dagsläget beräknat på samtliga 

verksamheter.  

En av investeringarna avser Renhållningsverksamhetens inköp av ett tält för 

att minska nedskräpningen på ÅVC i Angelskog. Detta som ett steg enligt ett 

föreläggande från Tillsynsmyndigheten som ställer krav på handlingsplan 

och åtgärder där bolaget annars riskerar vite och polisanmälan. Kalkylen för 

detta tält visar på totalt 3,8 Mkr. Medel som finns kvar i investeringsplanen 

för år 2023 ligger på 2,4 Mkr och dessa vill man använda till denna 

investering.  

Ledningen önskar gå fram till ägaren med en utökad investeringsram på 23 

Mkr. i detta belopp ingår en riskreserv med 6 Mkr.  

Styrelsens närvarande ledamöter ställer sig bakom ledningens förslag att KF 

beslutar om en utökad investeringsram för hela bolaget på 23 Mkr.” 

      

Deltar i debatten 

Åsa Evaldsson (M), Ola Robertsson (S) och Nicolas Westrup (SD) 

Yrkanden 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) yrkar att ärendet till 

kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från ekonomienheten och 

förslag till finansiering samt att kommunfullmäktige föreslås godkänna en 

utökning av Ronneby Miljö och Teknik AB:s investeringsbudget  med 23 

miljoner kronor.    

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- ärendet till kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från 

ekonomienheten och förslag till finansiering  

- föreslå kommunfullmäktige godkänna en utökning av Ronneby Miljö 

och Teknik AB:s investeringsbudget  med 23 miljoner kronor. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 

Johan Sjögren, ekonomichef 
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§ 219 Dnr 2023-000125 4230 

Finansiering framtida kostnader (efterbehandlingsfas) 
Angelskogs deponianläggning - utökad investering 

 

Sammanfattning  

Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-08-17 § 8: 

”Förslag till beslut: att styrelsen ska föreslå KF att besluta om en utökad 

investering för lakvattenrening. Tidigare beslut 50 Mkr. Nuvarande total 

kostnad 61,9 Mkr efter lämnat anbud. Tidigare prognos av 

investeringskostnad byggde på uppskattade priser.  

Styrelsens närvarande ledamöter ställer sig bakom bolagets förslag att gå 

vidare till KF att besluta om en utökad investering till en total kostnad på 

61,9 Mkr. som underlag till finansiering bifogas § 9 i detta 

styrelseprotokoll.” 

      

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S), Peter Bowin (V), Anna Ekberg (KD), Tony Holgersson 

(SD) och Tommy Andersson (S). 

Yrkanden 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) yrkar att ärendet till 

kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från ekonomienheten och 

förslag till finansiering samt att kommunfullmäktige föreslås godkänna en 

utökning av investeringsbudgeten för lakvattenrening vid Angelskogs 

deponianläggning till 61,9 miljoner kronor (påslag om 11,9 miljoner kronor).      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- ärendet till kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från 

ekonomienheten och förslag till finansiering  

- föreslå kommunfullmäktige godkänna en utökning av 

investeringsbudgeten för lakvattenrening vid Angelskogs 
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deponianläggning till 61,9 miljoner kronor (påslag om 11,9 miljoner 

kronor) 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 

Johan Sjögren, ekonomichef 
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§ 220 Dnr 2022-000445 370 

Åtgärder med anledning av elbrist 

 

Sammanfattning  

Ett uppdrag att inventera behov av robusthetsskapande åtgärder främst inom 

el- och vattenförsörjning inklusive prioritering och preliminär kostnad gavs 

under hösten 2022. Avsikten är att verksamheterna skall kunna vara 

operativa i 6 månader. 

 

I en delrapport har redovisats att uppdraget har genomförts genom kontakter 

med förvaltningarna och omfattar även andra behov än de ovan nämnda. Av 

delredovisningen framgick bland annat att det finns ett stort behov av att 

säkerställa robustheten i flera av verksamheterna. 

 

En första prioritering var då gjord som innebär att kök, äldreboenden 

förskolor och skolor F-6 bör genomföras först. Arbetet har därefter inriktat 

sig på att hitta bästa möjliga lösning och skapa en översiktlig tidsplan för 

genomförandet. 

 

Kommundirektören har sedermera erhållit uppdrag att, med genomförd 

diskussion som riktlinje, återkomma med planering för robusthetsskapande 

åtgärder. 

      

Bedömning 

Insatser bör ske i enlighet med den gjorda prioriteringen. Av kostnads- och 

genomförandeskäl behöver en uppdelning göras över flera år. 

 

Samtidigt som detta genomförs bör även behovet av Trygghetspunkter 

behandlas. En Trygghetspunkt skall vara en plats där den enskilde individen 

kan få information, värme, ladda sin mobiltelefon samt få kaffe och macka. 

Genom att tillgodose detta behov kan samtidig vinning ske genom att de 

platser som prioriteras i första skedet även kan tillgodose detta behov. 

 

Exakt vilka åtgärder som kan komma ifråga hamnar inom ramen för OSL 

18Kap 13§ varför föredragning om detta kommer att ske på sammanträdet. 

 

Med anledning av det stora behovet är det svårt att exakt planera 

genomförandet i tid och kostnad. Det har heller inte genomförts 
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markundersökningar vilket kan påverka kostnaden. I föredragning som 

nämnts ovan kommer precisering av beräkningar som hittills gjort att ske. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 att genomföra robusthetsskapande åtgärder i enlighet med 

sekretessbelagd bilaga. 

 att utse Knut Hahnskolan, Vidablick, Kallingeskolan, Hobyskolan, 

Hallabroskolan samt Eringsbodaskolan till trygghetsplatser. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att  

 utse Knut Hahnskolan, Vidablick, Kallingeskolan, Hobyskolan, 

Hallabroskolan samt Eringsbodaskolan till trygghetsplatser. 

 hänskjuta kostnaderna för genomförande av robusthetsskapande 

åtgärder till budgetberedningen. 

      

Deltar i debatten 

Kenneth Michaelsson (C), Ola Robertsson (S) samt Åsa Evaldsson (M). 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.     

Beslut 

Kommunstyrelsen besluta att  

 utse Knut Hahnskolan, Vidablick, Kallingeskolan, Hobyskolan, 

Hallabroskolan samt Eringsbodaskolan till trygghetsplatser. 

 hänskjuta kostnaderna för genomförande av robusthetsskapande 

åtgärder till budgetberedningen. 

________________ 

Exp: 

Budgetberedningen/Johan Sjögren 

Roland Edvinsson, säkerhetsskyddschef 
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§ 221 Dnr 2022-000286 250 

Båtbrygga Östra Piren  

 

Sammanfattning  

Länsstyrelsen i Blekinge län beslutade 9 maj 2022 att avvisa anmälan om 

vattenverksamhet för anläggande av brygga på Ronneby 27:1 (Östra piren). 

Kommunen överklagade beslutet till mark- och miljödomstolen. Mark- och 

miljödomstolen upphävde 17 februari 2023 Länsstyrelsens beslut och 

återförvisade målet till Länsstyrelsen för fortsatt handläggning. 

Länsstyrelsen har överklagat mark- och miljödomstolens beslut om 

återförvisning och prövningstillstånd i mark- och miljööverdomstolen har 

meddelats 5 juni 2023.  Ronneby kommun ska nu yttra sig i målet och 

kommunstyrelsen ska enligt delegationsordningen fatta beslut om yttrandet. 

Kommunen har fått förlängd svarstid till 6 september 2023. Kommunen 

föreslås att lämna yttrande med vidhållande av ståndpunkten att det inte bör 

krävas tillstånd för sökt åtgärd, utan att anmälan räcker.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avge yttrande till Mark- och 

miljööverdomstolen, mål nr M 3142-23, enligt bilagt förslag.  

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 

föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- avge yttrande till Mark- och miljööverdomstolen, mål nr M 3142-23, 

enligt till tjänsteskrivelsen bilagt förslag 

- förklara paragrafen omedelbart justerad. 

________________ 

Exp: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 
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§ 222 Dnr 2023-000376 252 

Fastighetsreglering Kalleberga 1:3 - Kalleberga 9:6 
inom ny detaljplan för Kalleberga 1:3 mfl.  

 

Sammanfattning  

I ny detaljplan för Kalleberga 1:3 mfl (Gamla Kalleberga by) har en mindre 

spets (ca 165 kvm) av privatägda Kalleberga 9:6 lagts ut som allmän plats. 

Kommunen har enligt plan- och bygglagen skyldighet att lösa in sådan mark 

som enligt detaljplanen ska användas och byggas ut för allmän plats, i detta 

fall gata. Fastighetsreglering mellan kommunens Kalleberga 1:3 och 

privatägda Kalleberga 9:6 behöver därför genomföras för att kommunen ska 

få rådighet över marken som omvandlats från tomtmark till allmän 

platsmark.  

Bedömning 

I ny detaljplan för Kalleberga 1:3 har en mindre spets (ca 165 kvm) av 

privatägda Kalleberga 9:6 lagts ut som allmän plats. Kommunen har enligt 

plan- och bygglagen skyldighet (och möjlighet) att lösa in sådan mark som 

enligt detaljplanen ska användas och byggas ut för allmän plats, i detta fall 

gata. Värdering av den berörda ytan är genomförd med värderingsprinciper 

enligt plan- och bygglagen och expropriationslagen. Den nya detaljplanen 

ger även fastighetsägaren möjlighet att köpa till ca 50 kvm tomtyta på 

baksidan av tomten, vilket också ingår i förslaget till överenskommelse om 

fastighetsreglering som är framtaget. Kommunen står i detta fall för 

förrättningskostnaderna då förändringen av marken är initierad av 

kommunens nya detaljplan.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar förslå kommunstyrelsen besluta 

föreslå kommunfullmäktige att godkänna framtagen överenskommelse om 

fastighetsreglering mellan Kalleberga 1:3 och Kalleberga 9:6.  

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 

föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna framtagen 

överenskommelse om fastighetsreglering mellan Kalleberga 1:3 och 

Kalleberga 9:6. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 223 Dnr 2023-000329 253 

Försäljning av Frakten 5 inom verksamhetsområdet 
Gärdet 

 

Sammanfattning  

Lärkhöjden AB har visat intresse för Frakten 5 på Gärdet och tagit fram ett 

koncept som innebär byggnation av verksamhetslokal med en mindre del 

butiksförsäljning. Priset är sedan tidigare beslut satt till 100kr/kvm.  

Bedömning 

Lärkhöjden AB har visat intresse för Frakten 5 på Gärdet och tagit fram ett 

koncept som innebär byggnation av verksamhetslokal med en del 

butiksförsäljning. Bygglovshandlingar är under framtagande och 

bygglovsansökan behandlas inom kort. Planerad byggstart är hösten 2023.  

Markpriset är enligt tidigare beslut satt till 100 kr/kvm och ger i detta fall en 

total köpeskilling på 455 500 kr.  Köparen står för förrättningskostnaden. 

Om köparen inte fullföljer tänkta byggnationsplaner har kommunen rätt att 

köpa tillbaka fastigheten för motsvarande köpeskilling enligt framtaget 

köpeavtal.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

besluta godkänna köpeavtal för Frakten 5 inom verksamhetsområdet Gärdet. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

köpeavtal för Frakten 5 inom verksamhetsområdet Gärdet. 

  

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner köpeavtal för Frakten 5 inom 

verksamhetsområdet Gärdet. 

________________ 

Exp: Sara Jonasson, mark- och exploateringenheten 
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§ 224 Dnr 2023-000352 253 

Försäljning av Frakten 2 inom verksamhetsområdet 
Gärdet 

 

Sammanfattning  

Skåneporten Energifastigheter AB har visat intresse för Frakten 2 på Gärdet. 

Priset är sedan tidigare beslut satt till 100kr/kvm.  

Bedömning 

Skåneporten Energifastigheter AB har visat intresse för Frakten 2 på Gärdet 

och planerar att utveckla tomten med ändamål som kopplar till det 

strategiska geografiska läget i området Gärdet. Bygglovshandlingar är under 

framtagande och bygglovsansökan behandlas inom kort. Markpriset är enligt 

tidigare beslut satt till 100 kr/kvm och ger i detta fall en total köpeskilling 

på 706 000 kr.  Köparen står för förrättningskostnaden. Om köparen inte 

fullföljer tänkta byggnationsplaner har kommunen rätt att köpa tillbaka 

fastigheten för motsvarande köpeskilling enligt framtaget köpeavtal.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

godkänna framtaget köpeavtal gällande Frakten 2. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 

godkänna framtaget köpeavtal gällande Frakten 2. 

  

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner framtaget köpeavtal gällande Frakten 2. 

________________ 

Exp: Sara Jonasson, mark- och exploateringsenheten 
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§ 225 Dnr 2023-000379 253 

Försäljning av del av Kalleberga 1:3 - Emrahus AB LSS-
boende 

 

Sammanfattning  

Emrahus Bostäder Syd AB har genom markanvisningsavtal tecknat 

20220818 studerat en tomt inom Kalleberga 1:3 för uppförande av LSS-

boende med 6 bostäder. Bolaget har bygglov för byggnationen och planerar 

att sätta igång med markarbeten under september. Köpeavtal med sedvanliga 

villkor är framtaget. Köpeskillingen för tomten uppgår till 200 kr/kvm. Köp 

av fastigheten kräver avstyckning hos lantmäteriet, där köparen av tomten 

står för förrättningskostnaden.  

Bedömning 

Emrahus Bostäder Syd AB har genom markanvisningsavtal tecknat 220818 

studerat en tomt inom Kalleberga 1:3 för uppförande av LSS-boende med 6 

bostäder samt personalutrymmen. Tomten, som är ca 2 000 kvm stor, ligger 

inom den nyligen lagakraftvunna detaljplanen för Kalleberga 1:3 mfl (Gamla 

Kalleberga by) som är belägen mellan Halsjövägen och Åldermansvägen i 

Kallinge, strax söder om förskolan Junibacken. Byggstart är planerad till 

september och byggnationen av boendet väntas stå klar sommaren 2024.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna köpeavtal för del av Kalleberga 1:3. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna köpeavtal för del av Kalleberga 1:3. 

  

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) avslag på 

förslag till beslut. 

Roger Gardell (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.      

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

25(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet om 

bifall till förslag till beslut.    

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.     

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  

Namn Ja Nej Avstår 

Åsa Evaldsson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Johanna Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  
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Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna köpeavtal för 

del av Kalleberga 1:3. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 226 Dnr 2022-000214 287 

Listerby Idrottshall 

 

Sammanfattning  

En idrottshall i Listerby var ett vallöfte från Ronnebyalliansen inför valet 

2018. Efter arbete med projektplan och förstudie tilldelades mark- och 

exploateringsenheten medel om 30 mkr i budget 2023 samt 10 mkr i plan för 

2024 för att uppföra idrottshall i Listerby. Detaljplan för den beslutade 

platsen har tagits fram och fått laga kraft 2023-06-01. Parallellt med 

planprocessen har förfrågningsunderlag arbetats fram med hjälp av 

konsultgrupp under hösten 2022 och våren 2023. Upphandling låg ute för 

räkning mellan 2023-06-01 och 2023-07-02 och två anbud har inkommit.  

Ställningstagande om projektets fortsättning önskas.      

Deltar i debatten 

Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Ola Robertsson (S), Åsa 

Evaldsson (M), Anna Ekberg (KD) och Thomas Svensson (M). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar att ärendet återremitteras.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.     

Beslut 

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet. 

________________ 

Exp: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringsenheten 

Therese Lindell Antonsson, mark- och exploateringsenheten 
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§ 227 Dnr 2023-000191 011 

Prioritering av detaljplaner 2023 

 

Sammanfattning  

Prioritering av detaljplaner och planuppdrag sker enligt en beslutad 

prioriteringslista. Listan ses över tre gånger per år samt därutöver vid behov. 

Föregående beslut om prioritering togs av Kommunstyrelsen 2023-05-02.  

Bedömning 

Listan redovisar en bedömning av givna planuppdrag utifrån prioriterings-

matrisen. Matrisen utgår från följande grunder: demografi, volym, 

genomförbarhet, kommunal ekonomi, personella resurser, om 

efterfrågan/intressent finns samt om planen genererar nya arbetstillfällen. 

För varje bedömningsgrund ges poäng. Ju högre poäng en plan får desto 

högre prioritering. Mer detaljerad information om matrisen finns som bilaga. 

Bedömningarna har gjorts av en arbetsgrupp där planchef, stadsarkitekt, 

mark- och exploateringschef, näringslivschef samt planarkitekt finns 

representerade. 

Listan ska ses som en grund för diskussion och beslut i Kommunstyrelsen. 

Det ges inga förslag till omflyttningar i listan från arbetsgruppen. Däremot 

finns till varje planuppdrag en bedömning om planen anses ha ett 

samhällsstrategiskt värde. Det finns också information om huruvida planen 

har en tilldelad handläggare samt information om tidplaner för de olika 

uppdragen. Förslaget till prioriteringslista samt tidplanerna finns i två 

versioner – en förenklad med övergripande information och en detaljerad 

med all information.  

Sedan det förra beslutet har följande förändringar skett i listan: 

 Följande planuppdrag har antagits och vunnit laga kraft 

o Listerby 16:6 m.fl. – Idrottshall 

o Gärdet – ändring av detaljplan 442 

o Leoparden 6 m.fl. - Kockumvillan 

 Övriga förändringar 

o Uppdraget om planprogram för Norra Aspan har prioriteras upp 

från 14 till 16 poäng genom en högre poäng för demografi och 

personella resurser 
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o Uppdraget om detaljplan för Viggen Norra etapp 3 har 

prioriterats upp från 14 till 15 poäng genom en högre poäng för 

demografi 

o Uppdraget om detaljplan för Hoby 19:1 har prioriterats ned från 

19 till 16 poäng genom en lägre poäng för genomförbarhet, 

efterfrågan/intressent samt nya arbetstillfällen 

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsen beslutar att arbetet med detaljplaner och planuppdrag 

ska ske enligt redovisat förslag på prioriteringslista daterad 2023-08-17. 

 

Deltar i debatten 

Bengt Johansson (SD), Ola Robertsson (S) och Roger Gardell (L). 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 

föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att arbetet med detaljplaner och planuppdrag ska 

ske enligt redovisat förslag på prioriteringslista daterad 2023-08-17. 

________________ 

Exp: 

Kristina Eklund, planchef 

Helena Revelj, stadsarkitekt 
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§ 228 Dnr 2021-000198 4013 

Kalleberga 8:267 - Ny detaljplan för bostäder och 
förskola i södra Kallinge 

 

Sammanfattning  

Förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 med flera fastigheter är 

beläget direkt söder om Kallinge tätort och ingår som en del i det strategiska 

utbyggnadsområdet mellan Kallinge och Ronneby. Förslaget har tidigare 

varit utsänt för samråd 2021-10-23 till och med 2021-11-14 och därefter på 

ett förnyat samråd från 2023-01-09 till och med 2023-01-29 med anledning 

av en större omarbetning. 

Omarbetningen av förlaget innebar att vägdragningar och kvarter ritade om 

med hänsyn till så väl naturvärden, flyttblock och platsens topografi, som 

frågor om dricksvatten och anläggande av avloppsledningar. Utöver kvarter 

för flerbostadshus och skola tillfördes också några mindre kvarter avsedda 

för lägre marklägenheter eller friliggande enbostadshus. Förslaget till ny 

detaljplan är nu föremål för antagande av Kommunstyrelsen.  

Bedömning 

Kommunstyrelsen beslutade den 2021-05-04 § 161 att ge planenheten i 

uppdrag att ta fram en ny detaljplan för Kalleberga 8:267 som är i kommunal 

ägo. Syftet med uppdraget var huvudsakligen att möjliggöra för en högre 

byggrätt för bostäder inom området jämfört med gällande detaljplan, samt 

reglera markförhållanden kring Skogsbrynets förskola på Kalleberga 8:269.  

Detaljplanen är förenlig med översiktsplan Ronneby 2035 som pekar ut ett 

större område inkl. planområdet för tätortsutveckling. Utpekat område 

sträcker sig sedan öster och söder om planområdet. Detaljplanen bedöms inte 

vara av betydande intresse för allmänheten eller i övrigt av stor betydelse. 

Vid handläggningen av denna detaljplan tillämpas ett standardförfarande. 

Gällande stads- och detaljplaner 

För planområdet gäller idag stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (Plannr. 

315 och akt.nr 1081-P82/17) antagen 1982-10-01 och ändring genom 

upphävande av del av stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (plan nr. 421 och 

akt.nr.1081-P82/17) antagen 2017-08-23. Syftet med att ta fram en ändring 

genom upphävande för del av stadsplanen var att möjliggöra ett planlöst läge 

och bygglov för privat förskola. Förskolan beräknas vara uppförd under 

hösten år 2021. Markanvändningen bekräftas i aktuellt planförslag. 

Förskolan har en kapacitet på 120 barn, fördelat på sex avdelningar. 
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Större delen av stadsplanen är fortfarande gällande för området och medger 

en bostadsutveckling. Medgiven byggrätt bedöms inte tillräcklig eller 

ändamålsenligt varken för området eller kommunens fortsatta utveckling, 

varvid aktuellt planförslag har tagits fram för området.  

Planläggning av skoländamål 

Under planarbetets gång uppkom det ett intresse av att etablera en privat 

grundskola i området. I syfte att bibehålla möjligheten att anlägga en skola 

har ett av kvarteren försetts med byggrätt för både bostadsändamål och 

skola. Grundskolan behöver en yta på 20 000 m² för att möjliggöra en 

kapacitet på 600 elever. Utbildningsförvaltningen har i tidig dialog framfört 

att en byggnation av privat grundskola för 600 elever kan påverka 

elevunderlaget för kommunala grundskolor. 

Planläggning för nya bostäder 

Utöver ovan nämnda byggrätter för förskola, grundskola och bostäder 

möjliggör planförslaget för en varierad bostadsutveckling i området. 

Planförslaget möjliggör även för teknisk anläggning i form av 

transformatorstation för flera kvarter samt allmän plats gata och allmän plats 

för natur. Föreslagen gata följer i stort befintlig grusväg i området. 

Angöringen från Ronnebyvägen föreslås flyttas längre söderut i planområdet 

för att öka trafiksäkerheten. En mindre del av föreslagen gata är för 

närvarande strandskyddad. Strandskyddet föreslås upphävas och berör enbart 

en ytterst begränsad yta. Strandskyddets syfte bedöms däremot inte påverkas 

eftersom det är befintlig markanvändning på platsen och området även 

fortsättningsvis är tillgängligt.  

Geoteknik, naturvärden, vatten- och avlopp 

Det finns en geoteknisk undersökning för området från 1980 som visar på 

goda markförhållanden för byggnation. En naturvärdesinventering har visat 

att naturvärden förekommer men inte utav betydande karaktär. En VA-

utredning inklusive dagvattenutredning har arbetats fram i nära dialog med 

Ronneby Miljö & Teknik AB. Resultatet av utredningen har påverkat 

planförslaget på flera sätt. Dels har bebyggelsens höjd i planområdet sänkts 

till följd av dricksvattnets distributionstryck och dels att mark avsätts för 

hantering av dagvatten i form av naturmark och dike. Detta har även 

inneburit att planområdet utvidgas i syfte att kunna reglera hanteringen av 

dagvatten inom planområdet. Den kombinerade vatten- och 

avloppsutredningen har under 2023 också kompletterats med en 

undersökning om påverkan på miljökvalitetsnormerna för vatten. Samtidigt 

har också utredningen justerats efter en omarbetning av detaljplanekartan. 
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Barnperspektiv 

Planområdet bedöms ha goda förutsättningar att bli ett barnvänligt område. 

Planområdet är utformat med barnperspektivet i åtanke. Möjlighet finns att 

välja mellan belysta vägar och spännande stigar. Kvarteren som tillåter 

skolverksamhet är placerade så nära Ronnebyvägen som möjligt för att inte 

leda in onödig trafik i området. Det föreslagna bostadskvarteren föreslås ha 

återvändsgränder för att inte möjliggöra för genomfartstrafik. Gatan som 

löper tvärs över planområdet är böjd på flera ställen för att inte uppmuntra 

till högre hastighet.  

Undersökning om betydande miljöpåverkan 

Det finns inga omständigheter som talar för en betydande miljöpåverkan och 

en miljöbedömning behöver därmed inte göras. Samråd med länsstyrelsen 

om undersökning om behov av strategisk miljöbedömning har gjorts i 

samband med det föregåden samrådet av planförslaget.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att anta 

förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. i Ronneby kommun.  

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslaget 

till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. i Ronneby kommun. 

 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

kommunstyrelsen att anta förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 

m.fl. i Ronneby kommun. 

________________ 

Exp: 

Peter Robertsson, planarkitekt 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

33(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 229 Dnr 2023-000048 214 

Ulf 1 m.fl. - Detaljplaneläggning för museum 

 

Sammanfattning  

Efter upptäckten av vraket från skeppet Gribshunden har en process inletts 

av Ronneby kommun att hitta en plats för ett framtida museum kring skeppet 

och dess sammanhang. Efter att en övergripande platsanalys utfördes år 2020 

i syfte att belysa flera möjliga placeringar av ett museum i den centrala delen 

av Ronneby stad beslutade Kommunstyrelsen 2022-11-01 och ett 

detaljplaneuppdrag för ett museum. Platsen för planuppdraget är kvarteren 

Ulf och Ture som omfattar Ronneby stads gamla el- och vattenverk samt 

Ronneby brandstation. 

Flera uppdrag inom kommunens organisation berör Ronneby stads gamla el- 

och vattenverk i kvarteret Ulf. Det har därmed uppstått ett behov att 

samordna flera beslut och processer med det pågående detaljplanearbetet. 

Syftet med samordningen är att de åtgärder som planeras eller genomförs 

koordineras med detaljplanearbetet och inte försvårar framtida plan- och 

genomförandefrågor. Frågorna samordnas genom detaljplaneprojektet och 

har arbetats fram i dialog och samarbete mellan kommunens olika berörda 

enheter.  

Bedömning 

Processen med att arbeta fram ett förslag till ny detaljplan för ett museum 

kring skeppet Gribshunden är i full gång. Flera befintliga utredningar har 

kopplats till detaljplaneprojektet inom områden som arkeologi, PCB-

inventering och teknisk statusbedömning av Ronneby stads gamla el- och 

vattenverk. Flera nya utredningar har också tagits fram så som MIFO Fas 1-

undersökningar för tre olika platser inom det tänkta detaljplaneområdet. En 

bebyggelseantikvarisk utredning har också tagits fram över den gamla el- 

och vattenverksbyggnaden av Kalmar läns museum på uppdrag av Ronneby 

kommun. Ett behov har identifierats av att samordna flera olika pågående 

processer och uppdrag som berör detaljplaneområdet och dess bebyggelse. 

Planerat genomförande av markundersökning till detaljplan 

Utifrån vad som hittills har kartlagts inom detaljplaneprojektet har Enheten 

för strategisk samhällsutveckling gått vidare med en offertförfrågan om 

utförande av en så kallad MIFO Fas 2-undersökning (Metod för inventering 

av förorenade områden) av det aktuella detaljplaneområdet. Syftet med 

utredningen är att kartlägga markföroreningar genom inventering och 
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provtagning i fält för att kunna bedöma omfattningen av 

föroreningssituationen på platsen. Detta blir sedan ett underlag för hur en 

framtida sanering ska prioriteras enligt inventeringsmetodiken. Då MIFO 

Fas 2 innebär fältarbeten med provtagning på platsen för detaljplanen 

behöver denna utredning samordnas med andra praktiska åtgärder och 

projekt på samma plats. 

Underhåll av befintlig byggnad 

Byggnaden för Ronneby stads gamla el- och vattenverk är i behov av 

underhållsåtgärder både invändigt och utvändigt. Behoven har olika karaktär 

och tidshorisont samt olika inverkan på förutsättningarna för det pågående 

detaljplanearbetet. De åtgärder som hittills har identifierats är följande: 

 Byggnadens tak behöver målas för att inte angripas av rost. 

 Takavvattningen behöver ses över. 

 Fasaden behöver putsas om då ytskiktet på vissa ställen är skadat. 

 Vegetation vid fasaden håller kvar fukt invid byggnaden. 

Dessa underhållsåtgärder bedöms inte vara av en sådan omfattning eller 

karaktär att de skulle riskera att försvåra det pågående detaljplanearbetet 

under förutsättning att de görs i enlighet med den framtagna 

bebyggelseantikvariska utredningen för byggnaden.  

Planerade ombyggnader 

För parkenhetens pågående verksamhet i byggnaden har frågan om 

montering av en brandtrappa aktualiserats i syfte att förse personalmatsalen 

på byggnadens övre plan med en utrymningsväg. Detta skulle kunna påverka 

den pågående detaljplanens utformning då räddningsvägar är en väsentlig del 

vid fysisk planering av vår byggda miljö. Det är därför väsentligt att den 

tekniska lösningen för brandutrymningen får en utformning som fungerar 

både för nuvarande verksamhet och som har potential att fungera även för en 

framtida museiverksamhet. I denna fråga pågår en dialog mellan planenheten 

och fastighetsförvaltningen. 

Invändiga åtgärder 

Flera delar av byggnaden har behov av invändiga underhållsåtgärder i 

relation till parkenhetens nu pågående verksamhet i byggnaden. Likt för 

frågan om planerade ombyggnader är dessa beroende av tidshorisonten för 

den pågående verksamhetens varaktighet på platsen och vilken verksamhet 

som den nya detaljplanen medger. Likt för ombyggnadsåtgärderna vore det 

därför lämpligt att avvakta med större invändiga underhållsåtgärder tills 

byggnadens långsiktiga användning har klarlagts. 
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Underjordiska vattenreservoarer 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen har i uppdrag att riva den 

underjordiska vattenreservoaren i anslutning till den gamla el- och 

vattenverksbyggnaden. Bakgrunden till detta är bland annat reservoarernas 

nuvarande skick i kombination med den belastning som dessa utsätts för vid 

körning med tunga fordon i anslutning till byggnaden. Hittills har 

fjärrvärmeledningar flyttats som en förberedelse för den rivning och 

igenfyllnad som avsetts för att säkra ytan för parkenhetens pågående 

verksamhet. Att fylla igen reservoarernas utrymmen skulle påverka 

detaljplaneläggningens förutsättningar då detta är anläggningar under mark 

som i en ny detaljplan skulle behöva regleras för ett nytt ändamål. 

Beslutet om att riva och fylla igen reservoarerna fattades före det att ett 

beslut om detaljplaneuppdrag för ett museum var klart. Detta innebar att 

andra förutsättningar förelåg vid tiden då beslutet om rivning och igenfyllnad 

fattades än vad som är aktuellt idag. Inom ramen för det övergripande 

museiprojektet har det identifierats en potential i dessa utrymmen sett ur ett 

framtida museiperspektiv. För att undvika situationen där arbete och 

ekonomiska medel används för en rivning och igenfyllnad som senare visat 

sig vara onödig, lyfts frågan till politisk diskussion.  

Likt för flera andra åtgärder på den gamla el- och vattenverksbyggnaden är 

även den om vattenreservoarerna beroende av hur länge parkenhetens 

pågående verksamhet avses vara kvar i byggnaden. Vid en avflyttning skulle 

belastningen från verksamhetens tyngre trafik av naturliga skäl upphöra och 

behovet av en rivning och igenfyllnad minska. Genom ett sådan förfarande 

öppnas möjligheten att studera vilka arbeten som behövs på reservoarerna 

för den framtida markanvändningen. Samtidigt vinner kommunen också 

möjligheten att planera arbeten och kostnader över längre tidsperspektiv.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avvakta 

med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på kv. Ulf 1 med 

hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum kring 

skeppet Gribshunden. 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avvakta 

större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med hänsyn till det 

pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum kring skeppet 

Gribshunden.  

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 
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1. Avvakta med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på 

kv. Ulf 1 med hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett 

nytt museum kring skeppet Gribshunden. 

2. Avvakta större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med 

hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum 

kring skeppet Gribshunden. 

 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

1. Avvakta med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på 

kv. Ulf 1 med hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett 

nytt museum kring skeppet Gribshunden. 

2. Avvakta större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med 

hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum 

kring skeppet Gribshunden. 

________________ 

Exp: 

Peter Robertsson, planarkitekt 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

Anders Engblom, Kommunstrateg 

Anna Hinseäng, Förvaltningschef 
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§ 230 Dnr 2021-000745 800 

Kallinge simhall 

 

Sammanfattning  

Sweco har på uppdrag av teknik-, fritid- och kulturförvaltningen utrett 

statusen på Kallinge simhall. Bedömningen är att den generella statusen är 

dålig på simhallen. På sikt kommer skadornas omfattning och utbredning att 

öka vilket på sikt kommer att riskera konstruktionens bärighet. Detta gör att 

en omfattande renovering av konstruktionens samtliga delar bör utföras inom 

tio år. 

Komplettering 2023-08-28: Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07 att det 

ska genomföras en utredning om vad det kostar att göra om simhallen till en 

annan aktivitetsyta, renovering av simhallen samt behov av framtida 

simhallar i Ronneby Kommun. Utredningen finns bifogad som underlag.  

Bedömning 

Sweco har på uppdrag av teknik-, fritid- och kulturförvaltningen utrett 

statusen på Kallinge simhall. Bedömningen är att den generella statusen är 

dålig på simhallen. På sikt kommer skadornas omfattning och utbredning att 

öka vilket på sikt kommer att riskera konstruktionens bärighet. Detta gör att 

en omfattande renovering av konstruktionens samtliga delar bör utföras inom 

tio år. Om en renovering av hela konstruktionen inte utförs inom en snar 

framtid, bör en allmän uppfräschning av ytskikt i bassänghall och 

omklädningsrummen utföras. Detta för att förenkla lokalvård och undvika 

personskador. Det förekommer lokala läckageområden med bedömningen att 

det är allvarliga skador; dessa behöver åtgärdas för att delar av 

konstruktionens bärighet inte ska riskeras. Swecos rekommendation är att i 

samband med dessa renoveringar även då utföra en utökad undersökning av 

konstruktionen. Svårigheten med att renovera en simhall är att det är svårt att 

kostnadsberäkna initialt då flertalet oförutsedda kostnader kan dyka upp 

under arbetets gång. Vikten av att få ett fuktsäkert bygge är komplicerat med 

de givna förutsättningar som en befintlig byggnad har.  

 

Miljö- och byggnadsförvaltningen har begärt in från fastighetsägaren en 

åtgärdsplan för det omfattande renoveringsbehovet. Mark- och 

exploaterings-enheten har kostnadsberäknat en renovering till cirka 30 

miljoner. Sedan tidigare finns ett politiskt beslut att installera en rostfri 

bassäng. Kostnaden då (2020) var cirka tre miljoner; en kostnad som idag är 
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avsevärt högre och som inte är en långsiktig lösning på 

konstruktionsproblemen i simhallen. Att enbart renovera bassängen löser 

endast tätskiktsproblemet i simhallen och inom max tio år behöver man 

enligt utredning renovera betongkonstruktionen. 

 

Förslag till åtgärder från Swecos utredning är följande: 

På kort sikt (ett år) bör trasiga klinker och kakelplattor bytas ut och fogar 

fogas om. Här finns också en risk för utökade kostander som inte är 

kostnads-beräknade. Sådant kan till exempel vara att golvbrunnar behöver 

bytas i samband med att klinker fixas till. Det man också behöver ha med sig 

är att det arbete som läggs ner i detta skede på simhallen kan behöva göras 

om i ett senare skede om en större renovering påbörjas.  

På längre sikt (fem till tio år) behöver betongsskadorna i bassängväggarna 

repareras lokalt efter utökad undersökning. Samtliga material ovan 

konstruktionsbetong avverkas. Alla betongsskador och armeringsskador 

repareras. Nya yt- och slitskikt appliceras. 

 

Kallinge simhall behöver ses i ett större sammanhang där ett helhetsgrepp 

behöver tas om hela byggnaden och dess installationer. Beslut behöver tas 

om hurvida Ronneby kommun avser att göra med simhallsbyggnaden. 

Teknik-, Fritid- och kulturnämnden tog 2021-11-23 beslut om att hänföra 

ärendet till kommunstyrelsen för vidare hantering.  

 

Ställningstagande om fortsatt hantering önskas. 

 

Komplettering 2023-08-28: Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07 att det 

ska genomföras en utredning om vad det kostar att göra om simhallen till en 

annan aktivitetsyta, renovering av simhallen samt behov av framtida 

simhallar i Ronneby Kommun. Utredningen finns bifogad som underlag. 

 

Slutsatsen Byggnaden i sig är i dåligt skick och har eftersatt underhåll. Detta 

innebär att oavsett om man väljer att renovera bassängen eller nyttja hallen 

för annan användning krävs stora investeringar för renovering av 

omklädningsrum, ventilation etc. för att hallen ska kunna nyttjas fullt ut.  

 

I jämförelse med andra kommuner i liknande storlek som Ronneby finns 

som mest vanligt förekommande endast en simhall. Vissa kommuner 

kompletterar detta med en utebassäng. Som det ser ut idag nyttjar 
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skolverksamheten båda simhallarna för lektioner. Skulle man göra Kallinge 

simhall till annan användning kommer skolans verksamhet behöva se över 

simundervisningen.  

Uthyrandegraden av simhallen är låg i förhållande till antal timmar som 

finns möjliga att hyra.  

 

Det finns fortsatt möjlighet att kunna hyra ut hallen även om man bygger om 

den för annan användning. Exempelvis skulle föreningar och andra 

verksamheter kunna nyttja hallen för danslektioner eller liknande, dock inte 

bollsporter. Utredningen om framtida simhallar i Ronneby kommun bör 

belysas mer då tiden för att presentera utredningen med dess frågeställningar 

varit kort.  

Deltar i debatten 

Nicolas Westrup (SD), Roger Gardell (L), Ola Robertsson (S), Anna Ekberg 

(KD), Tony Holgersson (SD), Tommy Andersson (S), Bengt Johansson 

(SD), Peter Bowin (V), Åsa Evaldsson (M) och Marianne Flinck Lundqvist 

(L). 

Yrkanden 

Kenneth Michaelsson (C) yrkar med instämmande av Roger Gardell (L) att 

kommunstyrelsen beslutar att 

- notera informationen till protokollet. 

- ge teknik-fritid- och kulturnämnden i uppdrag att utreda behovet av 

framtida simhallar i kommunen inklusive beräknad drifts- och 

investeringskostnad för dessa. 

 

Ola Robertsson (S) yrkar att teknik-, fritid- och kulturnämnden får i uppdrag 

att utifrån rapporten ta fram förslag till budgetberedningen för när olika 

investeringar bör göras i Kallinge simhall för att säkra att det även i 

framtiden finns en simhall i Kallinge.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller Kenneth 

Michaelssons (C) yrkande.    

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla Kenneth Michaelssons (C) förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.      
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Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit Kenneth 

Michaelssons (C) förslag. 

Namn Ja Nej Avstår 

Åsa Evaldsson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Johanna Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  

      

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att 

- notera informationen till protokollet. 

- ge teknik-fritid- och kulturnämnden i uppdrag att utreda behovet av 

framtida simhallar i kommunen inklusive beräknad drifts- och 

investeringskostnad för dessa. 

________________ 

Exp: 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden 
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§ 231 Dnr 2022-000132 101 

Trygghetsmiljonen 

 

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 

ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 

annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 

brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 

kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 

Enheten för strategisk utveckling. 

 

Önskad åtgärd 

Utbildningsförvaltningen har inkommit med en ansökan om totalt 35 000kr i 

syfte att utöka antalet kameror på Parkdalaskolan. Ansökan är beredd i 

utbildningsnämnden som ställer sig positiv till åtgärden. Se underlag. 

 

Utbildningsförvaltningen har nu ett års erfarenhet av kameror och deras 

placering på Parkdalaskolan, och ser nu ett behov av att täcka in fler platser 

än vad som görs idag, delvis på grund av den skadegörelse som förekommit, 

men främst ur ett trygghetsperspektiv på några platser där flera händelser 

rapporterats. Genom att utöka med ytterligare tre kameror, som skulle ge en 

högre täckningsgrad, underlättas utredning av incidenter och 

förutsättningarna för ökad trygghet på Parkdalaskolan förbättras.  

Berörda ytor där komplettering av ytterligare kameror önskas är 

elevcafeterian, en nödutgång och en studiehall.   

 

Förväntat utfall / effekt 
Möjlighet att utreda eventuella händelser som sker där de nya kamerorna 

placeras, samt en ökad trygghet i dessa lokalytor.   

 

Uppföljning och utvärdering 
Uppföljning kommer ske enligt Riktlinjerna för Kamerabevakning.   

 

Tidplan 
Maj-juni 2023, klart till terminsstart hösten 2023.  

 

Kostnadsspecifikation 
Ca 35 000 kr för kameror och installation.   
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Ansökt belopp 
35 000 kr 

      

Bedömning 

Skolan är en arbetsplats såväl för personal som elever. Skadegörelse och 

andra typer av otrygghetsskapande händelser bör förebyggas så långt det är 

möjligt för att de som vistas i skolan ska erbjudas en trygg arbetsmiljö.  

 

Under Parkdalaskolans första år har omfattande skadegörelse på olika platser 

i skolan förekommit vilket både skapar otrygghet och genererar kostnader 

för åtgärdandet. Detta bekräftas också i statistiken över händelser och brott 

som samlas in i det gemensamma lägesbildsarbetet Effektiv Samordning för 

Trygghet (EST). 

 

Det finns redan installerade kameror på Parkdalaskolan men de bedöms inte 

vara tillräckligt många för att kunna stävja problematiken med 

skadegörelser. Fler kameror skulle ge en högre täckningsgrad, då fler ytor i 

skolan skulle övervakas. Detta skulle öka möjligheten att kunna utreda 

incidenter som sker samt skapa en ökad trygghetskänsla på dessa platser.        

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att beskrivna 

trygghetsskapande åtgärd med kostnad av 35 000 kr + moms, finansieras 

med medel ur trygghetsmiljonen under 2023.      

Installering av inrymningslås på skolor och förskolor 

Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 

ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 

annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 

brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 

kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 

Enheten för strategisk utveckling. 

 

Önskad åtgärd 

Utbildningsförvaltningen har inkommit med en ansökan om totalt 828 000kr 

i syfte att installera inlåsningsfunktion på utvalda skolor och förskolor. 

Ansökan är beredd i utbildningsnämnden som ställer sig positiv. Se 

underlag. 

 

Utbildningsförvaltningen har verksamhet i flera lokaler som saknar 

inlåsnings-/paniklåsningsfunktion vilket skapar en otrygghet och mindre 

säkra lokaler. Syftet med att installera nya låssystem är att öka tryggheten 
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och säkerheten på förskolorna/skolorna. En funktion som ger personalen 

möjlighet att snabbt kunna låsa alla ytterdörrar skulle öka säkerhet och 

trygghet för verksamheten. 

 

Förväntat utfall 
Minskad möjlighet för obehöriga att ta sig in i verksamheterna, vilket skapar 

en ökad säkerhet och trygghet för barn, elever och personal.   

 

Uppföljning och utvärderas 
Inköp av låssystem till respektive verksamheter kommer att följas upp, så att 

de blir installerade enligt beställning.  

 

Tidplan 
Om ansökan beviljas, kommer beställning av ovan angivna system att 

beställas snarast. Ambitionen är att installationerna ska bli klara under 

hösten, om beställning kan göras före semestrarna. 

 

Kostnadsspecifikation och prioriteringsordning 
1. Hulta förskola, ca 70 tkr 

2. Ekorrens förskola, ca 145 tkr 

3. Slättagårdsskolan, ca 35 tkr 

4. Gullvivans förskola, ca 308 tkr 

5. Saxemara skola och förskola, ca 270 tkr. 

 

Ansökt belopp 
828 000 kr 

 

 
Bedömning 
Att snabbt och enkelt kunna låsa alla dörrar till en förskola eller skola skulle 

innebära en god möjlighet att kunna utestänga eventuella hotfulla inkräktare, 

vilket i hög grad bidrar till en ökad säkerhet och trygghet för såväl elever och 

barn som personal. Dock är sökt kostnad för åtgärden hög med tanke på att 

nästan hela trygghetsmiljonen skulle förbrukas till en enda insats.  

 

Alternativt kan ansökan innebära att några av de föreslagna 

skolorna/förskolorna får finansiering för att installera inrymningslås.  

På sikt skulle samtliga berörda skolor och förskolor kunna utrustas.  

 

Om detta bedöms vara en viktig åtgärd från politiskt håll kan medel behöva 

skjutas till från andra investeringsposter. Utbildningsförvaltningen har i 

ansökan gjort en prioriteringslista över skolor och förskolor enligt ovan i 

kostnadsspecifikationen.  
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Trygghetssamordnaren föreslår att finansiering ges för installation av 

inrymningslås på Hulta förskola, Ekorrens förskola och Slättagårdsskolan till 

en sammanlagd kostnad av 250 000kr. 

 

Åtgärden bedöms vara en viktig brottsförebyggande och trygghetsskapande 

åtgärd som enkelt kan genomföras om finansiering medges. 

 

 

Beslutsförslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att avslå ansökan om 

finansiering av installation av inrymningslås på Gullvivans förskola och 

Saxemara skola och förskola. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås godkänna ansökan om finansiering 

av installation av inrymningslås på Hulta förskola, Ekorrens förskola och 

Slättagårdsskolan till en sammanlagd kostnad av 250 000kr. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 

bevilja medel ur trygghetsmiljonen för komplettering av kameror till 

Parkdalaskolan och inrymningslås till Slättagårdsskolan. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja medel för inrymningslås till Hulta 

förskola, Ekorrens förskola, Gullvivan förskola och Saxemara 

förskola, finansieringar sker via extern upplåning. 

 

Deltar i debatten 

Malin Månsson (S), Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Ola 

Robertsson (S), Johanns Månsson (S) och Åsa Evaldsson (M). 

Yrkanden 

Malin Månsson (S) yrkar att Saxemara skola läggs till under punkt två.       

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.    
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Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

1. bevilja medel ur trygghetsmiljonen för komplettering av kameror till 

Parkdalaskolan och inrymningslås till Slättagårdsskolan. 

2. bevilja medel för inrymningslås till Hulta förskola, Ekorrens 

förskola, Gullvivan förskola samt Saxemara skola och förskola, 

finansieringar sker via extern upplåning. 

________________ 

Exp: 

Bibbi Rönnlund, trygghetssamordnare 

Roland Edvinsson, säkerhetsskyddschef 

Utbildningsförvaltningen 
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§ 232 Dnr 2023-000340 700 

Redovisning av särskilda uppdrag beslutade i budget 
2023, nämnden för arbete och välfärd 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-05-23 § 77 

Kommunfullmäktige har fattat beslut om att ge Nämnden för arbete- och 

välfärd sex särskilda uppdrag som ska redovisas i samband med tertial 1, 

tertial 2 samt vid årsbokslutet. Rapporteringen redovisas i Rapport, särskilda 

uppdrag samt Särskild bilaga trygghetsskapande arbete.  

Förslag till beslut 

Nämnden för arbete och välfärd föreslås godkänna redovisningen av de 

särskilda uppdragen samt överlämna densamma till kommunstyrelsen. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.  

  

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.        

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Nämnden för arbete och välfärd 
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§ 233 Dnr 2023-000372 754 

Genomlysning av biståndsbedömning - uppdrag från 
Budget 2023 plan 2024-2025, Vård- och 
omsorgsnämnden 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-06-14 § 109: 

I budget 2023, Plan 2024-2025 ger Kommunfullmäktige vård- och 

omsorgsförvaltningen i uppdrag att genomlysa sin biståndsbedömning.       

Bedömning 

Utredare på vård- och omsorgsförvaltningen har gått igenom de beslut som 

biståndshandläggare har upprättat med bifall på ansökan. Som stöd har 

dokument Riktlinje Vård- och omsorgsförvaltningen skälig levnadsnivå som 

är antagen av nämnd använts.  

Vård- och omsorgsboende:  

I riktlinjen står det att bland annat att utökad hemtjänst och trygghetsboende 

ska uteslutas innan ansökan gällande vård- och omsorgsboende bifalles. I 

vissa utredningar har detta inte gjorts. Av 42 genomgångna utredningar gör 

utredare bedömningen att i fem av dem kunde ovan stödfunktioner mer tagits 

i beaktande.  

Hemtjänst:  

I riktlinje skälig levnadsnivå finns insatsen trygghetsbesök, dessa kan 

beviljas som trygghetsskapande personliga besök alternativt 

trygghetsskapande teknik eller telefonsamtal. Behovet ska i första hand 

tillgodoses med trygghetslarm. Vid genomgång av de bifall som gjort 

gällande trygghetsbesök kan utredare se att ca 40 % av trygghetsbesöken 

planeras ut tillsammans med andra insatser då det redan finns många insatser 

beviljade. Detta gör att syftet och behovet av insatsen trygghetsbesök 

försvinner.    

Korttidsvistelse:  

I riktlinjen står det att utökad hemtjänst och insats från Trygg hemgång ska 

vara prövad och uttömd. I vissa utredningar har detta inte gjorts. Av 12 

genomgångna utredningar gör utredare bedömningen att i sex av dem kunde 

ovan stödfunktioner mer tagits i beaktande.      

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

48(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att  

- Bifalla yttrande till Kommunfullmäktige enligt ovan.  

 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-06-14 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att bifalla yttrande till 

Kommunfullmäktige enligt ovan. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att 

- godkänna återrapporteringen av uppdraget 

- uppmana vård- och omsorgsnämnden att överväga att ha med 

tillämpningen av riktlinjerna som ett kontrollmoment i 

interkontrollplanen. 

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.        

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

- godkänna återrapporteringen av uppdraget 

- uppmana vård- och omsorgsnämnden att överväga att ha med 

tillämpningen av riktlinjerna som ett kontrollmoment i 

interkontrollplanen. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 234 Dnr 2023-000373 027 

Uppdrag att utreda möjligheten till ökad kontinuitet för 
personalen hos vårdtagarna - uppdrag från Budget 
2023 plan 2024-2025 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-06-14 § 108: 

Kommunfullmäktige har gett vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att 

utreda möjligheten till ökad kontinuitet för personalen hos vårdtagarna.  

Utredning gällande möjlighet till ökad kontinuitet för personalen hos 

vårdtagarna har gjorts riktat till samtliga tre verksamhetsområden inom vård- 

och omsorgsförvaltningen.  

Frågeställningar gällande hur verksamheten arbetar med kontinuitet för 

personalen hos vårdtagarna i dagsläget samt hur detta skulle kunna utökas 

har ställts till samtliga verksamhetsområden i både egen och privat regi.       

Bedömning 

Utfallet av frågeställningar gällande hur verksamheten arbetar med 

kontinuitet för personalen hos vårdtagarna i dagsläget samt hur detta skulle 

kunna utökas presenteras nedan.  

 

Vård- och omsorgsboende  

Idag arbetar verksamheten med resurspass vilket ökar kontinuiteten då 

vikarier inte alltid behöver tas in vid ordinarie personals frånvaro. 

Välfärdstekniska hjälpmedel, vilket innebär att det inte kommer olika 

personal vid varje tillsyn samt att antal fysiska tillsyner kan minskas med 

hjälp av detta, ökar också kontinuiteten. Man har även vikarier som är 

specifikt kopplade till olika avdelningar. Ovan nämnda delar visar att 

verksamheten arbetar med kontinuitet för personalen hos vårdtagarna i 

dagsläget.  

Verksamheten ser att kontinuitet för personalen hos vårdtagarna skulle 

kunna öka genom att införa arbetsgrupper som arbetar antingen kväll/natt 

eller dag/kväll, ett skiftliknande upplägg för att samma personal till största 

del ska arbeta samma pass, vilket gör att de bli mer kända för vårdtagarna 

och därmed ökar kontinuiteten hos dem.  
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Man ser även att kontinuitet för personalen hos vårdtagarna skulle kunna öka 

genom ytterligare välfärdstekniska hjälpmedel. Välfärdstekniska hjälpmedel 

ersätter inte personal, men man ser det som ett sätt att effektivisera 

arbetspassen som kan leda till att samma personal har större möjligheter att 

besöka samma vårdtagare då man kan organisera sig på ett effektivt sätt. 

 Utmaningar som ses inom verksamheten för att öka kontinuiteten är att man 

ofta behöver ersätta personal vid vakanta arbetspass samt vid kohortvård. 

Det förändrade mönstret efter pandemin kring sjukfrånvaro och 

restriktionerna som varit inom vården påverkar sjukfrånvaron i 

verksamheten.  

Detta kan leda till mer personal vilket också innebär mer olika personal, 

detta kan påverka möjligheten till kontinuitet negativt. Man har även 

kommande EU-direktiv om 11 timmars dygnsvila att ta hänsyn till.  

 

Hemtjänst  

Idag arbetar verksamheten med kontinuitet genom mindre arbetslag där varje 

arbetslag ansvarar för specifika kunder. I ett av de geografiska områdena ses 

arbetslag med en kapacitet på 2-4 medarbetare. Genomsnittet i 

verksamhetsområdet ligger på 5 medarbetare per arbetslag. Detta genererar 

en ökad kontinuitet för personalen hos vårdtagarna i hemtjänsten. 

 Korttidsfrånvaro förekommer i verksamheten, dels på grund av ändrade 

sjukskrivningsmönster kopplat till pandemin, dels på grund av oförutsedda 

personliga händelser som kan ske löpande. Korttidsfrånvaro påverkar 

kontinuiteten för personalen hos vårdtagaren, då ersättare i form av vikarier 

kan behöva tillsättas vilket gör att det blir fler olika personal hos 

vårdtagaren.  

Av information från Kolada framkommer att det inte finns ett direkt 

samband mellan ökad kontinuitet och kundnöjdhet inom hemtjänsten.  

Slutsatsen är att hemtjänsten har ett bra upplägg i dagsläget vad gäller 

kontinuitet för personalen hos vårdtagaren. Man arbetar med mindre 

arbetslag vilket leder till mindre antal olika personer hos vårdtagaren. Att 

införa ännu mindre arbetslag ses som ekonomiskt ohållbart, detta då varje 

arbetslag genererar kostnader i form av bilar, drivmedel etc. 

 

Privat regi  

Inom verksamheterna vård- och omsorgsboende och hemtjänst i privat regi 

arbetar man i dagsläget med kontinuitet för personalen hos vårdtagarna 

genom mindre arbetslag i hemtjänsten som ansvarar för specifika kunder. 

Man arbetar således väl med kontinuiteten och ser inte att det finns möjlighet 
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att öka kontinuiteten ytterligare utan utökade resurser. Inom vård- och 

omsorgsboende arbetar man med kontinuiteten löpande genom att begränsa 

antal personal i planeringen vilket följs upp månadsvis. Utmaningar som ses 

är personalrörlighet som kan påverka kontinuiteten.  

 

Hälso- och sjukvårdsorganisationen, SSK och rehabilitering  

Verksamheten (SSK) arbetar idag med kontinuitet för personal hos 

vårdtagare genom att patientansvariga sjuksköterskor (PAS) ansvarar för det 

aktuella vård- och omsorgsboendet som denne är riktad mot.  

Inom hemsjukvården är sjuksköterskorna riktade mot specifika geografiska 

områden, så kallat hemsjukvårdsområde.  

Patientansvarig sjuksköterska för respektive hemsjukvårdsområde ansvarar 

för cirka 30 patienter. Detta gör att kontinuiteten ökar och samma personer 

besöker i större utsträckning vårdtagaren. För ökad kontinuitet krävs fler 

sjuksköterskor i grundbemanningen vilket skapar mindre PAS-områden, 

vilket i sin tur leder till att färre antal personer besöker vårdtagarna inom det 

aktuella hemsjukvårdsområdet. Detta är samtidigt en ekonomisk utmaning. 

Ett mål finns om 25 patienter per PAS-område.  

Inom rehabiliteringsenheten arbetar legitimerad personal utifrån 

områdesindelning vilket skapar kontinuitet för patienten. Inom denna enhet 

ser man inte att det i dagsläget finns möjligheter för att öka kontinuiteten 

ytterligare, man arbetar tillräckligt bra med detta i dagsläget.  

 

Slutsats  

Utredningens generella slutsats är att man i samtliga verksamheter arbetar 

väl med kontinuitet för personal hos vårdtagarna. Det skulle kunna finnas 

möjligheter för att öka kontinuiteten för personalen hos vårdtagarna inom de 

flesta verksamhetsområden, exempelvis genom mindre områden för 

personalen att ansvara för, men detta kräver ökad resurstilldelning och är 

därmed en ekonomisk utmaning. Utifrån information internt från 

verksamheterna i förvaltningen framkommer att det viktigaste för 

vårdtagaren inte nödvändigtvis är att färre antal personer besöker denne, utan 

att det är bemötandet från den personal som besöker vårdtagaren som avgör 

kundnöjdheten oberoende på kontinuiteten.      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att:  

- Bifalla yttrande till Kommunfullmäktige enligt ovan. 
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Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-06-14 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att bifalla yttrande till 

Kommunfullmäktige enligt ovan. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna återrapporteringen av uppdraget. 

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna 

återrapporteringen av uppdraget. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 235 Dnr 2023-000423 040 

Prestationsbaserat statsbidrag för att minska andelen 
timanställningar inom kommunalt finansierad vård och 
omsorg om äldre 

 

Sammanfattning  

Regeringen beslutade 2021-05-27 att anslå prestationsbaserade medel i syfte 

att minska andelen timanställda i kommunalt finansierad vård och omsorg 

om äldre.  

 

Anslaget för 2022 fördelades enligt samma principer som gällde för 2021. 

 

För att erhålla medel ska kommunen kunna uppvisa en minskning av andelen 

timanställda och uppfylla vissa krav, samt ansöka om bidraget. Vård- och 

omsorgsförvaltningen har kunnat påvisa en minskning av andelen 

timanställda och kommunen levde i övrigt upp till ställda krav för att få 

bidraget.  

 

För de prestationer som förvaltningen redovisat för 2022 har i augusti 2023 

kommunen erhållit 19 805 862 kronor. Inget krav finns på återrapportering 

av hur medlen används. Ingen återbetalning av erhållna medel är heller 

aktuell. Medlen redovisas som generellt statsbidrag. 

 

För de prestationer som görs under 2023 kan kommunen ansöka om att ta del 

av prestationsmedel senast 2023-10-02. Rapporteringen görs senast 2024-01-

31 till Socialstyrelsen. År 2023 är det sista året som det går att ansökan om 

medel för.  

Bedömning 

Vård och omsorgsförvaltningen har genomfört bidragsgrundande 

förändringar under 2022, ansökt om bidraget och rapporterat vilka 

förändringar man gjort för att kunna få del av bidraget. I juli 2023 beslutades 

om tilldelning av bidraget. Utan dessa insatser skulle bidraget inte erhållits. 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

54(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Bidraget erhålls retroaktivt för gjorda och rapporterade prestationer. Det 

finns inget krav på ytterligare rapportering eller återredovisning av hur 

medlen används. Bidraget avser redan utförda prestationer och ska 

intäktsredovisas år 2023, dvs det går inte periodisera medel till 2024. 

 

Redovisningsmässigt hanteras bidraget som generellt statsbidrag trots att 

kommunen måste ansöka om bidraget och redovisa vad som gjorts för att få 

ta del av bidraget. Om bidraget redovisas på centrala konton eller i vård och 

omsorgsnämnden beror på kommunstyrelsens ställningstagande i detta 

ärende. 

 

Då prestationerna, ansökan om bidrag och rapporteringen av gjorda 

prestationerna helt hanterats av vård och omsorgsförvaltningen, efterfrågas 

ett ställningstagande till om nämnden/förvaltningen har rätt att disponera det 

erhållna bidraget i sin helhet, till viss del eller inte alls. Förvaltningen har 

önskemål om att göra vissa insatser under hösten 2023 som då skulle kunna 

mötas av bidraget. 

 

Om erhållet bidrag inte tilldelas vård och omsorgsnämnden kommer det att 

förstärka kommunens resultat.  

 

Deltar i debatten 

Roger Gardell (L), Ola Robertsson (S), Kenneth Michaelsson (C), Peter 

Bowin (V) Tommy Andersson (S), Malin Månsson (S), Johanna Månsson 

(S), Åsa Evaldsson (M) och Thomas Svensson (M). 

Yrkanden 

Nicolas Westrup (SD) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) att 

kommunstyrelsen lämnar över ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott 

samt att det underlaget kompletteras med ett yttrande från ekonomienheten.     

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

- lämna över ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott  
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- underlaget ska kompletteras med ett yttrande från ekonomienheten. 

________________ 

Exp: 

Johan Sjögren, ekonomichef 

Maria Appelskog, förvaltningschef 
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§ 236 Dnr 2022-000049 219 

Förstudie om ny VA-plan- förtydligande 

 

Sammanfattning  

I kommunstyrelsens beslut KS §191/2023 står ”Kommunstyrelsen ger 

enheten för strategisk samhällsutveckling i uppdrag att ta fram en 

Vattentjänstplan och slutföra revidering av VA-plan, samt besluta om att 

tillföra budgetmedel på 600 000 kr till projektet”.  

Bedömning 

I beslutet saknas angivande av hur finansieringen ska ske.  

 

Under 2023 har en omorganisation av planenheten samt mark- och 

exploateringsenheten skett från kommunstyrelsen till teknik, fritid och 

kulturnämnden (TFK). Medlen ska därför tillföras TFK.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att förtydliga beslutet i KS §191/2023 med att 

finansieringen om 600 000 kr i driftanslag ska ske från kommunstyrelsens 

medel för oförutsedda kostnader. Driftanslaget anslås teknik, fritid och 

kulturnämnden.  

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S), Malin Månsson (S) och Nicolas Westrup (SD). 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 

föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.        

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att förtydliga beslutet i KS §191/2023 med att 

finansieringen om 600 000 kr i driftanslag ska ske från kommunstyrelsens 

medel för oförutsedda kostnader. Driftanslaget anslås teknik-, fritid och 

kulturnämnden. 

________________ 

Exp: Johan Sjögren, ekonomichef 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

57(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 237 Dnr 2022-000356 040 

Ägardirektiv avseende försäljning av fastigheter i 
Ronnebyhus AB 

 

Sammanfattning  

På uppdrag av kommunstyrelsens ordförande lämnas tjänsteskrivelse för 

försäljning av två fastigheter som idag ägs av AB Ronnebyhus. 

 

 Johannishus 

I Johannishus har kommunen överenskommit med en privat aktör att denne 

ska uppföra lokaler för vård- och omsorgsverksamhet samt 

förskoleverksamhet, som ska hyras ut till den kommunala verksamheten.  

 

De nuvarande lokalerna Ålycke (fastigheten Hjortsberga 4:41), där vård- och 

omsorgsverksamhet bedrivs idag, som f.n. ägs av Ronnebyhus kommer att 

tömmas då de nya lokalerna är klara. Fastigheten bedöms inte vara strategisk 

för kommunens fastighetsinnehav och avsikten är därför att sälja den. 

 

Bräkne-Hoby 

I Bräkne-Hoby har kommunen överenskommit med en privat aktör att denne 

ska uppföra lokaler för vård- och omsorgsverksamhet. Lokalerna ska sedan 

hyras ut till en privat aktör för att bedriva vård- och omsorgsboende.  

 

De befintliga lokalerna Lindebo (fastigheten Hoby 1:73) där vård- och 

omsorgsverksamhet bedrivs idag kommer att tömmas då de nya lokalerna är 

klara. Fastigheten bedöms inte vara strategisk för kommunens 

fastighetsinnehav och avsikten är därför att sälja den.  

Bedömning 

För att kommunen ska kunna agera flexibelt vid kommande försäljningar av 

nämnda fastigheter då de kommunala verksamheterna flyttar ut, föreslås att 

Ronnebyhus/Ronnebyhus Holding säljer de två fastigheterna genom så 

kallad paketering i två aktiebolag, en fastighet i varje bolag, till Ronneby 

kommun. Därefter kan kommunen sälja respektive bolag till önskad köpare 

vid tidpunkt som befinns lämplig. 
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Ronnebyhus ska utifrån affärsmässighet, skatteeffekter och andra faktorer 

verka för en ur kommunkoncernperspektiv god affär. Ronnebyhus har 

erfarenhet från tidigare paketerade försäljningar och upplägget antas vara 

likartat. Prisfrågan behöver utredas av Ronnebyhus. Köpeskillingen för 

respektive bolag kommer att framgå av de förslag till köpeavtal som kommer 

att lämnas till kommunfullmäktige för godkännande.   

 

Under tiden från det att Ronneby kommun övertar fastigheterna genom de 

förvärvade bolagen till dess den kommunala verksamheten flyttat ut befintlig 

verksamhet från berörda byggnader, erbjuder sig AB Ronnebyhus att försätta 

att förvalta fastigheterna. Villkor för detta hanteras i en separat 

överenskommelse. 

  

Vid försäljning av fastigheter finns undantag från 

uttagsbegränsningsreglerna gällande allmännyttiga kommunala 

bostadsbolag. Om kommunfullmäktige så beslutar kan alltså medel från 

försäljningarna komma att överföras till kommunen.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå att 

kommunfullmäktige beslutar att lämna följande ägardirektiv till AB 

Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB (dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 

2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 

5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 

kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 
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Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

* Val av ordförande vid stämman 

* Godkännande av röstlängd 

* Val av justeringsman 

* Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

* Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av 

kommunfullmäktige enligt ovan.  

Kommunstyrelsens beslut 2022-10-04 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att lämna följande 

ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB (dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 

2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 

5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 

kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 
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Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

 Val av ordförande vid stämman 

 Godkännande av röstlängd 

 Val av justeringsman 

 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 

enligt ovan. 

Kommunfullmäktiges beslut 2022-10-27 

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med motiveringen att AB 

Ronnebyhus ska yttra sig i frågorna om: 

- Ekonomiska konsekvenser för bolaget. 

- Organisatoriska konsekvenser för bolaget. 

- Bolagets syn på markens strategiska beskaffenhet.   

  

AB Ronnebyhus har genom beslut 2023-05-24 § 34 inkommit 
med ett remissvar. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att: 

lämna följande ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB 

(dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 
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2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 

5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 

kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 

 

Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

 Val av ordförande vid stämman 

 Godkännande av röstlängd 

 Val av justeringsman 

 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 

enligt ovan. 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) på avslag på 

arbetsutskottets förslag till beslut. 

Nicolas Westrup (SD) och Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag till beslut.      
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Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet om 

bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.    

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.     

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  

Namn Ja Nej Avstår 

Åsa Evaldsson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Johanna Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C) X   

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 9 6  
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Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

lämna följande ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB 

(dotterbolag): 

1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 

2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 

aktiebolagen. 

3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 

aktiebolagen. 

4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 

överlåtelser enligt ovan. 

5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 

Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 

kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 

6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 

efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 

kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 

överenskommen tidpunkt. 

 

Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 

bolagsstämmoombud.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 

bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 

AB: 

Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 

 Val av ordförande vid stämman 

 Godkännande av röstlängd 

 Val av justeringsman 

 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 

 

Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 

besluta att: 

Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 

enligt ovan. 
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________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 238 Dnr 2023-000285 041 

Kompensation för ökade bidrag till friskolor på grund 
av Framtidens skolor 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-04-20 § 59: 

 

Budget är avsatt centralt för att kompensera utbildningsnämnden för ökade 

hyreskostnader i och med färdigställandet av skolor och förskolor inom 

projektet Framtidens skolor. De ökade hyreskostnaderna är nu beräknade och 

det är därmed önskvärt att utbildningsnämnden får ta del av dessa medel. 

 

Projektet Framtidens skolor och förskolor har sedan start en budget för 

kostnader som uppstår till följd av projektet. I denna budget finns en post: 

Bidrag till fristående skolor pga. ökade lokalkostnader. Budgeten för denna 

post för 2023 är 3 000 tkr.  

      

Bedömning 

Då Parkdalaskolan står färdig har utbildningsförvaltningen räknat fram de 

ökade hyreskostnaderna som färdigställandet medför. De ökade 

hyreskostnader på grund av Parkdalaskolan uppgår till 2 030 036 kronor för 

2023. Nedan redovisas ökade kostnaden per elev samt antal elever i 

fristående verksamheter för de aktuella årskurserna. 

 

 

 

årskurs 1-
6 

årskurs 7-
9 

 Kostnadsökning per 
elev pga hyresökning 
för Parkdalaskolan 1 471 6 362 

 
antal elever i friskola 368 234 

 

summa 541 328 1 488 708 2 030 036 
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Det är därmed önskvärt att utbildningsförvaltningen får ta del av de medel 

som avsatts för detta ändamål vilket innebär att ett äskande måste ske för att 

medel skall kunna föras över till utbildningsnämndens budget.      

Förslag till beslut 

Föreslås att utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta att föra 

över 2 030 036 kronor för 2023 till utbildningsnämnden från budgeten för 

Framtidens skolor och förskolor som kompensation för hyresökning på 

grund av de ökade kostnaderna för Parkdalaskolan.   

 

Utbildningsnämndens beslut 2023-04-20 

Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta att föra över 2 

030 036 kronor för 2023 till utbildningsnämnden från central budget för 

Framtidens skolor och förskolor som kompensation för hyresökning på 

grund av de ökade kostnaderna för Parkdalaskolan. 

Ärendet är omedelbart justerat. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att föra över 2 030 036 kronor för 2023 till 

utbildningsnämnden från central budget för Framtidens skolor och förskolor 

som kompensation för hyresökning på grund av de ökade kostnaderna för 

Parkdalaskolan. 

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att föra över 2 

030 036 kronor för 2023 till utbildningsnämnden från central budget för 

Framtidens skolor och förskolor som kompensation för hyresökning på 

grund av de ökade kostnaderna för Parkdalaskolan. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 239 Dnr 2022-000410 612 

Förslag gällande ersättning för elever 18-20 år som 
studerar på folkhögskola (KAA FHS). 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-06-20 § 103: 

Arbetsgruppen för det Kommunala aktivitetsansvaret – KAA, önskar att 

kunna erbjuda elever som inte klarar studier i den kommunala 

gymnasieskolan, möjlighet att studera på folkhögskola. Folkhögskola är en 

skolform som kan passa vissa ungdomar bättre än traditionell 

gymnasieundervisning. En elev som har fyllt 18 år, kan söka till 

folkhögskola, men det har visat sig att flera av dessa ungdomar inte klarar av 

den kostnad det innebär att vara inskriven på en folkhögskola. Vi skulle 

alltså vilja att kommunen står för den kostnad eleven har för externat samt 

lunch. Detta skulle innebära att dessa ungdomar får samma ekonomiska 

förutsättningar som elever som går på gymnasiet. 

 

Verksamheter inom Arbete och välfärd har nära samarbete med KAA och är 

representerade inom KAA arbetsgrupp och KAA styrgrupp. Utarbetat 

förslag från KAA arbetsgrupp är att ersätta 5 elever på årsbasis för sina 

studier på Folkhögskola i Blekinge län. Verksamheterna inom Arbete och 

välfärdsförvaltningen ser behoven av ersättning för elever som önskar gå på 

Folkhögskola. 

 

Kostnader att ersätta 

Externatavgift – 230: - för fyra veckor. (Läromedel, olycksfallsförsäkring, 

kostnad för några gemensamma måltider och utflykter, fritt kaffe/te samt 

viss kopiering/utskrift) 

 

Lunch – 50:-/dag, måndag – fredag. 

 

Total kostnad  

Externat 230:- 4 veckor 10 månader = 230 x 10= 2300 kr/elev 

Lunchersättning 250kr/veckan 30 veckor. 7500kr/elev 

Total kostnad: 9 800kr/elev och år. 
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1 9 800 

2 19 600 

3 29 400 

4 39 200 

5 49 000 

 

 

2022-08-18 beslutade utbildningsnämnden att stå för kostnaderna för 2022 

men att sedan remittera ärendet till kommunstyrelsen för vidare 

ställningstagande/beslut om kostnaderna för kommande år. 2022-10-24 

återremitterade kommunstyrelsen ärendet Ersättning för elever 18 – 20 år 

som studerar på folkhögskola till utbildningsnämnden med ordalydelsen: 

”för att tillsammans med socialnämnden utreda och återkomma med ett 

förslag till beslut avseende ersättning till elever som studerar folkhögskola 

för kommande år.” 

 

Nämnden för Arbete och Välfärd (tidigare Socialnämnden) tog i maj 2023 

beslut i frågan med ordalydelsen: ”beslutar att kostnadstäckning för 

ersättning för elever 18–20 år som studerar på folkhögskola inte belastar 

Arbete- och välfärdsförvaltningen”.  

      

Bedömning 

Utbildningsförvaltningens bedömning är att utbildningsnämnden själva inte 

kan eller ska ta på sig de kostnader som ersättningen medför. Detta då det 

ekonomiska läget visar på en prognos på minus 25 miljoner kronor efter 

tertial 1 för utbildningsnämnden samt att ersättning för elever som studerar 

på folkhögskola inte faller under utbildningsnämndens ansvarsområde.      

Förslag till beslut 

Att föreslå att utbildningsnämnden beslutar att kostnadstäckning för 

ersättning för elever 18 – 20 år som studerar på folkhögskola inte belastar 

Utbildningsnämnden. 
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Utbildningsnämndens beslut 2023-06-20 

Utbildningsnämnden beslutar att kostnadstäckning för ersättning för elever 

18 – 20 år som studerar på folkhögskola inte belastar Utbildningsnämnden, 

med hänvisning till Riktlinjer för god ekonomisk hushållning samt 

beslutsprotokoll 2023000080 NAV §81. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att  

- bifalla förslaget från arbetsgruppen för det kommunala 

aktivitetsansvaret  

- kostnaden hanteras inom utbildningsnämndens budget 

- utbildningsnämnden får i uppdrag att ta fram ett regelverk för 

hanteringen. 

 

      

Deltar i debatten 

Nicolas Westrup (SD) och Ola Robertsson (S). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  

- bifalla förslaget från arbetsgruppen för det kommunala 

aktivitetsansvaret  

- kostnaden hanteras inom utbildningsnämndens budget 

- utbildningsnämnden får i uppdrag att ta fram ett regelverk för 

hanteringen. 

________________ 

Exp: Kommunfullmäktige 
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§ 240 Dnr 2023-000354 001 

Samordning inom kommunkoncernen  

 

Sammanfattning  

Det sker snabba förändringar i omvärlden som på olika sätt påverkar 

kommunens verksamhet. Kommunfullmäktige har också i budgetbeslutet för 

2023 uppdragit till kommundirektören att genomföra åtgärder i 

verksamheten. 

 

Sammantaget innebär detta att det finns behov av att se över den kommunala 

organisationen och föreslå åtgärder för att möta de förändrade 

omvärldsförutsättningar och rätt prioriteringar som på olika sätt påverkar 

kommunen nu och framöver. 

 

Åtgärderna skall ha följande inriktning: 

 

Omställning av organisation, inriktning, processer mm 

Syfte: 

• Bättre anpassat till leverans av politiska krav och behov 

• Bättre anpassat till att ta tillvara möjligheter i utveckling infrastruktur, 

etableringar och de möjligheter som ges 

• Bättre anpassat till omvärldskrav civilförsvar, digitalisering, hållbarhet, 

trygghet och säkerhet 

• Ökad samverkan internt och externt till exempel med andra aktörer 

• Från administration till prioriterad service 

• Sänka kostnader 

Hantering av fastighetsadministration och underhåll ingår i uppdrag som 

finns från tidigare beslutade bolagsutredningen.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta   

1. Att uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till samordning av 

kommunkoncernens vaktmästeri, lokalvård och fordonshantering, samt 
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att ta fram förslag till ett shared service center inom kommunkoncernen 

rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, kansli och  diarium samt 

IT 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 

1. Att uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till samordning 

av kommunkoncernens vaktmästeri, lokalvård och fordonshantering, 

samt 

2. att ta fram förslag till ett shared service center inom 

kommunkoncernen rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, 

kansli och  diarium samt IT. 

      

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S). 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt kommundirektören att  

1. utarbeta förslag till samordning av kommunkoncernens vaktmästeri, 

lokalvård och fordonshantering, samt 

2. ta fram förslag till ett shared service center inom kommunkoncernen 

rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, kansli och  diarium 

samt IT. 

________________ 

Exp: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 241 Dnr 2023-000355 001 

Chefers placering lokalmässigt 

 

Sammanfattning  

Kommunala chefer inom flera olika förvaltningar har sina kontor/lokaler på 

varierande sätt idag. Vissa finns i stadshuset, vissa i direkt anslutning till sin 

verksamhet och andra separerade verksamheten och tillsammans i särskilda 

lokaler.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta  

1. Att chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 

anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är möjligt i 

största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset , samt  

2. att uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast i 

september månad.  

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att  

1. Chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 

anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är 

möjligt i största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset, samt  

2. uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast 

i september månad. 

 

Yrkanden 

Nicolas Westrup yrkar att återrapporteringen ändras till i oktober.     

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på eget 

förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  
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1. chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 

anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är 

möjligt i största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset, samt  

2. uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast 

i oktober månad. 

________________ 

Exp: 

Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 242 Dnr 2023-000313 101 

Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, 
2023 

 

Sammanfattning  

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska uppdrag som 

kommunfullmäktige lämnat återredovisas till fullmäktige i juni och oktober. 

Denna återrapportering avser inte sådana uppdrag som ges av 

kommunfullmäktig i budgeten utan är uppdrag som kommunfullmäktige ger 

vid andra tillfällen under året. I bifogad sammanställning redogörs för de 

kommunfullmäktigebeslut, tagna under 2016 – mars 2023, som resulterat i 

ett uppdrag och som ej var klara vid förra redovisningen i oktober 2022.  

Uppdragen har förts in i Stratsys där de har lagts på en eller flera 

förvaltningar, bolag eller enheter. Vid rapportering ska status bedömas enligt 

ej påbörjad, påbörjad eller klar och med fördel skrivs en kommentar.  

Bedömning 

Årets redovisning i juni innehåller totalt 27 uppdrag jämfört med totalt 29 

uppdrag i oktober 2022. Som mest uppdrag har det varit vid redovisningen 

2019 som då innehöll 80 uppdrag. Att antalet uppdrag totalt har sjunkit beror 

dels på att antalet uppdrag givna av kommunfullmäktige under åren har 

minskat men också att fler uppdrag blir klara fortare än tidigare. 

En sammanställning ser ut som följer: 

Ärenden 

totalt 
 Ej 

påbörjad 

Påbörjad  
Klar 

27 1 16 10 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige att notera 

redovisningen till protokollet.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-21 

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet för att handlingar för 

återrapporterade ärenden avseende beslut 2016 § 14 ”Handlingsplan mot 

våldsbejakande extremism” och 2017 § 209 ”Besvarande av motion från Tim 
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Svanberg (C) gällande att införa utmaningsrätt i Ronneby kommun ska 

kompletteras. 

 

Komplettering enligt beslut är gjord och bifogas beslutsunderlaget. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige att  

- notera redovisning och komplettering till protokollet 

- ge kommundirektören i uppdrag att tillse att arbetet med 

implementering av handlingsplan för våldsbejakande extremism 

återupptas. 

  

Deltar i debatten 

Anna Ekberg (KD) och Ola Robertsson (S). 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  

- notera redovisning och komplettering till protokollet 

- ge kommundirektören i uppdrag att tillse att arbetet med 

implementering av handlingsplan för våldsbejakande extremism 

återupptas. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 243 Dnr 2023-000395 108 

Återrapportering visselblåsningar 

 

Sammanfattning  

I enligt 5 kap 2 § lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar om 

missförhållanden inrättade kommunen tillsammans med Ronneby Miljö & 

Teknik AB en intern rapporteringskanal (visselblåsarfunktion) samt 

förfaranden för rapportering och uppföljning (rutin för visselblåsarfunktion) 

sommaren 2022. 

Enligt rutinen ska visselblåsarfunktionens ärenden återrapporteras årligen till 

kommunstyrelsen och styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik AB i 

anonymiserad form. Detta ska ge de förtroendevalda möjlighet till insyn i 

funktionen samt hur organisation och utredningsfunktion har fungerat under 

året. 

Under det första år som funktionen har varit igång har endast två 

rapporteringar inkommit. 

Första rapporteringen bedömdes efter initial bedömning inte falla inom 

ramarna för lagstiftningen på området samt att ärendet som rapporten gällde 

redan var under utredning. Själva rapporteringen kompletterades genom 

möte med rapportör och fackförbund samt att ytterligare underlag och 

upplysningar lämnades. 

Beträffande andra rapporteringen kunde det snabbt konstateras att den inte 

föll inom ramarna för lagstiftningen för området. Rapporteringen resulterade 

ändå i att åtgärder vidtogs. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporteringen till protokollet. 

  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 

att notera återrapporteringen till protokollet.  
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Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporteringen till protokollet. 

________________ 
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§ 244 Dnr 2023-000240 040 

Hemställan avseende eget kapital 

 

Sammanfattning  

Räddningstjänsten Östra Blekinge hemställer om att medlemskommunerna 

täcker det negativa kapitalet efter 2022 med en total summa om 600 tkr. 

Ronneby kommuns del är 231 tkr. 

 

Räddningstjänsten Östra Blekinge gjorde 2022 ett underskott på 2 751 tkr, 

vilket resulterade i att förbundet har ett negativt eget kapital om -593 tkr. I 

kommunallag (2017:725) kap. 9 § 11 anges ”Om ett kommunalförbund 

saknar tillgångar för att betala en skuld, är förbundsmedlemmarna skyldiga 

att fylla bristen. Varje medlem ska skjuta till så stor del av bristen som svarar 

mot medlemmens andel i skulden efter de grunder som anges i 

förbundsordningen.” Förbundet har en ansträngd ekonomi och ser inte någon 

möjlighet att själva kunna generera de överskott som krävs för att kunna 

återbetala det negativa egna kapitalet.  

Bedömning 

Förbundet har haft dialog med kommunernas ekonomichefer. Då summan är 

låg föreslås att kommunen betalar ut sin del till Räddningstjänsten. Ett 

alternativ kan vara att omvandla lån till eget kapital.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 

täcka underskottet i eget kapital hos Räddningstjänsten Östra Blekinge med 

Ronneby kommuns del enligt fördelningstalet; 231 tkr. 

Finansiering sker från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda 

kostnader. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 

täcka underskottet i eget kapital hos Räddningstjänsten Östra Blekinge med 

Ronneby kommuns del enligt fördelningstalet; 231 tkr. 

Finansiering sker från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda 

kostnader. 
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Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att täcka underskottet 

i eget kapital hos Räddningstjänsten Östra Blekinge med Ronneby kommuns 

del enligt fördelningstalet; 231 tkr. 

Finansiering sker från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda 

kostnader. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 245 Dnr 2023-000309 007 

Revisionens granskningsrapport Kommunala insatser 
för att främja näringslivet - risk att insatser riktade mot 
enskilda företag kan inverka negativt på den allmänna 
näringslivsutvecklingen genom att snedvrida eller 
hämma konkurrens. 

 

Sammanfattning  

Den kommunala revisionen har granskat två ärenden avseende 

lokalförsörjning till enskilda företag. Det ena är hemställan från ABRI om att 

fullmäktige ska godkänna en investering om totalt 75 miljoner kronor för att 

investera i en lokal för uthyrning till ett industriföretag. Det andra gäller 

uthyrning av befintlig lokal, Villa Vassen, för restaurangverksamhet.  

Granskningsrapporten har lämnats till kommunstyrelsen samt teknik-, fritid- 

och kulturnämnden för yttrande. 

            

Kommunstyrelsen rekommenderas följande efter granskningen:          

Att 

a) i sitt beredningsansvar till fullmäktige tillse att erforderliga bedömningar 

t.ex. juridiska och ekonomiska görs, dels att dessa dokumenteras samt finns 

med i fullmäktiges beslutsunderlag 

b) tillse att riktlinjer för de kommunala protokollen i nämnder/styrelse inte 

bara innehåller en beskrivning av ärendet utan också vilken bedömning som 

gjorts 

c) vidta åtgärder för säkerställa att gällande regelverk kring delegation, 

vidaredelegation och blandad delegation efterlevs 

d) utarbeta och lämna förslag till riktlinjer för hur insatser riktade till 

enskilda företag inte ska riskera att snedvrida konkurrensen eller hämma den 

allmänna näringslivsutvecklingen i syfte att åstadkomma en sammanhållning 

styrning oavsett om insatserna beslutas av kommunalt bolag, 

kommunstyrelse, nämnd eller något av dessa organ på delegation. 

Remissvar skulle ursprungligen vara inlämnat till revisionen 2023-08-30 

men kommunstyrelsen har fått anstånd till 2023-09-12 med att inkomma 

med yttrande.  
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Bedömning 

Revisionens rekommendationer kommenteras enligt nedan: 

 

a) Riktlinjer för tjänsteskrivelse och beslutsunderlag håller på att arbetas om. 

Med utgångspunkt från dessa samt revisionens synpunkter kan utbildnings- 

och kommunikationsinsatser genomföras för att ytterligare förbättra 

bedömningar och beslutsunderlag. Vid beredning inför sammanträden och i 

samband med sammanträden ligger det ett ansvar på både tjänstepersoner 

och förtroendevalda att påtala brister samt bidra till en genomarbetad 

bedömning.  

 

b) Riktlinjerna för protokoll håller på att arbetas om. Förslaget är att ett 

avsnitt som heter bedömning ska finnas med vid behov. Texten i protokollen 

hämtas i allra största utsträckning från tjänsteskrivelser. Exempel på 

perspektiv att ha i åtanke när bedömning skrivs finns med i förslag till nya 

riktlinjer enligt a).  

 

c) För att säkerställa en efterlevnad av regelverket kring delegation behöver 

både kontroller samt kompetenshöjande insatser göras. Kontroll kan styras 

upp genom att delegation blir ett av de gemensamma riskområdena vid 

internkontroll. Kompetenshöjande insatser kan t.ex. göras av 

kommunjuristen när den tjänsten ej är vakant längre. 

 

d) Kommunjuristen (innan hen slutade) och kanslichef har omvärldsbevakat 

och eftersökt om det finns motsvarande riktlinjer i andra kommuner men har 

inte hittat något som motsvarar det som rekommenderas av revisionen. 

Kommunjuristen har också skissat på hur sådana riktlinjer skulle kunna se ut. 

Dock har det kunnat konstateras att sådana riktlinjer nästan helt skulle bestå 

av lagtext och lagkommentarer vilket brukar undvikas i de kommunala 

styrdokumenten. Kommunstyrelsen ifrågasätter därför om riktlinjer eller 

annan form av styrdokument är rätt alternativ. Kommunen och de 

kommunala bolagens beslut ska följa lagstiftningen och dess intentioner 

liksom utgå från praxis.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås anta texten under avsnittet Bedömning som sitt 

yttrande över revisionsrapporten Kommunala insatser för att främja 

näringslivet.  
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Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S) och Nicolas Westrup (SD). 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 

föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen antar texten under avsnittet Bedömning som sitt yttrande 

över revisionsrapporten Kommunala insatser för att främja näringslivet. 

________________ 

Exp: 

Revisionen 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

83(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 246 Dnr 2023-000223 101 

Resultat av genomlysning av kostenheten 

 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen fick i budget uppdrag att initiera en utredning gällande en 

beställare/utförare-organisation för kostenheten med återrapportering till 

kommunstyrelsen i september 2023.  

Siv Liedholm från Effektiv styrning presenterar utredningsresultatet. 

Ur sammanfattningen i rapporten: 

”Kostenheten är en del av måltidsverksamheten i kommunen. Övriga 

centrala delar i systemet är matgästerna, skolan och omsorgen. En 

kortversion av måltidsverksamhetens verkliga syfte är ”mätta och välmående 

barn, elever och äldre”.  

Men Kostenheten arbetar utifrån ett de-facto syfte som handlar om att 

”producera god och näringsriktig kost”. Det syftet uppfattar vi att man lyckas 

bra med. Enhetens fokus på sig själv och sin produktion leder dock till fokus 

på att dra tydliga gränser mot skolan och omsorgen. Det påverkar 

relationerna och hur man arbetar tillsammans. Vi upplever att Kostenheten 

och kärnverksamheterna inte hittat formerna för ett givande samarbete 

utifrån ett gemensamt syfte. Det leder till skav om olika frågor och 

situationer ute i verksamheterna och man pratar mer om varandra än med 

varandra.  

Måltidsverksamheten består av många aktörer och en dag ser inte exakt ut 

som en annan. Variationen kan vara omfattande från dag till dag i 

exempelvis antal matgäster, hur mycket de äter mm. Med en styrning som är 

utformad för stabil produktion och med hierarkiska besluts- och 

informationsprocesser samt ett outvecklat lär- och utvecklingsarbete blir 

konsekvensen en verksamhet som har svårt att anpassa sig till den röriga och 

rörliga verkligheten.  

Det får stora konsekvenser för effektiviteten och ändamålsenligheten utifrån 

måltidsverksamhetens verkliga syfte ”mätta och välmående barn, elever och 

äldre”.  

En beställar-utförarmodell fungerar för enkla verksamheter. 

Måltidsverksamheten är en komplex verksamhet med omfattande variation. 

För att höja effektiviteten och ändamålsenligheten rekommenderar vi att 

bottna i det verkliga syftet och dess konsekvenser, ge ett politiskt uppdrag 

om ”mat i magen” med krav på lågt matsvinn, ersätt gränsdragningslistorna 
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med principer för det gemensamma arbetet och utveckla befintlig 

försöksverksamhet med ett lärande tvärfunktionellt team som har fokus på 

lärande och förbättring med utgångspunkt från ett tillagningskök, dess 

satellitkök och matgäster.”      

Deltar i debatten 

Nicolas Westrup (SD), Roger Gardell (L), Sara Blixt (M), Ola Robertsson 

(S), Peter Bowin (V), Kenneth Michaelsson (S), Tommy Andersson (S) och 

Åsa Evaldsson (M). 

Yrkanden 

Nicolas Westrup (S)D yrkar att informationen noteras till protokollet samt att 

utredningen överlämnas till kommundirektören att ha med sig i det fortsatta 

arbetet med organisationsöversynen.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet samt överlämnar 

utredningen till kommundirektören att ha med sig i det fortsatta arbetet med 

organisationsöversynen. 

________________ 

Exp: 

Carl-Marin Lanér, kommundirektör 
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§ 247 Dnr 2023-000389 001 

Kommunövergripande riskområden för 2024 

 

Sammanfattning  

I tillämpningsanvisningar till reglemente för internkontroll har 

kommunstyrelsen att i september varje år fastställa riskområden som särskilt 

bör beaktas i  kommunens arbete med internkontrollplaner. Syftet med att 

kommunstyrelsen fastställer gemensamma riskområden för nämnder och 

bolagsstyrelser att beakta  och analysera är att ge styrning och input i arbetet 

med intern kontroll. Uppdraget till nämnder och bolagsstyrelser är att utifrån 

riskområden se över risker i sin verksamhet med utgångspunkterna 

sannolikhet och konsekvens. Nämnder och bolagsstyrelser är dock fria att 

analysera även andra riskområden som ska gälla just för den egna nämnden 

eller bolagsstyrelsen och ta med dessa i  sina internkontrollplaner. 
 

Kommunövergripande riskområden beslutade inför 2022 

Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde i september 2022 att nedan 

riskområden särskilt ska beaktas av nämnder och bolagsstyrelser i arbetet 

med internkontrollplanerna. 

 

 Arbetsmiljö 

 Bemanning och kompetens 

 Ekonomi 

 IT-system 

 Post- och dokumenthantering 

 Processer och rutiner 

 Styrning 

 

 

Inför 2022 kompletterades de kommunkoncernövergripande 

riskområdena med att särskilt fokus ska läggas på riskområde processer 

och rutiner med följande inriktning. 

 

 Ej genomförda uppdrag givna av KF och av berörd nämnd/styrelse. 

 Barnrättsbaserade beslutsunderlag 

    

   

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

86(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Bedömning 

Färre antal riskområden 

De beslutade riskområdena är övergripande och kan med fördel användas 

över tid för systematik och spårbarhet i uppföljningen. Kommunkoncernens 

kvalitetsnätverk föreslår att antalet riskområden minskas från 7 till 6 i antal. 

Riskområdet post- och dokumenthantering föreslås tas bort. Om 

verksamheterna ser risker kopplat till det området kan den risken i stället 

kopplas till riskområdet processer och rutiner. 

 

Särskilt fokus 

Inga förslag till särskilt fokus. 
      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att förslå kommunstyrelsen 

att besluta 

- att anta förslaget till gemensamma riskområden och att ge nämnder 

och bolagsstyrelser att utifrån dessa riskområden analysera risker 

inom sin verksamhet 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta 

- att anta förslaget till gemensamma riskområden och att ge nämnder 

och bolagsstyrelser att utifrån dessa riskområden analysera risker 

inom sin verksamhet. 

 

      

Deltar i debatten 

Malin Månsson (S), Ola Robertsson (S), Kenneth Michaelsson (C), Nicolas 

Westrup (SD), Bengt Johansson (SD) och Peter Bowin (V). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar att man till de gemensamma riskområden tillför 

delegationsbeslut och återredovisning av dessa.      

Propositionsordning 1 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       
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Propositionsordning 2 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på Ola 

Robertssons tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller 

detsamma.       

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att  

1. anta följande gemensamma riskområden 

o Arbetsmiljö 

o Bemanning och kompetens 

o Ekonomi 

o IT-system 

o Processer och rutiner 

o Styrning 

o Delegationsbeslut och återrapporteringen av dessa 

 

2. ge nämnder och bolagsstyrelser i uppdrag att utifrån dessa 

riskområden analysera risker inom sin verksamhet. 

 

________________ 

Exp: 

Samtliga nämnder och bolag 

Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 

Krister Svensson, utvecklingschef 
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§ 248 Dnr 2023-000401 101 

Framställning om ökade resurser till Biosfärområde 
Blekinge Arkipelag 

 

Sammanfattning  

Föreningen Biosfärområde Blekinge Arkipelag har överlämnat en 

framställan om att huvudmännen bidrar med ytterligare resurser för 

basverksamheten.  

Idag arbetar tre personer som delar på 2,2 heltidstjänster. Utöver detta finns i 

dagsläget 6 projektledare. I mai 2023 har Blekinge Arkipelag totalt 20 

projekt igång, varav 13 är initierade och ägs av föreningen. 

Föreningen skriver: 

”Nyanställningar av fler projektledare gör att vi kan övergå från ibland 

halvhjärtade insatser från basverksamheten och kontorets sida till ett mer 

rigoröst genomförande. Med fler projektledare ökar dock arbete med 

personalfrågor, kommunikation, arbetsmöten och ekonomi. Med en del av 

projekten följer dessutom resultat som föreningen behöver fortsatt förvalta 

för framtiden. Arbetsbelastningen har därför under 2022-2023 varit tärande 

hög för baspersonalen och vi har utlyst ett tillfälligt projektstopp trots alla 

förfrågningar och möjliga stöd. En förändring behöver ske för att kunna hålla 

i denna nivå av ansökningar, anställningar och uppnådda projektresultat.” 

För att upprätthålla nivån i verksamheten äskas utökade resurser om 900 00 

kr fördelat enligt följande: 

 

Karlskrona kommun: 400 000 kr 

Ronneby kommun: 200 000 kr 

Karlshamns kommun: 200 000 kr  

Sölvesborgs kommun: 100 000 kr 

 

Ställningstagande till äskandet om utökade resurser önskas senast 2023-10-

15.      

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

89(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

- utöka medlemsbidraget till föreningen Biosfärområde Blekinge 

Arkipelag med 200 000 kr under förutsättning att övriga kommuner 

ökar sitt medlemsbidrag enligt förslaget 

- finansiering sker via kommunfullmäktiges konto för oförutsedda 

kostnader. 

      

 

Yrkanden 

Nicolas Westrup (SD) yrkar att finansieringen för 2023 sker via 

kommunfullmäktiges konto för oförutsedda kostnader och att finansieringen 

från 2024 går via budgetberedningen. 

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  

- utöka medlemsbidraget till föreningen Biosfärområde Blekinge 

Arkipelag med 200 000 kr under förutsättning att övriga kommuner 

ökar sitt medlemsbidrag enligt förslaget 

- finansiering för 2023 sker via kommunfullmäktiges konto för 

oförutsedda kostnader. 

- finansiering för 2024 och framåt överlämnas till budgetberedningen 

 

Jäv 

Kommundirektör Carl-Martin Lanér anmäler jäv i ärendet och lämnar 

sammanträdet. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 249 Dnr 2023-000255 009 

Utbildning i Svenska- Sfi för Ukrainska medborgare 

 

Sammanfattning  

På kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-17 gjordes en redovisning om 

utbildning i svenska-SFI för Ukrainska medborgare. Arbetsutskottet 

beslutade att återremittera ärendet till utbildningsnämnden för behandling av 

ärendet innan arbetsutskottet fattar beslut. 

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-08-17 § 126: 

Vid en pressträff 28 mars meddelade regeringen att man i en 

överenskommelse med Sverigedemokraterna beslutat ge kommunerna 100 

miljoner i statsbidrag för att kunna erbjuda svenska för invandrare (SFI) för 

personer med skydd av det så kallade massflyktsdirektivet. De 100 miljoner 

kronorna kommer att fördelas i form av ett statsbidrag som administreras av 

Skolverket. Kommunerna kommer att kunna söka medel med start 1 

september 2023 (flyttat från 1/7 2023). Inget krav på medfinansiering finns. I 

Ronneby finns i dagsläget ca 20 Ukrainska medborgare som omfattas av 

massflyktsdirektivet och som är aktuella för att påbörja utbildning i SFI. 

 

Regeringens motivering till ovanstående beslut lyder som följer ”Kunskaper 

i svenska språket är en viktig förutsättning för att kunna få jobb och ha 

möjlighet att försörja sig i Sverige. Regeringen vill därför att kommunerna 

ska kunna erbjuda kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare för 

personer med skydd av det så kallade massflyktsdirektivet”. 

En inbjudan till informationsträff har gått ut till dessa och ca 20 personer har 

meddelat att de vill påbörja utbildning omgående.      

Bedömning 

Vi kan i nuläget erbjuda dessa personer utbildning genom att erbjuda plats i 

befintliga grupper vilket gör att detta kan ske utan kostnad. Vi kommer att 

söka medel för att kunna fortsätta bedriva SFI med ett ökat antal deltagare 

när ansökan öppnas 1 september 2023.      

Utbildningsnämndens beslut 2023-08-17 

Utbildningsnämnden beslutar att föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att 

ge Vuxenutbildningen/SFI i uppdrag att snarast möjligt erbjuda personer från 

Ukraina som omfattas av massflyktsdirektivet utbildning i svenska för 

invandrare då… 
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…ansökan för statsbidrag flyttats till september månad 2023. 

…ansökan  avser ca 20 medborgare. 

…det inte finns något krav på medfinansiering. 

…platser kan erbjudas i befintliga grupper och hanteras inom befintlig 

budget. 

…ansökan avser år 2023. Nytt beslut måste tas inför 2024. 

 

Ronny Mattsson, verksamhetschef, samt Tobias Ekblad, förvaltningschef, 

föredrar ärendet för kommunstyrelsen.     

Deltar i debatten 

Nicolas Westrup (SD), Anna Ekberg (KD) och Åsa Evaldsson (M). 

Yrkanden 

Nicolas Westrup (SD) och Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till 

utbildningsnämndens förslag till beslut.       

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen ger Vuxenutbildningen/SFI i uppdrag att snarast möjligt 

erbjuda personer från Ukraina som omfattas av massflyktsdirektivet 

utbildning i svenska för invandrare. 

________________ 

Exp: 

Utbildningsnämnden 

Ronny Mattsson, verksamhetschef GYV 
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§ 250 Dnr 2023-000344 739 

Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt 4 kap. 1 § och rapportering 
enligt 16 kap. 6f § socialtjänstlagen, Vård och 
omsorgsnämnden 2023 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-05-24 § 82: 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen.       

Bedömning 

Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 

leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 

omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 

revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 

gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 

månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 

tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 

kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen. 

Rapporteringsperioderna för ej verkställda beslut under 2023 är:  

1–31 januari 2023 (gäller för okt-dec 2022) 1–30 april 2023 1 juli–31 augusti 

2023 1–31 oktober 2023 1-31 januari 2024. 

Under perioden 1 april - 30 april har följande beslut rapporterats enligt 

rapportblad: Återrapportering av ej verkställda beslut enl. 4kap 1§, bilaga 1.      
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Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.      

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-05-24 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet 

samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  

 

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 

till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 251 Dnr 2023-000266 709 

Nämnden för arbete och välfärds ej verkställda beslut 
enligt 9§ och rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § 
och rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2023 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-06-20 § 96: 

Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd 

och service till vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § och rapportering 

enligt 16 kap 6f § socialtjänstlagen, för första kvartalet 2023, redovisas för 

Nämnden för arbete och välfärd.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-06-20 

Nämnden för arbete och välfärd beslutar att godkänna redovisningen och 

noterar återrapporteringen till protokollet samt översänder densamma till 

kommunfullmäktige. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 

till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 252 Dnr 2022-000404 192 

Besvarande av motion från Sune Håkansson (RP) 
öppna Höstsol igen 

 

Sammanfattning  

Kommunfullmäktigeledamot Sune Håkansson (RP) har lämnat följande 

motion: 

Höstsol var under många år en uppskattad del av äldreomsorgen på 

Vidablick. Efterhand minskade behovet. Avdelningen, åtminstone till 

namnet, lades ner.  

På Höstsol gavs vård i livets slutskede. Behovet av denna avdelning synes ha 

återkommit. Förklaringarna torde vara att de äldre vill bo kvar i sitt ordinära 

boende så länge som möjligt. Alternativet Himmet har man valt bort. När 

den svåra sjukdomen kommer, hamnar man på sjukhuset. Regionen har ont 

om platser. Så snabbt som möjligt ger man diagnosen ”färdigbehandlad”. Då 

får man inte bo kvar längre.  

Idag finns tre möjligheter. Den ena är att flytta tillbaka till det ordinära 

boendet. Den andra är att flytta till något korttidsboende, men detta är tänkt 

just som korttidsboende, inför återflytt till ordinärt boende. Det tredje 

alternativet är flytt till Himmet.  

Höstsol var, och bör var, för dem, där bedömningen är att det endast är en 

kort tid kvar att leva. Att flytta till Himmet, och dit ha flyttat egna möbler, 

etc., är inte relevant. Den tidigare lösningen Höstsol upplevs som mer 

human.  

För våra äldre skulle ett återöppnat Höstsol upplevas som en trygghetsfaktor. 

Man vet då att man kan bo kvar längre i sitt ordinära boende.  

Förslaget är sålunda: Öppna Höstsol igen.   

 

Motionen har varit på remiss till Vård- och omsorgsnämnden.       

Bedömning 

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-04-19 § 64: 

I ärende 2020-000153 § 118 togs beslut om att palliativa patienter/vårdtagare 

ska vårdas i det ordinära hemmet. Detta innebär att Höstsol inte ska finnas 

kvar i den form som den bedrivits i tidigare.  
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Efter nedläggning av Höstsol har palliativa teamet som bildades i samband 

med nedläggning fört statistik gällande vilka patienter/vårdtagare som i 

livets slutskede har valt att inte vårdas i hemmet. Denna statistik visar att det 

2021 var 4 st och 2022 2 st. Antal som vårdades i hemmet var 2021 38 st och 

2022 33 st.  

Sammanfattningsvis visar detta att beläggningsgraden för palliativa 

patienter/vårdtagare som inte vill vårdas i hemmet i livets slutskede inte är 

tillräckligt högt för att öppna Höstsol igen.  

Vård- och omsorgsförvaltningen har, trots nedläggning av Höstsol, efter 

dialog med den enskilde där önskan finns om att inte vårdas i hemmet i livets 

slutskede, plats att erbjuda som bemannas av kommunens palliativa team.        

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att  

- Lämna ovan yttrande till Sune Håkansson som svar på motion 2022-

000404, § 177. 

 

Vård- och omsorgsnämnden beslut 2023-04-19 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att lämna ovan yttrande till Sune 

Håkansson som svar på motion 2022-000404, § 177. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.     

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 253 Dnr 2023-000073 192 

Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) och 
Peter Bowin (V) - Ronneby kommun ska bekosta 
arbetsskor till personal inom vård och omsorg 

 

Sammanfattning  

Kommunfullmäktigeledamöterna Ola Robertsson (S) och Peter Bowin (V) 

har lämnat följande motion: 

I traditionellt manliga yrken är det vanligt med fria arbetsskor, till exempel 

har åttio procent av landets kommunala park- och anläggningsarbetare fria 

arbetsskor. Motsvarande siffra för personal inom äldreomsorgen är tio och i 

hemtjänsten sju procent. Detta visar en undersökning från tidningen 

Kommunalarbetaren.  

Det är uppenbart att det handlar om kön. De som har kvinnodominerade 

yrken borde ha samma självklara rätt till bra skor.  

Många inom Äldreomsorgen och Hemtjänsten har belastningsskador och 

smärta i knän, höfter, rygg, nacke och axlar. Något som stadiga och 

fotriktiga skor kan motverka.  

Det är inte ovanligt att personal inom äldreomsorgen och hemtjänsten arbetar 

i badtofflor eller foppatofflor. Lönerna är låga och ska räcka till hyra, mat 

och kläder till barnen. Att köpa ändamålsenliga arbetsskor är inte alltid 

möjligt.  

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet vill att Ronneby kommuns personal 

inom vård och omsorg ska få sådana skor betalda av arbetsgivaren en gång 

per år.  

Under pandemin fick personalen applåder och kallades för välfärdshjältar. 

Men uppskattning och fina ord förebygger inte arbetsrelaterade skador.  

Vi föreslår att Ronneby kommun ska tillhandahålla ordentliga och 

ändamålsenliga arbetsskor åt anställda inom den kommunala vård och 

omsorgen.    

 

Motionen har varit på remiss till Vård- och omsorgsnämnden.      

Bedömning 

Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-06-14 § 110: 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

98(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Inom vård- och omsorgsförvaltningen arbetar 632 personer i direkt 

anslutning till vårdtagare med serviceinsatser, omvårdnadsinsatser, 

sjukvårdsinsatser eller rehabiliterande insatser.  

För att kunna köpa en fotriktig sko beräknar utredare att detta kostar ca 1000 

kr/personal. I sammanställningen finns tillsvidareanställd personal samt 

vikarier med längre/kontinuerlig visstidsanställning. Uträkning visar att 

kostnaden för skor per år uppkommer till 632 000 kr.  

Vid samtal med Skatteverket framkommer att personal med stor sannolikhet 

kommer att förmånsbeskattas vid inköp av skor då det finns många regler 

som måste följas för att detta inte ska ske. T.ex. ska kommunens logga vara 

av ett visst format som är svårt att få till. Skobidrag förmånskattas alltid då 

det ses som en inkomst.  

 

Konsekvensbeskrivning:  

Vid införande av skobidrag kommer belastningen att öka på de 

lönehandläggare som ska hantera de kvitton som inkommer gällande inköp 

av skor samt registrering för förmånsbeskattning.  

Vid inköp av arbetsskor kommer även det att belasta lönehandläggare i 

registrering för förmånsbeskattning.  

 

Omvärldsbevakning i länet visar att:  

 Karlskrona har valt att införa bidrag för arbetsskor med 1000 kr/år. 

Skobidraget utgör en skattepliktig förmån.  

 Olofström har valt att inte införa arbetsskor eller skobidrag.  

 Sölvesborg har valt att köpa in arbetsskor till personal som arbetar på vård- 

och omsorgsboende.        

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att  

 Lämna ovan yttrande till Socialdemokraterna och Vänsterpartiet som svar 

på motion 2023–000073, § 27. 

 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-06-14 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att lämna ovan yttrande till 

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet som svar på motion 2023–000073, § 

27.  
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Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

      

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S) och Kenneth Michaelsson (C). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S), Kenneth Michaelsson (C) samt Peter Bowin yrkar bifall 

till motionen. 

Nicolas Westrup (SD) yrkar avslag på motionen i enlighet med 

arbetsutskottets förslag.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller hans eget 

yrkande om bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej. 

     

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 8 ja-röster och 7 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  

Namn Ja Nej Avstår 

Åsa Evaldsson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   
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Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Johanna Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C)  X  

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 8 7  

      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 254 Dnr 2022-000197 192 

Besvarande av motion från Nicolás Westrup (SD), Gina 
H Johansson (SD) och Carina Aulin (SD) om Vidablicks 
café 

 

Sammanfattning  

Nicolas Westrup (SD), Gina Hellberg Johansson (SD) och Carina Aulin 

(SD) har lämnat en motion där de lyfter möjligheterna att öppna ett café i 

tidigare serveringsdelen på Vidablick. De föreslår att teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen får i uppdrag att tillsammans med kostenheten och 

arbetsmarknadsenheten utreda möjligheten att öppna ett café i privat eller 

kommunal regi. 

Den tidigare restaurangen på Vidablick stängdes pga. pandemin liksom 

övriga serveringarna på de kommunala äldreboendena. Som en del av 40-

miljonersbesparingen 2022 permanentades stängningen av restaurangen på 

Vidablick.  

Bedömning 

Motionen har varit på remiss till vård- och omsorgsnämnden, socialnämnden 

samt teknik-, fritid- och kulturnämnden. 

Vård- och omsorgsnämnden yttrar följande: 

”Utifrån inlämnad motion bedömer vård- och omsorgsförvaltningen att 

värdet med ett café hade varit stort för våra boende, verksamhet samt 

anhöriga. När restaurangen/cafét samt träffpunkten fanns upplevdes foajén 

som en samlingsplats som uppskattades och gav energi till boende, 

verksamhet och besökare. Förvaltningen har från olika håll fått indikationer 

på att foajén numera upplevs tråkig och innehållslös. Utifrån detta har 

förvaltningen haft egna tankar vad restaurangytan kan användas till. 

Caféverksamhet har diskuterats men bedömning är att vård- och 

omsorgsförvaltningen saknar resurser för detta. De lokaler som idag nyttjas 

och som ligger i anslutning till foajén är två större möteslokaler samt ett 

metodrum för utbildningsinsatser genom nära vård (Träffpunktens gamla 

lokal).”  

Nämnden föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. 

 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden lämnar följande remissyttrande: 
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”Att öppna ett café i den tidigare serveringsdelen på Vidablick är, rent 

praktiskt, inte så svårt att realisera. Serveringslinje med kyldisk och värmerie 

finns på plats. Diskrum ca 15kvm finns i direkt anslutning till serveringen 

men diskmaskinen behöver ersättas. Övrigt som behöver kompletteras:  

 storköksutrustning som kyl/frys, ugn  

 kaffebryggare, vattenkokare  

 porslin, glas, bestick, serveringsbrickor  

I den inglasade serveringsdelen finns plats för ca 15 sittande gäster, färre om 

man ska få plats med rullstolar. De övriga gemensamhetsytorna direkt 

utanför erbjuder ett större antal sittplatser.  

 

Kommunal regi  

Under tiden kostenheten drev restaurangen var det lågt intresse från gäster 

att köpte fika. De få anhöriga som tog ner boende till entréplan nyttjade 

oftast andra sittgrupper än det tillhörande caféet och restaurangen. De köpte 

heller ingen fika. För att ny verksamhet ska kunna öppnas kommer 

kommunen få subventionera nästan hela verksamheten då intäkterna 

beräknas bli små.  

 

Privat regi  

Möjlighet finns att låta en privat aktör driva verksamheten. Dock känns det 

inte troligt att det finns någon intressent eftersom kostnaderna troligen blir 

större än intäkterna.  

 

Framtida planer på restaurangen  

Gällande restaurangen på Vidablick så har lokalstrategen föreslagit att 

lokalen skulle kunna byggas om till kontorsytor (eftersom man beslutat lägga 

ner restaurangen). Hon tänker att majoriteten av ytorna kan användas, 

eventuellt med undantag av någon mindre del kvar som foajé etc. Ovan 

nämnda är medskickat till Tobias Ekblad som av KCG fått uppdrag att se 

över lokalinnehavet i samband med besparingsåtgärder, då man beslutat 

avskaffa lokalstrateg.” 

 

Socialnämndens yttrande är i princip likalydande teknik-, fritid- och 

kultnämndens yttrande fram till rubriken Kommunal regi. Här skriver 

socialnämnden: 
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”Kommunal regi. Att driva ett café på Vidablick i kommunal regi, med 

möjlighet för både funktionsstöd och arbetsmarknadsenheten att låta 

deltagare praktisera, arbetsträna eller arbeta är en mycket god idé enligt 

Jessica Masmanidou, verksamhetschef funktionsstöd, samt undertecknad 

(Magnus Abrahamsson, enhetschef Arbetsmarknadsenheten).  

 

Budget för ett café på Vidablick är i dagsläget svår att ge, men använder 

man café stadshuset som referens och dess budget så ger det ju ändå en 

fingervisning. Personalkostnader ca 1 miljon, en heltidsanställd som 

ansvarig, två deltid med lönebidrag samt en personal från sysselsättningen. 

Denna arbetsstyrka är minimal för dess verksamhet och väldigt sårbar vid 

sjukdom och semester. Med rådande prislista är inköp v/s försäljning i stort 

sett ett nollsumme-spel under 2022. Café stadshuset belastas inte med någon 

hyreskostnad. Personalbudgeten är baserad på caféts öppettider 08-15, 

måndag-fredag. Enligt lokalstrategen kommer en intern självkostnadshyra 

hamna (väldigt preliminärt) runt 90 000 kr per år.  

 

Privat regi. Marknadshyra för en privat aktör beräknas till ca 120 000 kr per 

år, givetvis beroende på villkor efter förhandling.” 

 

 

Genom givna remissyttranden ges en bild av vad en utredning enligt 

motionen skulle kunna komma redovisa. 

Det är besparingskrav som lett fram till stängningen och det ekonomiska 

läget är inte bättre nu. Alternativet med café i privat regi finns men bedöms, 

utifrån vad kostenheten redovisat, svårt att få lönsamhet. 

 

Ytterligare utredning bedöms inte kunna tillföra mer i sak varför motionens 

yrkande om att teknik-, fritid- och kulturförvaltningen tillsammans med 

kostenheten och arbetsmarknadsenheten utreder möjligheten att öppna ett 

café, i privat eller kommunal regi kan anses vara genomfört. Motionen 

föreslås därför vara besvarad.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att anse 

motionen vara besvarad. 
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Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att anse motionen vara besvarad. 

  

Deltar i debatten 

Kenneth Michaelsson (C), Nicolas Westrup (SD) och Roger Gardell (L). 

Yrkanden 

Kenneth Michaelsson (C) yrkar med instämmande av Nicolas Westrup (SD) 

att motionen ska vara bifallen.      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen är 

bifallen. 

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 255 Dnr 2022-000118 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG erbjud seniorer 
att åka gratis på bussar och tåg - under vissa klockslag 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit där fria resor för seniorer med 

kollektivtrafik föreslås inom Ronneby kommun med samma upplägg som 

finns infört idag i Karlskrona och Karlshamns kommun, vilket innefattar 

resande under vissa klockslag.       

Bedömning 

Bakgrund 

Beslut om gratis kollektivtrafik för seniorer från 70 års ålder, på bestämda 

tider, finns idag infört i Karlskrona kommun och Karlshamns kommun.  

Även Sölvesborgs kommun har lyft frågan i kommunen. 

 

Frågan om gratis kollektivtrafik för seniorer har varit uppe tidigare i 

Kommunfullmäktige och senast 2020-02-27, då Kommunfullmäktige avslog 

medborgarförslaget. Dnr 2018-000572 109 §67. Frågan som behandlades då 

omfattade gratis kollektivtrafik för seniorer alla dagar och dygnet runt, samt 

gällande från 65 års ålder och uppåt. 

 

I en skrivelse, dnr 2022–000432739 § 372, från sammanträde i 

kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-10, tar kommunala pensionärsrådet 

samt vård- och omsorgsnämnden upp frågan om införande av gratis 

kollektivtrafik för seniorer (70+).  

I skrivelsen lyfts särskilt att utöver de fördelar som en gratis kollektivtrafik 

ger för seniorers rörlighet så finns det också stora möjligheter att denna 

förmån ger stora hälsofördelar. Under rådande pandemi har det varit samsyn 

om att det, för vissa seniorer, blivit en ofrivillig ensamhet, vilket skulle 

kunna ha inverkan på deras hälsa. Även om det enbart har drabbat ett litet 

antal så skulle ett förbättrat hälsoläge ge stora ekonomiska värden för 

kommunen. Vård- och omsorgsnämnden ställer sig bakom 

pensionärsorganisationernas skrivelse att erbjuda Ronnebys seniorer 70+ 

gratis kollektivtrafik. Beslut i Kommunstyrelsens arbetsutskott är att 

remittera ärendet till kommunledningsförvaltningen för utredning av 

kostnader samt åldersgräns.  
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Notering: Skrivelsen utreds vidare i kommunledningsförvaltningen efter att 

medborgarförslaget behandlats i Kommunfullmäktige. 

 

Utförande 

Att införa Blekingetrafikens upplägg för seniorbiljett berättigar innehavaren 

till resor enligt det Modellavtal från Blekingetrafiken som bifogas skrivelsen 

(se bilaga 1). Avtalet gör gällande att kommunen ersätter Blekingetrafiken 

för antalet registrerade resekort som är giltiga på buss och tåg. Ersättning för 

ett resekort är för närvarande 40 kr inklusive 25 % moms. 

Blekingetrafiken fakturerar kommunen efterföljande månad kostnaden för 

varje validerad resa med seniorbiljett baserat på Blekingetrafikens ordinarie 

pris för seniorbiljett 1 zon, för närvarande 19,50 kr inklusive 6 % moms. 

Ordinarie pris för seniorbiljett 1 zon motsvarar vuxenpris (för närvarande 26 

kr) minus 25 % rabatt. Seniorbiljetten är dock giltig för resa i Kommunens 

två zoner.  

 

Åldersgräns för seniorbiljetten är kommunens beslut. 

 

Resekort skickas ut till alla folkbokförda i kommunen inom den 

ålderskategori som kommunen bestämmer ska gälla.  

 

Beräknad kostnad för Ronneby kommun 

Engångskostnad för resekort (se bilaga 1) utifrån nu folkbokförda i 

kommunen efter åldersgräns: 

 

Seniorer 65 +: 295 tkr 

Seniorer 70 +: 227 tkr 

 

För att få en ungefärlig beräkning på årlig löpande kostnad för införande av 

Seniorbiljetten, får Ronneby kommun närmast jämföras med Karlshamns 

kommuns statistik på antal resor per månad, då det högst sannolikt blir en 

liknande kostnad för Ronneby kommun vid åldersgräns 70+. 

I Karlshamns kommun var det cirka 5500 folkbokförda seniorer (70+) vid 

lansering av erbjudandet för seniorbiljetten. Blekinge trafiken fakturerar 

Karlshamns kommun cirka 50 tkr/månaden. Vilket på årsbasis blir en summa 

av ca 600 tkr. Ronneby kommun har, avrundat uppåt, ca 5700 folkbokförda 

seniorer (70+). 

 

Om beslutet blir att åldersgränsen för seniorbiljetten blir gällande från 65+ 

ökar antalet resande personer.  Blekingetrafiken uppskattar då att kostnaden 

till cirka 80 tkr/månad. Vilket på årsbasis blir en summa av ca 960 tkr. 

Ronneby kommun har, avrundat uppåt, ca 7400 folkbokförda seniorer (65+). 
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Skulle kommunen införa en åldersgräns för biljetten för seniorer 65+ får 

kommunen ha i beräkning att ålderskategorin 65-70 år reser betydligt mer än 

70-75 år gör med kollektivtrafiken. Eftersom Blekingetrafiken ännu inte har 

någon kommun som erbjuder fria seniorresor i ålderskategorin 65+ råder en 

viss osäkerhet från Blekingetrafiken exakt hur mycket det påverkar 

kostnaden.  

 

En summerad första årskostnad vid införande av Seniorbiljetten enligt 

upplägg för engångsavgift för resekortkort, samt beräkning på ungefärligt 

antal resor: 

 

Åldersgräns 65 +: ca 1 255 000 kr 

Åldersgräns 70 +: ca 827 000 kr  
 

      

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige att besluta om att införa gratis seniortrafik i Ronneby 

kommun enligt Blekingetrafikens gällande regler för seniorbiljetten. 

 

  

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

Kommunfullmäktige att besluta om vilken åldersgräns som skall gälla för 

seniorbiljetten vid införandet. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen besluta att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att avslå medborgarförslaget. 

      

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) och Kenneth Michaelsson (C) yrkar båda bifall till 

tjänsteförslagets första att-sats samt att åldersgräns ska vara 70+ .     

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena.   

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  
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De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) och Kenneth Michaelssons (C 

förslag röstar nej. 

    

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 8 ja-röster och 7 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  

Namn Ja Nej Avstår 

Åsa Evaldsson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Johanna Månsson (S)  X  

Mikael Mårtensson (S)  X  

Kenneth Michaelsson (C)  X  

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 8 7  

      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå 

medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: Kommunfullmäktige 
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§ 256 Dnr 2023-000068 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta en 
motorgård 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-05-30 § 131: 

Bengt Åke Johansson har 2023-01-22 inkommit med att medborgarförslag. I 

medborgarförslaget föreslås Ronneby kommun likt två andra kommuner, 

Karlskrona och Kramfors, att anskaffa en lämplig lokal och- starta upp en 

verksamhet för yngre motorintresserade ungdomar. I förslaget beskrivs även 

att verksamheten bör utformas i samarbete med två föreningar, SMK 

Ronneby och Blekinge Classic Car Club. Vid en mailkontakt med 

förslagsställaren fördes följande konversation och frågeställningar. 

Förslagsställarens svar är angivna i kursiv stil:  

Hej Bengt-Åke! Du har lämnat in ett medborgarförslag om en motorgård för 

yngre motorintresserade ungdomar. Jag har fått uppdraget att svara på 

förslaget och har därför några frågor till dig Hela projektet i Karlskrona 

baseras på att det fanns ett problem med att ungdomarna som kör EPA 

samlades på olika parkeringar med störande hög musik, nedskräpning och 

fylleri som följd. Det har inte varit något stort bekymmer i Ronneby 

kommun.  

1. Till vilken grupp vänder sig ditt förslag, till EPA-ungdomar eller till 

ungdomar som har ett genuint motorintresse, eller både och?  

Traktor Ungdomar i första hand, äldre ungdomar i andra hand.  

 

2. På vilket sätt arbetar SMK Ronneby och Blekinge Classic Car Club 

med det beskrivna intresset? SMK Ronneby är en idrottsförening 

som har ungdomsverksamhet, har du ställt frågan hur de ser på detta?  

Jag har inte pratat ”allvar” med klubbarna men vet att båda är 

intresserade av delaktighet i detta.  

 

3. Vilka ungdomar är det som har uttryckt önskemålet, vilka har du 

pratat med? Hur ser de i så fall på ditt förslag? Ronneby kommun har 

inte fått in något önskemål från yngre motorintresserade ungdomar, 

varken från fritidsgårdarna eller i någon annan verksamhet. Intresset 

har inte heller framkommit i något enkätsvar.  
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I stort sett alla ungdomar och vuxna jag varit i kontakt med tycker 

detta vore alldeles lysande. Att kommunen inte fått in något ännu 

beror nog mest på att jag varit snabb med att lämna in förslaget. Ge 

det några månader så har vi samma problem som var i Karlskrona. 

Bättre att stämma i bäcken INNAN problemen uppstår.  

 

4. Hur tänker du dig att samarbetet mellan Ronneby kommun och SMK 

Ronneby och Blekinge Classic Car Club skulle kunna se ut? 

 Lättast är nog om vi sätter oss ner och resonerar om detta. Frågan 

är komplex och inte enbart en ja eller nej fråga.   

      

Bedömning 

Förvaltningen har inte mottagit några önskemål från den i förslaget 

beskrivna målgruppen. Fritidsgårdsverksamheten har en bred kontaktyta 

genom gårdsverksamheten men även genom sin närvaro på Ronneby 

kommuns skolor. Fritidsgårdsverksamheten har inte fått till sig några 

önskemål om den föreslagna verksamheten.  

Förvaltningen har under de senaste två åren, inklusive det här förslaget, 

mottagit två medborgarförslag i ämnet. Båda förslagen har inkommit från 

förslagsställare som inte tillhört målgruppen.  

Förvaltningen högaktar och hedrar barnkonventionen i sitt dagliga arbete och 

ser gärna att ungdomar inkommer med förslag om hur dem vill att deras 

fritid ska se ut.  

SMK Ronneby och Blekinge Classic Car Club är båda föreningar, 

förvaltningen kan inte se några hinder för att föreningarna tillsammans eller 

på egen hand startar upp ungdomssektioner för målgruppen och beskriven 

verksamhet. Förvaltningen bedömer att den beskrivna verksamheten bör 

drivas i föreningsform, Teknik-, fritid och-kulturförvaltningen har då en 

mycket större möjlighet till att, med tillgängliga resurser, stötta 

verksamheten.      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och 

kulturnämnden föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att besluta att 

medborgarförslaget med ovan text anses besvarat.   
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Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-05-30 

Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och 

kulturnämnden föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att besluta att 

medborgarförslaget med ovan text anses besvarat. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att medborgarförslaget med ovan text anses 

besvarat.   

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 

medborgarförslaget med ovan text anses besvarat.   

________________ 

Exp: 

Kommunfullmäktige 
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§ 257 Dnr 2021-000634 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG angående 
medborgarförslag från kommuninvånare 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit till Ronneby kommun om att kommunen 

bör, som ett led i att utveckla inflytandet för kommuninvånarna, införa en ny 

modell för medborgarförslag och kalla det Ronnebyförslaget. Förslaget 

innebär att Ronnebys kommuninvånare lämnar förslag till kommunen, via e-

tjänst, som publiceras på webben för omröstning och diskussion. 

Förslagsställaren anser att förslag som får minst 90 röster under 90 dagar ska 

gå vidare till handläggning och beslut av berörd nämn. De förslag som inte 

når upp till 90 röster efter 90 dagar kan avslutas och arkiveras men ska ligga 

kvar på kommunens webbplats under arkiverade. Förslagsställaren anser att 

det blir en öppen och transparent metod där medborgare, politiker och 

tjänstepersoner kan ta del av de olika förslagen och gör så att medborgarna 

blir mer delaktiga i sin kommuns utveckling.      

Bedömning 

Ronneby kommuns invånare har redan idag möjlighet att lämna in så kallade 

medborgarförslag till kommunen. Det finns flera positiva aspekter med att 

istället införa Ronnebyförslaget enligt förslagsställarens beskrivning. Andra 

kommuner som infört liknande upplägg för kommuninvånarna vittnar om att 

antalet förslag som kommer in har ökat, men arbetsinsatsen är densamma 

eller mindre än innan. Detta bland annat på grund av förenklingar tack vare 

digitaliseringen samt att man enbart behandlar de förslag som uppnår det 

förutbestämda antalet röster för att kvalificera sig till vidare handläggning. 

Andra kommuner vittnar också om att de inte längre får in samma förslag 

upprepade gånger. Det är även ur ett demokratiskt perspektiv en möjlighet 

att nå ut till samt att engagera fler kommuninvånare i kommunens 

utveckling. När ett förslag kvalificerar sig för behandling vet kommunen 

därmed att det är flera kommuninvånare som efterfrågar och står bakom 

förslaget. 

 

Emellertid, för att enklast och effektivast kunna införa Ronnebyförslaget, 

som ersättning för dagens möjlighet att lämna in medborgarförslag i 

Ronneby, behövs en annan e-plattform än den som kommunen för 

närvarande nyttjar. Den nuvarande e-plattformen gör att det i dagsläget 

kommer krävas väldigt mycket arbete och tid för att införa förslaget. 
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Eftersom det redan pågår en diskussion i kommunen om att införa en ny e-

plattform bör kommunfullmäktige avvakta med ett ställningstagande i frågan 

tills dessa att en ny e-plattform är på plats. Detta för att bespara kommunen 

kostnader och arbete som är omintetgjort när en ny e-plattform eventuellt 

införs. När beslut om ny e-plattform är fattat kan frågan om ett 

Ronnebyförslag som ersätter kommunens nuvarande medborgarförslag 

utredas på nytt för att undersöka om förutsättningarna att genomföra 

förslaget har förbättrats.       

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att ge 

kommunledningsförvaltningen i uppdrag att om ny e-plattform införs 

återkomma med förslag om hantering av medborgarförslag för 

kommunfullmäktige att ta ställning till, samt att medborgarförslaget därmed 

är besvarat. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att ge kommundirektören i uppdrag undersöka 

alternativa lösningar och återkomma med förslag om hantering av 

medborgarförslag för kommunfullmäktige att ta ställning till, samt att 

medborgarförslaget därmed är besvarat. 

      

Deltar i debatten 

Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Ola Robertsson (S) och Anna 

Ekberg (KD). 

Yrkanden 

Roger Gardell (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.   

Kenneth Michaelsson (C) yrkar avslag på medborgarförslaget.    

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet om 

bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Kenneth Michaelssons (C) förslag röstar nej.      
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Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 13 ja-röster och 2 

nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 

arbetsutskottets förslag till beslut.  

Namn Ja Nej Avstår 

Åsa Evaldsson (M) X   

Sara Blixt (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Tony Holgersson (SD) X   

Carina Aulin (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Ola Robertsson (S) X   

Tommy Andersson (S) X   

Malin Månsson (S) X   

Johanna Månsson (S) X   

Mikael Mårtensson (S) X   

Kenneth Michaelsson (C)  X  

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 13 2  

      

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ge 

kommundirektören i uppdrag undersöka alternativa lösningar och 

återkomma med förslag om hantering av medborgarförslag för 

kommunfullmäktige att ta ställning till samt att medborgarförslaget därmed 

är besvarat. 

________________ 

Exp: Kommunfullmäktige 
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§ 258 Dnr 2022-000276 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG bygg en gång- 
och cykeltunnel under järnvägen i Johannishus 

 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag om att bygga en gång- och cykeltunnel under 

järnvägen i Johannishus har inkommit till kommunen. 

”Johannishus samhälle växer söderut, nya hus byggs och förhoppningsvis är 

det barnfamiljer som flyttar hit. Skolan och den stora lek- och bollplanen 

ligger norr om järnvägen. Gång- och cykelvägen längs Listerbyvägen slutar 

vid Ålyckehemmet, därefter är skolbarnen hänvisade till bilvägen 

Listerbyvägen och över järnvägen. Jag har vid några tillfällen sett 

ungdomar/skolbarn komma från Iglasjövägen och gena över fältet och 

järnvägen i höjd med Ålycke. Det har i annat sammanhang framhållits risken 

för ökad biltrafik genom Johannishus samhälle i och med ut- och 

ombyggnaden av E22 och utfarten vid Björketorp. En GC-väg mellan norra 

och södra delen av samhället blir ett miljövänligt alternativ till att ta bilen. 

En GC-väg byggs i Källvägens förlängning. Bedömt från norra sidan bör 

järnvägsbankens höjd rymma en GC-tunnel. Dagens byggteknik bör medge 

att det endast behöver ett kortare tågstopp (dygn) för att bygga tunneln. Jag 

är medveten om att bebyggelsen mellan järnvägen och Ormasvägen kan 

innebära problem, men föreslår ändå att förslaget granskas.”  

Bedömning 

Att anlägga en gång- och cykeltunnel under järnvägen mellan Källvägen och 

Ormasvägen i Johannishus för att förbinda samhället på ett trafiksäkert sätt 

är i sig en god idé. Men en tunnel på denna plats skulle innebära stor 

inverkan på kringliggande fastigheter. 

För en tunnel med tillräcklig höjd och med ett järnvägsspår ovan behöver 

man komma ner på ett djup på ca 4-5 meter under befintlig räls. 

Även om järnvägen ligger något högre än kringliggande mark skulle ett 

sådant tunnelarbete innebära intrång i kringliggande fastigheter på både 

Källvägen och Ormasvägen. 

 

Förslagsställaren skriver att åtgärden skulle kunna utföras med ett kortare 

avbrott i tågtrafiken. Ett sätt att anlägga en tunnel med ett ”kortare” avbrott 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

116(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

är att bygga den vid sidan av och sedan sätta den på plats under spåren. Att 

utföra arbetet på ett sådant sätt finns det dock inte plats för att göra här.   

 

Även om förutsättningarna skulle finnas för att anlägga en gång- och 

cykeltunnel utan åverkan på kringliggande fastigheter är kostnaden 

uppskattningsvis 15 miljoner kronor. 

Ett alternativ till en gång- och cykeltunnel under järnvägen kan vara att 

utreda framtida möjligheter att anlägga en gång- och cykelväg längs med 

Listerbyvägen. Dock har en gång- och cykelväg längs denna sträcka inte 

varit en del av prioriteringen för kommande regional cykelplan där Ronneby 

kommun har lämnat sina prioriteringar och synpunkter.  

 

För att hindra att personer passerar järnvägen på andra ställen än vid 

signalreglerade passager bör ett arbete mellan kommunen och Trafikverket 

belysa bristerna i instängslingen av järnvägen.  

Förslag till beslut 

Mark- och exploateringsenheten föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att 

föreslå Kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå 

medborgarförslaget. 

  

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren 

 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
b4

c6
41

9b
-8

64
8-

43
6e

-b
46

6-
37

71
f2

d3
1e

d9



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

117(122) 
2023-09-05  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 259 Dnr 2023-000346 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG fasadplank 
efter branden 

 

Sammanfattning  

I ett medborgarförslag föreslås att ett plank sätts upp efter branden intill 

torget och att på detta plank målas en stiliserad bild av huset som stod där. 

Kommunen föreslås sponsra idén. Kanske vill lokala konstnärer bidra och 

ägare/kommun står för plank och färg.  

Bedömning 

Näringslivschef Torbjörn Lind skriver följande: 

”Vad gäller hantering av tomt efter den nedbrunna fastigheten vid torget så 

är det i första hand en fråga som hanteras av fastighetsägaren och det berörda 

försäkringsbolaget. 

Enligt uppgift så är ambitionen en återuppbyggnad av fastigheten. I samtal 

med försäkringsbolag och fastighetsägare i hanteringen av tomten fram till 

återuppbyggnad har diskuterats olika alternativ såsom plank med tilltalande 

målning eller avgrusning av ytan så att platsen i avvaktan på byggnation kan 

finna en användning som tilltalar allmänhet och besökare. 

Ronneby kommun är positivt inställd till att finna den lösning som är mest 

lämpad beroende av platsens förutsättningar och har en löpande dialog med 

intressenterna.”  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att medborgarförslaget är besvarat med texten 

under Bedömning ovan. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att avslå 

medborgarförslaget.  
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Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren 
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§ 260 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut återrapporteras 2023-06-19: 

1. Överklagande av integritetsskyddsmyndighetens (IMY) beslut IMY-

2022-3157. Beslut fattat 2023-06-05 av kommunstyrelsens 

ordförande Roger Fredriksson.  

2. Sammanställning av delegationsbeslut avseende upphandling för 

perioden 2023-04-17 till 2023-06-01. Beslut fattade av Teo 

Zickbauer.  

3. Delegationsbeslut avseende ersättare vid frånvaro. Beslut fattat 2023-

06-08 av Cecilia Westlund och Carl-Martin Lanér. 

4. Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby Helsobrunn. 

Fattat 2023-06-12 av Johan Sjöberg.  

5. Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby 

Industrifastigheter. Fattat 2023-06-14 av Johan Sjöberg. 

 

Följande delegationsbeslut återrapporteras 2023-08-14:  

1. Yttrande till Mark- och miljödomstolen 2023-06-14, överklagad 

detaljplan för Aspanområdet, Leråkra 2:4 m.fl. 

2.  Redovisning av delegationsbeslut gällande lantmäteriförrättningar 

2023-05-19 till 2023-06-14 

3. Beslut om genomförandet av plan kan antas föranleda betydande 

miljöpåverkan, byggnadsplan 181 Listerby 1:4 m.fl. 2023-06-02 

4. Beslut om genomförande av plan kan antas föranleda betydande 

miljöpåverkan, byggnadsplan 175 Listerby 14:13 m.fl. 2023-06-02 

5. Beslut om genomförande av plan kan antas föranleda betydande 

miljöpåverkan, byggnadsplan 170 Listerby 14:24 m.fl. 2023-06-02 

6. Yttrande över Promemoria Jägares överlåtelser av små mängder 

vildsvin eller kött av vildsvin direkt till slutkonsumenter, dnr 

2023/287, 2023-06-21      
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Arbetutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

      

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar återrapporterande delegationsbeslut till 

protokollet.  

________________ 
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§ 261 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delgivningsärenden redovisas 2023-06-19: 

1. Blekinge Tingsrätt, Underrättelse Markus Eriksson Ågårdsgatan 16a 

har försatts i konkurs. 

2. Blekinge Tingsrätt, Underrättelse konkurs gäldenär: Berg & Berg AB 

3. Länsstyrelsen Skåne, Protokoll över inspektion av kommunens 

överförmyndarverksamhet. 

4. Region Blekinge, Politisk samverkan vård och omsorg (PSVO) 

20230511. 

5. Ronnebyhus 20230504 §§31, 33  

6. Utbildningsnämnden 20230517 §§ 75, 76 

 

Följande delgivningsärenden rapporteras 2023-08-14: 

1. Bräkneåns vattenråd, medlemsinformation  

2. Energikontor Syd, Information om Sölvesborgs Biogas uppror  

3. Kommunal, Alla välfärdens arbetare förtjänar arbetsskor  

4. Revisionen Granskning av vaktmästarorganisationen  

5. SKR, Förbundsavgift 2024 och rättelse  

6. Svenska Institutet, SI genomför utlysning till stöd för Ukraina  

7. Skrivelse från privatperson om PFAS  

8. Protokoll Cura Individ 2023-05-26 

9. Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-06-20 § 98 

      

Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet.  
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Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet.       

Propositionsordning 

Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 

arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet. 

________________ 
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§ 213 Dnr 2023-000001 101 


Val av justerare 


 


Beslut 


Kommunstyrelsen utser Ola Robertsson (S) till att jämte ordförande justera 


dagens protokoll. Justering sker digitalt 2023-09-12. Paragraf 221 justeras 


omedelbart. 


________________ 
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§ 214 Dnr 2023-000002 101 


Godkännande av dagordning  


 


Beslut 


Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 


________________ 
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§ 215 Dnr 2023-000006 101 


Information från näringslivschefen 


 


Sammanfattning  


Torbjörn Lind, näringslivschef, ger information om aktuellt i verksamheten. 


Informationen rör bl.a. 


- Statistik nyföretagande, tåg och turistbyrå 


- Sommartorgssatsningen 


- Etableringsläget  


- Made in Ronneby  


 


Deltar i debatten 


Anna Ekberg (KD), Sara Blixt (M), Åsa Evaldsson (M), Roger Gardell (L), 


Kenneth Michaelsson (C), Nicolas Westrup (SD), Bengt Johansson (SD), 


Peter Bowin (V) och Marianne Flinck Lundqvist (L). 


Beslut 


Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 


________________ 
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§ 216 Dnr 2023-000366 422 


Handlingsalternativ för VA-föreningar 


 


Sammanfattning  


Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-06-01 § 6: 


”Det förekommer inom Ronneby kommun bebyggelseområden som har sin 


VA-försörjning ordnad med enskilda (privata) VA-anläggningar som ägs 


gemensamt av flera fastighetsägare genom samfällighetsförening, ekonomisk 


förening eller dylikt, men där aktuell enskild VA-anläggning i sin tur är 


ansluten till allmän (kommunal) VA-anläggning 


Dessa VA-hållanden bör av flera skäl förändras, exempelvis för att otydliga 


ansvars- och ägarförhållanden föreligger och att förhållandena begränsar 


möjligheter att genomföra ny bebyggelse enligt nya detaljplaner. 


Ambitionen har sedan ett antal år tillbaka varit att ändra VA-förhållandena 


där både Ronneby Miljö & Teknik och föreningarna i första hand önskar att 


de föreningsägda VA-anläggningarna ska överlåtas till Ronneby Miljö & 


Teknik. 


Lämpligaste alternativet för att hantera VA-föreningarna är efter genomgång 


av underlag och diskussion med bolagsstyrelsens presidie, 


kommunstyrelsens presidie, kommundirektör och bolagets VD är: 


 För VA-föreningar där det inte råder någon tidspress och där VA-


förhållandena inte begränsar möjligheterna till att genomföra ny 


bebyggelse mm skall; 


Överlåtelse av föreningsägda anläggningar med kravställning 


enligt beslutad policy användas. 


 För VA-föreningar där det råder tidspress, eller där VA-


förhållandena begränsar möjligheterna till att genomföra ny 


bebyggelse mm skall det inrättas verksamhetsområde för VA. 


 


Förslaget skapar tydlighet i ansvars- och ägarförhållanden. När övertagande 


om enskild VA-förening sker ska det vara kostnadsneutralt för VA-


kollektivet. 


Bolagsstyrelsen beslutar att tillstyrka förslag till lämpligaste 


handlingsalternativ för VA-föreningar som vill överlåta sin VA-förening till 


kommunen. 
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Ärendet förs vidare till KF för beslut.” 


      


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige besluta att  


 För VA-föreningar där det inte råder någon tidspress och där VA-


förhållandena inte begränsar möjligheterna till att genomföra ny 


bebyggelse m.m. ska överlåtelse av föreningsägda anläggningar 


med kravställning enligt beslutad policy användas. 


 För VA-föreningar där det råder tidspress, eller där VA-


förhållandena begränsar möjligheterna till att genomföra ny 


bebyggelse m.m., ska det inrättas verksamhetsområde för VA. 


      


Deltar i debatten 


Kenneth Michaelsson (C). 


Yrkanden 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) yrkar att ärendet bordläggs.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 


________________ 


Exp: 


Kommunstyrelsen 
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§ 217 Dnr 2023-000365 370 


Taxehöjning Fjärrvärme 


 


Sammanfattning  


Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-06-01 § 13: 


”Med anledning av kraftigt ökade bränslekostnader krävs en höjning av 


fjärrvärmetaxan. Verksamheten har haft samma taxa sedan 2014. 


Styrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att godkänna en 


taxehöjning på Fjärrvärme med 23 % från 2024-01-01.” 


      


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige besluta att godkänna en taxehöjning på fjärrvärme med 


23 % från 2024-01-01. 


      


Deltar i debatten 


Roger Gardell (L), Anna Ekberg (KD), Åsa Evaldsson (M), Kenneth 


Michaelsson (C) och Ola Robertsson. 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 


föreligger ett förslag till beslut och det är arbetsutskottets. Ordförande ställer 


proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna en 


taxehöjning på fjärrvärme med 23 % från 2024-01-01. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 218 Dnr 2023-000433 041 


Investeringar 2023 - utökad budget, Miljöteknik 


 


Sammanfattning  


Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-08-17 § 6: 


”Bland annat så har ökade materialkostnader och försenade leveranser gjort 


att en del av föregående års projekts kostnader gått över till 2023.  


17 Mkr över den totala budgeten i dagsläget beräknat på samtliga 


verksamheter.  


En av investeringarna avser Renhållningsverksamhetens inköp av ett tält för 


att minska nedskräpningen på ÅVC i Angelskog. Detta som ett steg enligt ett 


föreläggande från Tillsynsmyndigheten som ställer krav på handlingsplan 


och åtgärder där bolaget annars riskerar vite och polisanmälan. Kalkylen för 


detta tält visar på totalt 3,8 Mkr. Medel som finns kvar i investeringsplanen 


för år 2023 ligger på 2,4 Mkr och dessa vill man använda till denna 


investering.  


Ledningen önskar gå fram till ägaren med en utökad investeringsram på 23 


Mkr. i detta belopp ingår en riskreserv med 6 Mkr.  


Styrelsens närvarande ledamöter ställer sig bakom ledningens förslag att KF 


beslutar om en utökad investeringsram för hela bolaget på 23 Mkr.” 


      


Deltar i debatten 


Åsa Evaldsson (M), Ola Robertsson (S) och Nicolas Westrup (SD) 


Yrkanden 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) yrkar att ärendet till 


kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från ekonomienheten och 


förslag till finansiering samt att kommunfullmäktige föreslås godkänna en 


utökning av Ronneby Miljö och Teknik AB:s investeringsbudget  med 23 


miljoner kronor.    


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      
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Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


- ärendet till kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från 


ekonomienheten och förslag till finansiering  


- föreslå kommunfullmäktige godkänna en utökning av Ronneby Miljö 


och Teknik AB:s investeringsbudget  med 23 miljoner kronor. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 


Johan Sjögren, ekonomichef 


 







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


15(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 219 Dnr 2023-000125 4230 


Finansiering framtida kostnader (efterbehandlingsfas) 
Angelskogs deponianläggning - utökad investering 


 


Sammanfattning  


Utdrag ur styrelseprotokoll Ronneby Miljö och Teknik AB 2023-08-17 § 8: 


”Förslag till beslut: att styrelsen ska föreslå KF att besluta om en utökad 


investering för lakvattenrening. Tidigare beslut 50 Mkr. Nuvarande total 


kostnad 61,9 Mkr efter lämnat anbud. Tidigare prognos av 


investeringskostnad byggde på uppskattade priser.  


Styrelsens närvarande ledamöter ställer sig bakom bolagets förslag att gå 


vidare till KF att besluta om en utökad investering till en total kostnad på 


61,9 Mkr. som underlag till finansiering bifogas § 9 i detta 


styrelseprotokoll.” 


      


Deltar i debatten 


Ola Robertsson (S), Peter Bowin (V), Anna Ekberg (KD), Tony Holgersson 


(SD) och Tommy Andersson (S). 


Yrkanden 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) yrkar att ärendet till 


kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från ekonomienheten och 


förslag till finansiering samt att kommunfullmäktige föreslås godkänna en 


utökning av investeringsbudgeten för lakvattenrening vid Angelskogs 


deponianläggning till 61,9 miljoner kronor (påslag om 11,9 miljoner kronor).      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


- ärendet till kommunfullmäktige kompletteras med yttrande från 


ekonomienheten och förslag till finansiering  


- föreslå kommunfullmäktige godkänna en utökning av 


investeringsbudgeten för lakvattenrening vid Angelskogs 
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deponianläggning till 61,9 miljoner kronor (påslag om 11,9 miljoner 


kronor) 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 


Johan Sjögren, ekonomichef 
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§ 220 Dnr 2022-000445 370 


Åtgärder med anledning av elbrist 


 


Sammanfattning  


Ett uppdrag att inventera behov av robusthetsskapande åtgärder främst inom 


el- och vattenförsörjning inklusive prioritering och preliminär kostnad gavs 


under hösten 2022. Avsikten är att verksamheterna skall kunna vara 


operativa i 6 månader. 


 


I en delrapport har redovisats att uppdraget har genomförts genom kontakter 


med förvaltningarna och omfattar även andra behov än de ovan nämnda. Av 


delredovisningen framgick bland annat att det finns ett stort behov av att 


säkerställa robustheten i flera av verksamheterna. 


 


En första prioritering var då gjord som innebär att kök, äldreboenden 


förskolor och skolor F-6 bör genomföras först. Arbetet har därefter inriktat 


sig på att hitta bästa möjliga lösning och skapa en översiktlig tidsplan för 


genomförandet. 


 


Kommundirektören har sedermera erhållit uppdrag att, med genomförd 


diskussion som riktlinje, återkomma med planering för robusthetsskapande 


åtgärder. 


      


Bedömning 


Insatser bör ske i enlighet med den gjorda prioriteringen. Av kostnads- och 


genomförandeskäl behöver en uppdelning göras över flera år. 


 


Samtidigt som detta genomförs bör även behovet av Trygghetspunkter 


behandlas. En Trygghetspunkt skall vara en plats där den enskilde individen 


kan få information, värme, ladda sin mobiltelefon samt få kaffe och macka. 


Genom att tillgodose detta behov kan samtidig vinning ske genom att de 


platser som prioriteras i första skedet även kan tillgodose detta behov. 


 


Exakt vilka åtgärder som kan komma ifråga hamnar inom ramen för OSL 


18Kap 13§ varför föredragning om detta kommer att ske på sammanträdet. 


 


Med anledning av det stora behovet är det svårt att exakt planera 


genomförandet i tid och kostnad. Det har heller inte genomförts 
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markundersökningar vilket kan påverka kostnaden. I föredragning som 


nämnts ovan kommer precisering av beräkningar som hittills gjort att ske. 


      


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen beslutar  


 att genomföra robusthetsskapande åtgärder i enlighet med 


sekretessbelagd bilaga. 


 att utse Knut Hahnskolan, Vidablick, Kallingeskolan, Hobyskolan, 


Hallabroskolan samt Eringsbodaskolan till trygghetsplatser. 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att  


 utse Knut Hahnskolan, Vidablick, Kallingeskolan, Hobyskolan, 


Hallabroskolan samt Eringsbodaskolan till trygghetsplatser. 


 hänskjuta kostnaderna för genomförande av robusthetsskapande 


åtgärder till budgetberedningen. 


      


Deltar i debatten 


Kenneth Michaelsson (C), Ola Robertsson (S) samt Åsa Evaldsson (M). 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.     


Beslut 


Kommunstyrelsen besluta att  


 utse Knut Hahnskolan, Vidablick, Kallingeskolan, Hobyskolan, 


Hallabroskolan samt Eringsbodaskolan till trygghetsplatser. 


 hänskjuta kostnaderna för genomförande av robusthetsskapande 


åtgärder till budgetberedningen. 


________________ 


Exp: 


Budgetberedningen/Johan Sjögren 


Roland Edvinsson, säkerhetsskyddschef 


 







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


19(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 221 Dnr 2022-000286 250 


Båtbrygga Östra Piren  


 


Sammanfattning  


Länsstyrelsen i Blekinge län beslutade 9 maj 2022 att avvisa anmälan om 


vattenverksamhet för anläggande av brygga på Ronneby 27:1 (Östra piren). 


Kommunen överklagade beslutet till mark- och miljödomstolen. Mark- och 


miljödomstolen upphävde 17 februari 2023 Länsstyrelsens beslut och 


återförvisade målet till Länsstyrelsen för fortsatt handläggning. 


Länsstyrelsen har överklagat mark- och miljödomstolens beslut om 


återförvisning och prövningstillstånd i mark- och miljööverdomstolen har 


meddelats 5 juni 2023.  Ronneby kommun ska nu yttra sig i målet och 


kommunstyrelsen ska enligt delegationsordningen fatta beslut om yttrandet. 


Kommunen har fått förlängd svarstid till 6 september 2023. Kommunen 


föreslås att lämna yttrande med vidhållande av ståndpunkten att det inte bör 


krävas tillstånd för sökt åtgärd, utan att anmälan räcker.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att avge yttrande till Mark- och 


miljööverdomstolen, mål nr M 3142-23, enligt bilagt förslag.  


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 


föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 


proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


- avge yttrande till Mark- och miljööverdomstolen, mål nr M 3142-23, 


enligt till tjänsteskrivelsen bilagt förslag 


- förklara paragrafen omedelbart justerad. 


________________ 


Exp: 


Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 
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§ 222 Dnr 2023-000376 252 


Fastighetsreglering Kalleberga 1:3 - Kalleberga 9:6 
inom ny detaljplan för Kalleberga 1:3 mfl.  


 


Sammanfattning  


I ny detaljplan för Kalleberga 1:3 mfl (Gamla Kalleberga by) har en mindre 


spets (ca 165 kvm) av privatägda Kalleberga 9:6 lagts ut som allmän plats. 


Kommunen har enligt plan- och bygglagen skyldighet att lösa in sådan mark 


som enligt detaljplanen ska användas och byggas ut för allmän plats, i detta 


fall gata. Fastighetsreglering mellan kommunens Kalleberga 1:3 och 


privatägda Kalleberga 9:6 behöver därför genomföras för att kommunen ska 


få rådighet över marken som omvandlats från tomtmark till allmän 


platsmark.  


Bedömning 


I ny detaljplan för Kalleberga 1:3 har en mindre spets (ca 165 kvm) av 


privatägda Kalleberga 9:6 lagts ut som allmän plats. Kommunen har enligt 


plan- och bygglagen skyldighet (och möjlighet) att lösa in sådan mark som 


enligt detaljplanen ska användas och byggas ut för allmän plats, i detta fall 


gata. Värdering av den berörda ytan är genomförd med värderingsprinciper 


enligt plan- och bygglagen och expropriationslagen. Den nya detaljplanen 


ger även fastighetsägaren möjlighet att köpa till ca 50 kvm tomtyta på 


baksidan av tomten, vilket också ingår i förslaget till överenskommelse om 


fastighetsreglering som är framtaget. Kommunen står i detta fall för 


förrättningskostnaderna då förändringen av marken är initierad av 


kommunens nya detaljplan.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar förslå kommunstyrelsen besluta 


föreslå kommunfullmäktige att godkänna framtagen överenskommelse om 


fastighetsreglering mellan Kalleberga 1:3 och Kalleberga 9:6.  


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 


föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 


proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      
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Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna framtagen 


överenskommelse om fastighetsreglering mellan Kalleberga 1:3 och 


Kalleberga 9:6. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 223 Dnr 2023-000329 253 


Försäljning av Frakten 5 inom verksamhetsområdet 
Gärdet 


 


Sammanfattning  


Lärkhöjden AB har visat intresse för Frakten 5 på Gärdet och tagit fram ett 


koncept som innebär byggnation av verksamhetslokal med en mindre del 


butiksförsäljning. Priset är sedan tidigare beslut satt till 100kr/kvm.  


Bedömning 


Lärkhöjden AB har visat intresse för Frakten 5 på Gärdet och tagit fram ett 


koncept som innebär byggnation av verksamhetslokal med en del 


butiksförsäljning. Bygglovshandlingar är under framtagande och 


bygglovsansökan behandlas inom kort. Planerad byggstart är hösten 2023.  


Markpriset är enligt tidigare beslut satt till 100 kr/kvm och ger i detta fall en 


total köpeskilling på 455 500 kr.  Köparen står för förrättningskostnaden. 


Om köparen inte fullföljer tänkta byggnationsplaner har kommunen rätt att 


köpa tillbaka fastigheten för motsvarande köpeskilling enligt framtaget 


köpeavtal.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 


besluta godkänna köpeavtal för Frakten 5 inom verksamhetsområdet Gärdet. 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 


köpeavtal för Frakten 5 inom verksamhetsområdet Gärdet. 


  


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


tjänsteförslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen godkänner köpeavtal för Frakten 5 inom 


verksamhetsområdet Gärdet. 


________________ 


Exp: Sara Jonasson, mark- och exploateringenheten 
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§ 224 Dnr 2023-000352 253 


Försäljning av Frakten 2 inom verksamhetsområdet 
Gärdet 


 


Sammanfattning  


Skåneporten Energifastigheter AB har visat intresse för Frakten 2 på Gärdet. 


Priset är sedan tidigare beslut satt till 100kr/kvm.  


Bedömning 


Skåneporten Energifastigheter AB har visat intresse för Frakten 2 på Gärdet 


och planerar att utveckla tomten med ändamål som kopplar till det 


strategiska geografiska läget i området Gärdet. Bygglovshandlingar är under 


framtagande och bygglovsansökan behandlas inom kort. Markpriset är enligt 


tidigare beslut satt till 100 kr/kvm och ger i detta fall en total köpeskilling 


på 706 000 kr.  Köparen står för förrättningskostnaden. Om köparen inte 


fullföljer tänkta byggnationsplaner har kommunen rätt att köpa tillbaka 


fastigheten för motsvarande köpeskilling enligt framtaget köpeavtal.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 


godkänna framtaget köpeavtal gällande Frakten 2. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen att 


godkänna framtaget köpeavtal gällande Frakten 2. 


  


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen godkänner framtaget köpeavtal gällande Frakten 2. 


________________ 


Exp: Sara Jonasson, mark- och exploateringsenheten 
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§ 225 Dnr 2023-000379 253 


Försäljning av del av Kalleberga 1:3 - Emrahus AB LSS-
boende 


 


Sammanfattning  


Emrahus Bostäder Syd AB har genom markanvisningsavtal tecknat 


20220818 studerat en tomt inom Kalleberga 1:3 för uppförande av LSS-


boende med 6 bostäder. Bolaget har bygglov för byggnationen och planerar 


att sätta igång med markarbeten under september. Köpeavtal med sedvanliga 


villkor är framtaget. Köpeskillingen för tomten uppgår till 200 kr/kvm. Köp 


av fastigheten kräver avstyckning hos lantmäteriet, där köparen av tomten 


står för förrättningskostnaden.  


Bedömning 


Emrahus Bostäder Syd AB har genom markanvisningsavtal tecknat 220818 


studerat en tomt inom Kalleberga 1:3 för uppförande av LSS-boende med 6 


bostäder samt personalutrymmen. Tomten, som är ca 2 000 kvm stor, ligger 


inom den nyligen lagakraftvunna detaljplanen för Kalleberga 1:3 mfl (Gamla 


Kalleberga by) som är belägen mellan Halsjövägen och Åldermansvägen i 


Kallinge, strax söder om förskolan Junibacken. Byggstart är planerad till 


september och byggnationen av boendet väntas stå klar sommaren 2024.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige att godkänna köpeavtal för del av Kalleberga 1:3. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige att godkänna köpeavtal för del av Kalleberga 1:3. 


  


Yrkanden 


Ola Robertsson (S) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) avslag på 


förslag till beslut. 


Roger Gardell (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.      
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Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet om 


bifall till förslag till beslut.    


Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  


De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  


De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.     


Omröstningsresultat 


Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 


nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 


arbetsutskottets förslag till beslut.  


Namn Ja Nej Avstår 


Åsa Evaldsson (M) X   


Sara Blixt (M) X   


Nicolas Westrup (SD) X   


Bengt Johansson (SD) X   


Tony Holgersson (SD) X   


Carina Aulin (SD) X   


Roger Gardell (L) X   


Anna Ekberg (KD) X   


Ola Robertsson (S)  X  


Tommy Andersson (S)  X  


Malin Månsson (S)  X  


Johanna Månsson (S)  X  


Mikael Mårtensson (S)  X  


Kenneth Michaelsson (C) X   


Peter Bowin (V)  X  


Totalt 9 6  
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Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna köpeavtal för 


del av Kalleberga 1:3. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 226 Dnr 2022-000214 287 


Listerby Idrottshall 


 


Sammanfattning  


En idrottshall i Listerby var ett vallöfte från Ronnebyalliansen inför valet 


2018. Efter arbete med projektplan och förstudie tilldelades mark- och 


exploateringsenheten medel om 30 mkr i budget 2023 samt 10 mkr i plan för 


2024 för att uppföra idrottshall i Listerby. Detaljplan för den beslutade 


platsen har tagits fram och fått laga kraft 2023-06-01. Parallellt med 


planprocessen har förfrågningsunderlag arbetats fram med hjälp av 


konsultgrupp under hösten 2022 och våren 2023. Upphandling låg ute för 


räkning mellan 2023-06-01 och 2023-07-02 och två anbud har inkommit.  


Ställningstagande om projektets fortsättning önskas.      


Deltar i debatten 


Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Ola Robertsson (S), Åsa 


Evaldsson (M), Anna Ekberg (KD) och Thomas Svensson (M). 


Yrkanden 


Ola Robertsson (S) yrkar att ärendet återremitteras.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.     


Beslut 


Kommunstyrelsen återremitterar ärendet. 


________________ 


Exp: 


Sara Jonasson, mark- och exploateringsenheten 


Therese Lindell Antonsson, mark- och exploateringsenheten 
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§ 227 Dnr 2023-000191 011 


Prioritering av detaljplaner 2023 


 


Sammanfattning  


Prioritering av detaljplaner och planuppdrag sker enligt en beslutad 


prioriteringslista. Listan ses över tre gånger per år samt därutöver vid behov. 


Föregående beslut om prioritering togs av Kommunstyrelsen 2023-05-02.  


Bedömning 


Listan redovisar en bedömning av givna planuppdrag utifrån prioriterings-


matrisen. Matrisen utgår från följande grunder: demografi, volym, 


genomförbarhet, kommunal ekonomi, personella resurser, om 


efterfrågan/intressent finns samt om planen genererar nya arbetstillfällen. 


För varje bedömningsgrund ges poäng. Ju högre poäng en plan får desto 


högre prioritering. Mer detaljerad information om matrisen finns som bilaga. 


Bedömningarna har gjorts av en arbetsgrupp där planchef, stadsarkitekt, 


mark- och exploateringschef, näringslivschef samt planarkitekt finns 


representerade. 


Listan ska ses som en grund för diskussion och beslut i Kommunstyrelsen. 


Det ges inga förslag till omflyttningar i listan från arbetsgruppen. Däremot 


finns till varje planuppdrag en bedömning om planen anses ha ett 


samhällsstrategiskt värde. Det finns också information om huruvida planen 


har en tilldelad handläggare samt information om tidplaner för de olika 


uppdragen. Förslaget till prioriteringslista samt tidplanerna finns i två 


versioner – en förenklad med övergripande information och en detaljerad 


med all information.  


Sedan det förra beslutet har följande förändringar skett i listan: 


 Följande planuppdrag har antagits och vunnit laga kraft 


o Listerby 16:6 m.fl. – Idrottshall 


o Gärdet – ändring av detaljplan 442 


o Leoparden 6 m.fl. - Kockumvillan 


 Övriga förändringar 


o Uppdraget om planprogram för Norra Aspan har prioriteras upp 


från 14 till 16 poäng genom en högre poäng för demografi och 


personella resurser 
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o Uppdraget om detaljplan för Viggen Norra etapp 3 har 


prioriterats upp från 14 till 15 poäng genom en högre poäng för 


demografi 


o Uppdraget om detaljplan för Hoby 19:1 har prioriterats ned från 


19 till 16 poäng genom en lägre poäng för genomförbarhet, 


efterfrågan/intressent samt nya arbetstillfällen 


Förslag till beslut 


Att Kommunstyrelsen beslutar att arbetet med detaljplaner och planuppdrag 


ska ske enligt redovisat förslag på prioriteringslista daterad 2023-08-17. 


 


Deltar i debatten 


Bengt Johansson (SD), Ola Robertsson (S) och Roger Gardell (L). 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 


föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 


proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att arbetet med detaljplaner och planuppdrag ska 


ske enligt redovisat förslag på prioriteringslista daterad 2023-08-17. 


________________ 


Exp: 


Kristina Eklund, planchef 


Helena Revelj, stadsarkitekt 
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§ 228 Dnr 2021-000198 4013 


Kalleberga 8:267 - Ny detaljplan för bostäder och 
förskola i södra Kallinge 


 


Sammanfattning  


Förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 med flera fastigheter är 


beläget direkt söder om Kallinge tätort och ingår som en del i det strategiska 


utbyggnadsområdet mellan Kallinge och Ronneby. Förslaget har tidigare 


varit utsänt för samråd 2021-10-23 till och med 2021-11-14 och därefter på 


ett förnyat samråd från 2023-01-09 till och med 2023-01-29 med anledning 


av en större omarbetning. 


Omarbetningen av förlaget innebar att vägdragningar och kvarter ritade om 


med hänsyn till så väl naturvärden, flyttblock och platsens topografi, som 


frågor om dricksvatten och anläggande av avloppsledningar. Utöver kvarter 


för flerbostadshus och skola tillfördes också några mindre kvarter avsedda 


för lägre marklägenheter eller friliggande enbostadshus. Förslaget till ny 


detaljplan är nu föremål för antagande av Kommunstyrelsen.  


Bedömning 


Kommunstyrelsen beslutade den 2021-05-04 § 161 att ge planenheten i 


uppdrag att ta fram en ny detaljplan för Kalleberga 8:267 som är i kommunal 


ägo. Syftet med uppdraget var huvudsakligen att möjliggöra för en högre 


byggrätt för bostäder inom området jämfört med gällande detaljplan, samt 


reglera markförhållanden kring Skogsbrynets förskola på Kalleberga 8:269.  


Detaljplanen är förenlig med översiktsplan Ronneby 2035 som pekar ut ett 


större område inkl. planområdet för tätortsutveckling. Utpekat område 


sträcker sig sedan öster och söder om planområdet. Detaljplanen bedöms inte 


vara av betydande intresse för allmänheten eller i övrigt av stor betydelse. 


Vid handläggningen av denna detaljplan tillämpas ett standardförfarande. 


Gällande stads- och detaljplaner 


För planområdet gäller idag stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (Plannr. 


315 och akt.nr 1081-P82/17) antagen 1982-10-01 och ändring genom 


upphävande av del av stadsplan för Kalleberga 8:198 m.fl. (plan nr. 421 och 


akt.nr.1081-P82/17) antagen 2017-08-23. Syftet med att ta fram en ändring 


genom upphävande för del av stadsplanen var att möjliggöra ett planlöst läge 


och bygglov för privat förskola. Förskolan beräknas vara uppförd under 


hösten år 2021. Markanvändningen bekräftas i aktuellt planförslag. 


Förskolan har en kapacitet på 120 barn, fördelat på sex avdelningar. 
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Större delen av stadsplanen är fortfarande gällande för området och medger 


en bostadsutveckling. Medgiven byggrätt bedöms inte tillräcklig eller 


ändamålsenligt varken för området eller kommunens fortsatta utveckling, 


varvid aktuellt planförslag har tagits fram för området.  


Planläggning av skoländamål 


Under planarbetets gång uppkom det ett intresse av att etablera en privat 


grundskola i området. I syfte att bibehålla möjligheten att anlägga en skola 


har ett av kvarteren försetts med byggrätt för både bostadsändamål och 


skola. Grundskolan behöver en yta på 20 000 m² för att möjliggöra en 


kapacitet på 600 elever. Utbildningsförvaltningen har i tidig dialog framfört 


att en byggnation av privat grundskola för 600 elever kan påverka 


elevunderlaget för kommunala grundskolor. 


Planläggning för nya bostäder 


Utöver ovan nämnda byggrätter för förskola, grundskola och bostäder 


möjliggör planförslaget för en varierad bostadsutveckling i området. 


Planförslaget möjliggör även för teknisk anläggning i form av 


transformatorstation för flera kvarter samt allmän plats gata och allmän plats 


för natur. Föreslagen gata följer i stort befintlig grusväg i området. 


Angöringen från Ronnebyvägen föreslås flyttas längre söderut i planområdet 


för att öka trafiksäkerheten. En mindre del av föreslagen gata är för 


närvarande strandskyddad. Strandskyddet föreslås upphävas och berör enbart 


en ytterst begränsad yta. Strandskyddets syfte bedöms däremot inte påverkas 


eftersom det är befintlig markanvändning på platsen och området även 


fortsättningsvis är tillgängligt.  


Geoteknik, naturvärden, vatten- och avlopp 


Det finns en geoteknisk undersökning för området från 1980 som visar på 


goda markförhållanden för byggnation. En naturvärdesinventering har visat 


att naturvärden förekommer men inte utav betydande karaktär. En VA-


utredning inklusive dagvattenutredning har arbetats fram i nära dialog med 


Ronneby Miljö & Teknik AB. Resultatet av utredningen har påverkat 


planförslaget på flera sätt. Dels har bebyggelsens höjd i planområdet sänkts 


till följd av dricksvattnets distributionstryck och dels att mark avsätts för 


hantering av dagvatten i form av naturmark och dike. Detta har även 


inneburit att planområdet utvidgas i syfte att kunna reglera hanteringen av 


dagvatten inom planområdet. Den kombinerade vatten- och 


avloppsutredningen har under 2023 också kompletterats med en 


undersökning om påverkan på miljökvalitetsnormerna för vatten. Samtidigt 


har också utredningen justerats efter en omarbetning av detaljplanekartan. 
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Barnperspektiv 


Planområdet bedöms ha goda förutsättningar att bli ett barnvänligt område. 


Planområdet är utformat med barnperspektivet i åtanke. Möjlighet finns att 


välja mellan belysta vägar och spännande stigar. Kvarteren som tillåter 


skolverksamhet är placerade så nära Ronnebyvägen som möjligt för att inte 


leda in onödig trafik i området. Det föreslagna bostadskvarteren föreslås ha 


återvändsgränder för att inte möjliggöra för genomfartstrafik. Gatan som 


löper tvärs över planområdet är böjd på flera ställen för att inte uppmuntra 


till högre hastighet.  


Undersökning om betydande miljöpåverkan 


Det finns inga omständigheter som talar för en betydande miljöpåverkan och 


en miljöbedömning behöver därmed inte göras. Samråd med länsstyrelsen 


om undersökning om behov av strategisk miljöbedömning har gjorts i 


samband med det föregåden samrådet av planförslaget.  


Förslag till beslut 


Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att anta 


förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. i Ronneby kommun.  


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslaget 


till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 m.fl. i Ronneby kommun. 


 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       


Beslut 


kommunstyrelsen att anta förslaget till ny detaljplan för Kalleberga 8:267 


m.fl. i Ronneby kommun. 


________________ 


Exp: 


Peter Robertsson, planarkitekt 
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§ 229 Dnr 2023-000048 214 


Ulf 1 m.fl. - Detaljplaneläggning för museum 


 


Sammanfattning  


Efter upptäckten av vraket från skeppet Gribshunden har en process inletts 


av Ronneby kommun att hitta en plats för ett framtida museum kring skeppet 


och dess sammanhang. Efter att en övergripande platsanalys utfördes år 2020 


i syfte att belysa flera möjliga placeringar av ett museum i den centrala delen 


av Ronneby stad beslutade Kommunstyrelsen 2022-11-01 och ett 


detaljplaneuppdrag för ett museum. Platsen för planuppdraget är kvarteren 


Ulf och Ture som omfattar Ronneby stads gamla el- och vattenverk samt 


Ronneby brandstation. 


Flera uppdrag inom kommunens organisation berör Ronneby stads gamla el- 


och vattenverk i kvarteret Ulf. Det har därmed uppstått ett behov att 


samordna flera beslut och processer med det pågående detaljplanearbetet. 


Syftet med samordningen är att de åtgärder som planeras eller genomförs 


koordineras med detaljplanearbetet och inte försvårar framtida plan- och 


genomförandefrågor. Frågorna samordnas genom detaljplaneprojektet och 


har arbetats fram i dialog och samarbete mellan kommunens olika berörda 


enheter.  


Bedömning 


Processen med att arbeta fram ett förslag till ny detaljplan för ett museum 


kring skeppet Gribshunden är i full gång. Flera befintliga utredningar har 


kopplats till detaljplaneprojektet inom områden som arkeologi, PCB-


inventering och teknisk statusbedömning av Ronneby stads gamla el- och 


vattenverk. Flera nya utredningar har också tagits fram så som MIFO Fas 1-


undersökningar för tre olika platser inom det tänkta detaljplaneområdet. En 


bebyggelseantikvarisk utredning har också tagits fram över den gamla el- 


och vattenverksbyggnaden av Kalmar läns museum på uppdrag av Ronneby 


kommun. Ett behov har identifierats av att samordna flera olika pågående 


processer och uppdrag som berör detaljplaneområdet och dess bebyggelse. 


Planerat genomförande av markundersökning till detaljplan 


Utifrån vad som hittills har kartlagts inom detaljplaneprojektet har Enheten 


för strategisk samhällsutveckling gått vidare med en offertförfrågan om 


utförande av en så kallad MIFO Fas 2-undersökning (Metod för inventering 


av förorenade områden) av det aktuella detaljplaneområdet. Syftet med 


utredningen är att kartlägga markföroreningar genom inventering och 
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provtagning i fält för att kunna bedöma omfattningen av 


föroreningssituationen på platsen. Detta blir sedan ett underlag för hur en 


framtida sanering ska prioriteras enligt inventeringsmetodiken. Då MIFO 


Fas 2 innebär fältarbeten med provtagning på platsen för detaljplanen 


behöver denna utredning samordnas med andra praktiska åtgärder och 


projekt på samma plats. 


Underhåll av befintlig byggnad 


Byggnaden för Ronneby stads gamla el- och vattenverk är i behov av 


underhållsåtgärder både invändigt och utvändigt. Behoven har olika karaktär 


och tidshorisont samt olika inverkan på förutsättningarna för det pågående 


detaljplanearbetet. De åtgärder som hittills har identifierats är följande: 


 Byggnadens tak behöver målas för att inte angripas av rost. 


 Takavvattningen behöver ses över. 


 Fasaden behöver putsas om då ytskiktet på vissa ställen är skadat. 


 Vegetation vid fasaden håller kvar fukt invid byggnaden. 


Dessa underhållsåtgärder bedöms inte vara av en sådan omfattning eller 


karaktär att de skulle riskera att försvåra det pågående detaljplanearbetet 


under förutsättning att de görs i enlighet med den framtagna 


bebyggelseantikvariska utredningen för byggnaden.  


Planerade ombyggnader 


För parkenhetens pågående verksamhet i byggnaden har frågan om 


montering av en brandtrappa aktualiserats i syfte att förse personalmatsalen 


på byggnadens övre plan med en utrymningsväg. Detta skulle kunna påverka 


den pågående detaljplanens utformning då räddningsvägar är en väsentlig del 


vid fysisk planering av vår byggda miljö. Det är därför väsentligt att den 


tekniska lösningen för brandutrymningen får en utformning som fungerar 


både för nuvarande verksamhet och som har potential att fungera även för en 


framtida museiverksamhet. I denna fråga pågår en dialog mellan planenheten 


och fastighetsförvaltningen. 


Invändiga åtgärder 


Flera delar av byggnaden har behov av invändiga underhållsåtgärder i 


relation till parkenhetens nu pågående verksamhet i byggnaden. Likt för 


frågan om planerade ombyggnader är dessa beroende av tidshorisonten för 


den pågående verksamhetens varaktighet på platsen och vilken verksamhet 


som den nya detaljplanen medger. Likt för ombyggnadsåtgärderna vore det 


därför lämpligt att avvakta med större invändiga underhållsåtgärder tills 


byggnadens långsiktiga användning har klarlagts. 
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Underjordiska vattenreservoarer 


Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen har i uppdrag att riva den 


underjordiska vattenreservoaren i anslutning till den gamla el- och 


vattenverksbyggnaden. Bakgrunden till detta är bland annat reservoarernas 


nuvarande skick i kombination med den belastning som dessa utsätts för vid 


körning med tunga fordon i anslutning till byggnaden. Hittills har 


fjärrvärmeledningar flyttats som en förberedelse för den rivning och 


igenfyllnad som avsetts för att säkra ytan för parkenhetens pågående 


verksamhet. Att fylla igen reservoarernas utrymmen skulle påverka 


detaljplaneläggningens förutsättningar då detta är anläggningar under mark 


som i en ny detaljplan skulle behöva regleras för ett nytt ändamål. 


Beslutet om att riva och fylla igen reservoarerna fattades före det att ett 


beslut om detaljplaneuppdrag för ett museum var klart. Detta innebar att 


andra förutsättningar förelåg vid tiden då beslutet om rivning och igenfyllnad 


fattades än vad som är aktuellt idag. Inom ramen för det övergripande 


museiprojektet har det identifierats en potential i dessa utrymmen sett ur ett 


framtida museiperspektiv. För att undvika situationen där arbete och 


ekonomiska medel används för en rivning och igenfyllnad som senare visat 


sig vara onödig, lyfts frågan till politisk diskussion.  


Likt för flera andra åtgärder på den gamla el- och vattenverksbyggnaden är 


även den om vattenreservoarerna beroende av hur länge parkenhetens 


pågående verksamhet avses vara kvar i byggnaden. Vid en avflyttning skulle 


belastningen från verksamhetens tyngre trafik av naturliga skäl upphöra och 


behovet av en rivning och igenfyllnad minska. Genom ett sådan förfarande 


öppnas möjligheten att studera vilka arbeten som behövs på reservoarerna 


för den framtida markanvändningen. Samtidigt vinner kommunen också 


möjligheten att planera arbeten och kostnader över längre tidsperspektiv.  


Förslag till beslut 


Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avvakta 


med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på kv. Ulf 1 med 


hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum kring 


skeppet Gribshunden. 


Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att avvakta 


större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med hänsyn till det 


pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum kring skeppet 


Gribshunden.  


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att: 
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1. Avvakta med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på 


kv. Ulf 1 med hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett 


nytt museum kring skeppet Gribshunden. 


2. Avvakta större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med 


hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum 


kring skeppet Gribshunden. 


 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


1. Avvakta med igenfyllnad av de underjordiska vattenreservoarerna på 


kv. Ulf 1 med hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett 


nytt museum kring skeppet Gribshunden. 


2. Avvakta större invändiga renoveringsarbeten på kv. Ulf 1 med 


hänsyn till det pågående detaljplaneuppdraget för ett nytt museum 


kring skeppet Gribshunden. 


________________ 


Exp: 


Peter Robertsson, planarkitekt 


Teknik-, fritid- och kulturnämnden 


Anders Engblom, Kommunstrateg 


Anna Hinseäng, Förvaltningschef 
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§ 230 Dnr 2021-000745 800 


Kallinge simhall 


 


Sammanfattning  


Sweco har på uppdrag av teknik-, fritid- och kulturförvaltningen utrett 


statusen på Kallinge simhall. Bedömningen är att den generella statusen är 


dålig på simhallen. På sikt kommer skadornas omfattning och utbredning att 


öka vilket på sikt kommer att riskera konstruktionens bärighet. Detta gör att 


en omfattande renovering av konstruktionens samtliga delar bör utföras inom 


tio år. 


Komplettering 2023-08-28: Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07 att det 


ska genomföras en utredning om vad det kostar att göra om simhallen till en 


annan aktivitetsyta, renovering av simhallen samt behov av framtida 


simhallar i Ronneby Kommun. Utredningen finns bifogad som underlag.  


Bedömning 


Sweco har på uppdrag av teknik-, fritid- och kulturförvaltningen utrett 


statusen på Kallinge simhall. Bedömningen är att den generella statusen är 


dålig på simhallen. På sikt kommer skadornas omfattning och utbredning att 


öka vilket på sikt kommer att riskera konstruktionens bärighet. Detta gör att 


en omfattande renovering av konstruktionens samtliga delar bör utföras inom 


tio år. Om en renovering av hela konstruktionen inte utförs inom en snar 


framtid, bör en allmän uppfräschning av ytskikt i bassänghall och 


omklädningsrummen utföras. Detta för att förenkla lokalvård och undvika 


personskador. Det förekommer lokala läckageområden med bedömningen att 


det är allvarliga skador; dessa behöver åtgärdas för att delar av 


konstruktionens bärighet inte ska riskeras. Swecos rekommendation är att i 


samband med dessa renoveringar även då utföra en utökad undersökning av 


konstruktionen. Svårigheten med att renovera en simhall är att det är svårt att 


kostnadsberäkna initialt då flertalet oförutsedda kostnader kan dyka upp 


under arbetets gång. Vikten av att få ett fuktsäkert bygge är komplicerat med 


de givna förutsättningar som en befintlig byggnad har.  


 


Miljö- och byggnadsförvaltningen har begärt in från fastighetsägaren en 


åtgärdsplan för det omfattande renoveringsbehovet. Mark- och 


exploaterings-enheten har kostnadsberäknat en renovering till cirka 30 


miljoner. Sedan tidigare finns ett politiskt beslut att installera en rostfri 


bassäng. Kostnaden då (2020) var cirka tre miljoner; en kostnad som idag är 
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avsevärt högre och som inte är en långsiktig lösning på 


konstruktionsproblemen i simhallen. Att enbart renovera bassängen löser 


endast tätskiktsproblemet i simhallen och inom max tio år behöver man 


enligt utredning renovera betongkonstruktionen. 


 


Förslag till åtgärder från Swecos utredning är följande: 


På kort sikt (ett år) bör trasiga klinker och kakelplattor bytas ut och fogar 


fogas om. Här finns också en risk för utökade kostander som inte är 


kostnads-beräknade. Sådant kan till exempel vara att golvbrunnar behöver 


bytas i samband med att klinker fixas till. Det man också behöver ha med sig 


är att det arbete som läggs ner i detta skede på simhallen kan behöva göras 


om i ett senare skede om en större renovering påbörjas.  


På längre sikt (fem till tio år) behöver betongsskadorna i bassängväggarna 


repareras lokalt efter utökad undersökning. Samtliga material ovan 


konstruktionsbetong avverkas. Alla betongsskador och armeringsskador 


repareras. Nya yt- och slitskikt appliceras. 


 


Kallinge simhall behöver ses i ett större sammanhang där ett helhetsgrepp 


behöver tas om hela byggnaden och dess installationer. Beslut behöver tas 


om hurvida Ronneby kommun avser att göra med simhallsbyggnaden. 


Teknik-, Fritid- och kulturnämnden tog 2021-11-23 beslut om att hänföra 


ärendet till kommunstyrelsen för vidare hantering.  


 


Ställningstagande om fortsatt hantering önskas. 


 


Komplettering 2023-08-28: Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07 att det 


ska genomföras en utredning om vad det kostar att göra om simhallen till en 


annan aktivitetsyta, renovering av simhallen samt behov av framtida 


simhallar i Ronneby Kommun. Utredningen finns bifogad som underlag. 


 


Slutsatsen Byggnaden i sig är i dåligt skick och har eftersatt underhåll. Detta 


innebär att oavsett om man väljer att renovera bassängen eller nyttja hallen 


för annan användning krävs stora investeringar för renovering av 


omklädningsrum, ventilation etc. för att hallen ska kunna nyttjas fullt ut.  


 


I jämförelse med andra kommuner i liknande storlek som Ronneby finns 


som mest vanligt förekommande endast en simhall. Vissa kommuner 


kompletterar detta med en utebassäng. Som det ser ut idag nyttjar 
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skolverksamheten båda simhallarna för lektioner. Skulle man göra Kallinge 


simhall till annan användning kommer skolans verksamhet behöva se över 


simundervisningen.  


Uthyrandegraden av simhallen är låg i förhållande till antal timmar som 


finns möjliga att hyra.  


 


Det finns fortsatt möjlighet att kunna hyra ut hallen även om man bygger om 


den för annan användning. Exempelvis skulle föreningar och andra 


verksamheter kunna nyttja hallen för danslektioner eller liknande, dock inte 


bollsporter. Utredningen om framtida simhallar i Ronneby kommun bör 


belysas mer då tiden för att presentera utredningen med dess frågeställningar 


varit kort.  


Deltar i debatten 


Nicolas Westrup (SD), Roger Gardell (L), Ola Robertsson (S), Anna Ekberg 


(KD), Tony Holgersson (SD), Tommy Andersson (S), Bengt Johansson 


(SD), Peter Bowin (V), Åsa Evaldsson (M) och Marianne Flinck Lundqvist 


(L). 


Yrkanden 


Kenneth Michaelsson (C) yrkar med instämmande av Roger Gardell (L) att 


kommunstyrelsen beslutar att 


- notera informationen till protokollet. 


- ge teknik-fritid- och kulturnämnden i uppdrag att utreda behovet av 


framtida simhallar i kommunen inklusive beräknad drifts- och 


investeringskostnad för dessa. 


 


Ola Robertsson (S) yrkar att teknik-, fritid- och kulturnämnden får i uppdrag 


att utifrån rapporten ta fram förslag till budgetberedningen för när olika 


investeringar bör göras i Kallinge simhall för att säkra att det även i 


framtiden finns en simhall i Kallinge.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller Kenneth 


Michaelssons (C) yrkande.    


 


Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  


De som önskar bifalla Kenneth Michaelssons (C) förslag röstar ja.  


De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.      
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Omröstningsresultat 


Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 


nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit Kenneth 


Michaelssons (C) förslag. 


Namn Ja Nej Avstår 


Åsa Evaldsson (M) X   


Sara Blixt (M) X   


Nicolas Westrup (SD) X   


Bengt Johansson (SD) X   


Tony Holgersson (SD) X   


Carina Aulin (SD) X   


Roger Gardell (L) X   


Anna Ekberg (KD) X   


Ola Robertsson (S)  X  


Tommy Andersson (S)  X  


Malin Månsson (S)  X  


Johanna Månsson (S)  X  


Mikael Mårtensson (S)  X  


Kenneth Michaelsson (C) X   


Peter Bowin (V)  X  


Totalt 9 6  


      


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att 


- notera informationen till protokollet. 


- ge teknik-fritid- och kulturnämnden i uppdrag att utreda behovet av 


framtida simhallar i kommunen inklusive beräknad drifts- och 


investeringskostnad för dessa. 


________________ 


Exp: 


Teknik-, fritid- och kulturnämnden 
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§ 231 Dnr 2022-000132 101 


Trygghetsmiljonen 


 


Sammanfattning  


Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 


ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 


annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 


brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 


kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 


Enheten för strategisk utveckling. 


 


Önskad åtgärd 


Utbildningsförvaltningen har inkommit med en ansökan om totalt 35 000kr i 


syfte att utöka antalet kameror på Parkdalaskolan. Ansökan är beredd i 


utbildningsnämnden som ställer sig positiv till åtgärden. Se underlag. 


 


Utbildningsförvaltningen har nu ett års erfarenhet av kameror och deras 


placering på Parkdalaskolan, och ser nu ett behov av att täcka in fler platser 


än vad som görs idag, delvis på grund av den skadegörelse som förekommit, 


men främst ur ett trygghetsperspektiv på några platser där flera händelser 


rapporterats. Genom att utöka med ytterligare tre kameror, som skulle ge en 


högre täckningsgrad, underlättas utredning av incidenter och 


förutsättningarna för ökad trygghet på Parkdalaskolan förbättras.  


Berörda ytor där komplettering av ytterligare kameror önskas är 


elevcafeterian, en nödutgång och en studiehall.   


 


Förväntat utfall / effekt 
Möjlighet att utreda eventuella händelser som sker där de nya kamerorna 


placeras, samt en ökad trygghet i dessa lokalytor.   


 


Uppföljning och utvärdering 
Uppföljning kommer ske enligt Riktlinjerna för Kamerabevakning.   


 


Tidplan 
Maj-juni 2023, klart till terminsstart hösten 2023.  


 


Kostnadsspecifikation 
Ca 35 000 kr för kameror och installation.   
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Ansökt belopp 
35 000 kr 


      


Bedömning 


Skolan är en arbetsplats såväl för personal som elever. Skadegörelse och 


andra typer av otrygghetsskapande händelser bör förebyggas så långt det är 


möjligt för att de som vistas i skolan ska erbjudas en trygg arbetsmiljö.  


 


Under Parkdalaskolans första år har omfattande skadegörelse på olika platser 


i skolan förekommit vilket både skapar otrygghet och genererar kostnader 


för åtgärdandet. Detta bekräftas också i statistiken över händelser och brott 


som samlas in i det gemensamma lägesbildsarbetet Effektiv Samordning för 


Trygghet (EST). 


 


Det finns redan installerade kameror på Parkdalaskolan men de bedöms inte 


vara tillräckligt många för att kunna stävja problematiken med 


skadegörelser. Fler kameror skulle ge en högre täckningsgrad, då fler ytor i 


skolan skulle övervakas. Detta skulle öka möjligheten att kunna utreda 


incidenter som sker samt skapa en ökad trygghetskänsla på dessa platser.        


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att beskrivna 


trygghetsskapande åtgärd med kostnad av 35 000 kr + moms, finansieras 


med medel ur trygghetsmiljonen under 2023.      


Installering av inrymningslås på skolor och förskolor 


Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 


ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 


annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 


brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 


kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 


Enheten för strategisk utveckling. 


 


Önskad åtgärd 


Utbildningsförvaltningen har inkommit med en ansökan om totalt 828 000kr 


i syfte att installera inlåsningsfunktion på utvalda skolor och förskolor. 


Ansökan är beredd i utbildningsnämnden som ställer sig positiv. Se 


underlag. 


 


Utbildningsförvaltningen har verksamhet i flera lokaler som saknar 


inlåsnings-/paniklåsningsfunktion vilket skapar en otrygghet och mindre 


säkra lokaler. Syftet med att installera nya låssystem är att öka tryggheten 
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och säkerheten på förskolorna/skolorna. En funktion som ger personalen 


möjlighet att snabbt kunna låsa alla ytterdörrar skulle öka säkerhet och 


trygghet för verksamheten. 


 


Förväntat utfall 
Minskad möjlighet för obehöriga att ta sig in i verksamheterna, vilket skapar 


en ökad säkerhet och trygghet för barn, elever och personal.   


 


Uppföljning och utvärderas 
Inköp av låssystem till respektive verksamheter kommer att följas upp, så att 


de blir installerade enligt beställning.  


 


Tidplan 
Om ansökan beviljas, kommer beställning av ovan angivna system att 


beställas snarast. Ambitionen är att installationerna ska bli klara under 


hösten, om beställning kan göras före semestrarna. 


 


Kostnadsspecifikation och prioriteringsordning 
1. Hulta förskola, ca 70 tkr 


2. Ekorrens förskola, ca 145 tkr 


3. Slättagårdsskolan, ca 35 tkr 


4. Gullvivans förskola, ca 308 tkr 


5. Saxemara skola och förskola, ca 270 tkr. 


 


Ansökt belopp 
828 000 kr 


 


 
Bedömning 
Att snabbt och enkelt kunna låsa alla dörrar till en förskola eller skola skulle 


innebära en god möjlighet att kunna utestänga eventuella hotfulla inkräktare, 


vilket i hög grad bidrar till en ökad säkerhet och trygghet för såväl elever och 


barn som personal. Dock är sökt kostnad för åtgärden hög med tanke på att 


nästan hela trygghetsmiljonen skulle förbrukas till en enda insats.  


 


Alternativt kan ansökan innebära att några av de föreslagna 


skolorna/förskolorna får finansiering för att installera inrymningslås.  


På sikt skulle samtliga berörda skolor och förskolor kunna utrustas.  


 


Om detta bedöms vara en viktig åtgärd från politiskt håll kan medel behöva 


skjutas till från andra investeringsposter. Utbildningsförvaltningen har i 


ansökan gjort en prioriteringslista över skolor och förskolor enligt ovan i 


kostnadsspecifikationen.  
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Trygghetssamordnaren föreslår att finansiering ges för installation av 


inrymningslås på Hulta förskola, Ekorrens förskola och Slättagårdsskolan till 


en sammanlagd kostnad av 250 000kr. 


 


Åtgärden bedöms vara en viktig brottsförebyggande och trygghetsskapande 


åtgärd som enkelt kan genomföras om finansiering medges. 


 


 


Beslutsförslag 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att avslå ansökan om 


finansiering av installation av inrymningslås på Gullvivans förskola och 


Saxemara skola och förskola. 


 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås godkänna ansökan om finansiering 


av installation av inrymningslås på Hulta förskola, Ekorrens förskola och 


Slättagårdsskolan till en sammanlagd kostnad av 250 000kr. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


1. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 


bevilja medel ur trygghetsmiljonen för komplettering av kameror till 


Parkdalaskolan och inrymningslås till Slättagårdsskolan. 


2. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige att bevilja medel för inrymningslås till Hulta 


förskola, Ekorrens förskola, Gullvivan förskola och Saxemara 


förskola, finansieringar sker via extern upplåning. 


 


Deltar i debatten 


Malin Månsson (S), Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Ola 


Robertsson (S), Johanns Månsson (S) och Åsa Evaldsson (M). 


Yrkanden 


Malin Månsson (S) yrkar att Saxemara skola läggs till under punkt två.       


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.    
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Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


1. bevilja medel ur trygghetsmiljonen för komplettering av kameror till 


Parkdalaskolan och inrymningslås till Slättagårdsskolan. 


2. bevilja medel för inrymningslås till Hulta förskola, Ekorrens 


förskola, Gullvivan förskola samt Saxemara skola och förskola, 


finansieringar sker via extern upplåning. 


________________ 


Exp: 


Bibbi Rönnlund, trygghetssamordnare 


Roland Edvinsson, säkerhetsskyddschef 


Utbildningsförvaltningen 
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§ 232 Dnr 2023-000340 700 


Redovisning av särskilda uppdrag beslutade i budget 
2023, nämnden för arbete och välfärd 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-05-23 § 77 


Kommunfullmäktige har fattat beslut om att ge Nämnden för arbete- och 


välfärd sex särskilda uppdrag som ska redovisas i samband med tertial 1, 


tertial 2 samt vid årsbokslutet. Rapporteringen redovisas i Rapport, särskilda 


uppdrag samt Särskild bilaga trygghetsskapande arbete.  


Förslag till beslut 


Nämnden för arbete och välfärd föreslås godkänna redovisningen av de 


särskilda uppdragen samt överlämna densamma till kommunstyrelsen. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 


informationen till protokollet.  


  


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.        


Beslut 


Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  


________________ 


Exp: 


Nämnden för arbete och välfärd 
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§ 233 Dnr 2023-000372 754 


Genomlysning av biståndsbedömning - uppdrag från 
Budget 2023 plan 2024-2025, Vård- och 
omsorgsnämnden 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-06-14 § 109: 


I budget 2023, Plan 2024-2025 ger Kommunfullmäktige vård- och 


omsorgsförvaltningen i uppdrag att genomlysa sin biståndsbedömning.       


Bedömning 


Utredare på vård- och omsorgsförvaltningen har gått igenom de beslut som 


biståndshandläggare har upprättat med bifall på ansökan. Som stöd har 


dokument Riktlinje Vård- och omsorgsförvaltningen skälig levnadsnivå som 


är antagen av nämnd använts.  


Vård- och omsorgsboende:  


I riktlinjen står det att bland annat att utökad hemtjänst och trygghetsboende 


ska uteslutas innan ansökan gällande vård- och omsorgsboende bifalles. I 


vissa utredningar har detta inte gjorts. Av 42 genomgångna utredningar gör 


utredare bedömningen att i fem av dem kunde ovan stödfunktioner mer tagits 


i beaktande.  


Hemtjänst:  


I riktlinje skälig levnadsnivå finns insatsen trygghetsbesök, dessa kan 


beviljas som trygghetsskapande personliga besök alternativt 


trygghetsskapande teknik eller telefonsamtal. Behovet ska i första hand 


tillgodoses med trygghetslarm. Vid genomgång av de bifall som gjort 


gällande trygghetsbesök kan utredare se att ca 40 % av trygghetsbesöken 


planeras ut tillsammans med andra insatser då det redan finns många insatser 


beviljade. Detta gör att syftet och behovet av insatsen trygghetsbesök 


försvinner.    


Korttidsvistelse:  


I riktlinjen står det att utökad hemtjänst och insats från Trygg hemgång ska 


vara prövad och uttömd. I vissa utredningar har detta inte gjorts. Av 12 


genomgångna utredningar gör utredare bedömningen att i sex av dem kunde 


ovan stödfunktioner mer tagits i beaktande.      
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Förslag till beslut 


Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att  


- Bifalla yttrande till Kommunfullmäktige enligt ovan.  


 


Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-06-14 


Vård- och omsorgsnämnden beslutar att bifalla yttrande till 


Kommunfullmäktige enligt ovan. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige att 


- godkänna återrapporteringen av uppdraget 


- uppmana vård- och omsorgsnämnden att överväga att ha med 


tillämpningen av riktlinjerna som ett kontrollmoment i 


interkontrollplanen. 


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.        


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 


- godkänna återrapporteringen av uppdraget 


- uppmana vård- och omsorgsnämnden att överväga att ha med 


tillämpningen av riktlinjerna som ett kontrollmoment i 


interkontrollplanen. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 234 Dnr 2023-000373 027 


Uppdrag att utreda möjligheten till ökad kontinuitet för 
personalen hos vårdtagarna - uppdrag från Budget 
2023 plan 2024-2025 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-06-14 § 108: 


Kommunfullmäktige har gett vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att 


utreda möjligheten till ökad kontinuitet för personalen hos vårdtagarna.  


Utredning gällande möjlighet till ökad kontinuitet för personalen hos 


vårdtagarna har gjorts riktat till samtliga tre verksamhetsområden inom vård- 


och omsorgsförvaltningen.  


Frågeställningar gällande hur verksamheten arbetar med kontinuitet för 


personalen hos vårdtagarna i dagsläget samt hur detta skulle kunna utökas 


har ställts till samtliga verksamhetsområden i både egen och privat regi.       


Bedömning 


Utfallet av frågeställningar gällande hur verksamheten arbetar med 


kontinuitet för personalen hos vårdtagarna i dagsläget samt hur detta skulle 


kunna utökas presenteras nedan.  


 


Vård- och omsorgsboende  


Idag arbetar verksamheten med resurspass vilket ökar kontinuiteten då 


vikarier inte alltid behöver tas in vid ordinarie personals frånvaro. 


Välfärdstekniska hjälpmedel, vilket innebär att det inte kommer olika 


personal vid varje tillsyn samt att antal fysiska tillsyner kan minskas med 


hjälp av detta, ökar också kontinuiteten. Man har även vikarier som är 


specifikt kopplade till olika avdelningar. Ovan nämnda delar visar att 


verksamheten arbetar med kontinuitet för personalen hos vårdtagarna i 


dagsläget.  


Verksamheten ser att kontinuitet för personalen hos vårdtagarna skulle 


kunna öka genom att införa arbetsgrupper som arbetar antingen kväll/natt 


eller dag/kväll, ett skiftliknande upplägg för att samma personal till största 


del ska arbeta samma pass, vilket gör att de bli mer kända för vårdtagarna 


och därmed ökar kontinuiteten hos dem.  
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Man ser även att kontinuitet för personalen hos vårdtagarna skulle kunna öka 


genom ytterligare välfärdstekniska hjälpmedel. Välfärdstekniska hjälpmedel 


ersätter inte personal, men man ser det som ett sätt att effektivisera 


arbetspassen som kan leda till att samma personal har större möjligheter att 


besöka samma vårdtagare då man kan organisera sig på ett effektivt sätt. 


 Utmaningar som ses inom verksamheten för att öka kontinuiteten är att man 


ofta behöver ersätta personal vid vakanta arbetspass samt vid kohortvård. 


Det förändrade mönstret efter pandemin kring sjukfrånvaro och 


restriktionerna som varit inom vården påverkar sjukfrånvaron i 


verksamheten.  


Detta kan leda till mer personal vilket också innebär mer olika personal, 


detta kan påverka möjligheten till kontinuitet negativt. Man har även 


kommande EU-direktiv om 11 timmars dygnsvila att ta hänsyn till.  


 


Hemtjänst  


Idag arbetar verksamheten med kontinuitet genom mindre arbetslag där varje 


arbetslag ansvarar för specifika kunder. I ett av de geografiska områdena ses 


arbetslag med en kapacitet på 2-4 medarbetare. Genomsnittet i 


verksamhetsområdet ligger på 5 medarbetare per arbetslag. Detta genererar 


en ökad kontinuitet för personalen hos vårdtagarna i hemtjänsten. 


 Korttidsfrånvaro förekommer i verksamheten, dels på grund av ändrade 


sjukskrivningsmönster kopplat till pandemin, dels på grund av oförutsedda 


personliga händelser som kan ske löpande. Korttidsfrånvaro påverkar 


kontinuiteten för personalen hos vårdtagaren, då ersättare i form av vikarier 


kan behöva tillsättas vilket gör att det blir fler olika personal hos 


vårdtagaren.  


Av information från Kolada framkommer att det inte finns ett direkt 


samband mellan ökad kontinuitet och kundnöjdhet inom hemtjänsten.  


Slutsatsen är att hemtjänsten har ett bra upplägg i dagsläget vad gäller 


kontinuitet för personalen hos vårdtagaren. Man arbetar med mindre 


arbetslag vilket leder till mindre antal olika personer hos vårdtagaren. Att 


införa ännu mindre arbetslag ses som ekonomiskt ohållbart, detta då varje 


arbetslag genererar kostnader i form av bilar, drivmedel etc. 


 


Privat regi  


Inom verksamheterna vård- och omsorgsboende och hemtjänst i privat regi 


arbetar man i dagsläget med kontinuitet för personalen hos vårdtagarna 


genom mindre arbetslag i hemtjänsten som ansvarar för specifika kunder. 


Man arbetar således väl med kontinuiteten och ser inte att det finns möjlighet 
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att öka kontinuiteten ytterligare utan utökade resurser. Inom vård- och 


omsorgsboende arbetar man med kontinuiteten löpande genom att begränsa 


antal personal i planeringen vilket följs upp månadsvis. Utmaningar som ses 


är personalrörlighet som kan påverka kontinuiteten.  


 


Hälso- och sjukvårdsorganisationen, SSK och rehabilitering  


Verksamheten (SSK) arbetar idag med kontinuitet för personal hos 


vårdtagare genom att patientansvariga sjuksköterskor (PAS) ansvarar för det 


aktuella vård- och omsorgsboendet som denne är riktad mot.  


Inom hemsjukvården är sjuksköterskorna riktade mot specifika geografiska 


områden, så kallat hemsjukvårdsområde.  


Patientansvarig sjuksköterska för respektive hemsjukvårdsområde ansvarar 


för cirka 30 patienter. Detta gör att kontinuiteten ökar och samma personer 


besöker i större utsträckning vårdtagaren. För ökad kontinuitet krävs fler 


sjuksköterskor i grundbemanningen vilket skapar mindre PAS-områden, 


vilket i sin tur leder till att färre antal personer besöker vårdtagarna inom det 


aktuella hemsjukvårdsområdet. Detta är samtidigt en ekonomisk utmaning. 


Ett mål finns om 25 patienter per PAS-område.  


Inom rehabiliteringsenheten arbetar legitimerad personal utifrån 


områdesindelning vilket skapar kontinuitet för patienten. Inom denna enhet 


ser man inte att det i dagsläget finns möjligheter för att öka kontinuiteten 


ytterligare, man arbetar tillräckligt bra med detta i dagsläget.  


 


Slutsats  


Utredningens generella slutsats är att man i samtliga verksamheter arbetar 


väl med kontinuitet för personal hos vårdtagarna. Det skulle kunna finnas 


möjligheter för att öka kontinuiteten för personalen hos vårdtagarna inom de 


flesta verksamhetsområden, exempelvis genom mindre områden för 


personalen att ansvara för, men detta kräver ökad resurstilldelning och är 


därmed en ekonomisk utmaning. Utifrån information internt från 


verksamheterna i förvaltningen framkommer att det viktigaste för 


vårdtagaren inte nödvändigtvis är att färre antal personer besöker denne, utan 


att det är bemötandet från den personal som besöker vårdtagaren som avgör 


kundnöjdheten oberoende på kontinuiteten.      


Förslag till beslut 


Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att:  


- Bifalla yttrande till Kommunfullmäktige enligt ovan. 
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Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-06-14 


Vård- och omsorgsnämnden beslutar att bifalla yttrande till 


Kommunfullmäktige enligt ovan. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige att godkänna återrapporteringen av uppdraget. 


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.       


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna 


återrapporteringen av uppdraget. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 


 







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


53(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 235 Dnr 2023-000423 040 


Prestationsbaserat statsbidrag för att minska andelen 
timanställningar inom kommunalt finansierad vård och 
omsorg om äldre 


 


Sammanfattning  


Regeringen beslutade 2021-05-27 att anslå prestationsbaserade medel i syfte 


att minska andelen timanställda i kommunalt finansierad vård och omsorg 


om äldre.  


 


Anslaget för 2022 fördelades enligt samma principer som gällde för 2021. 


 


För att erhålla medel ska kommunen kunna uppvisa en minskning av andelen 


timanställda och uppfylla vissa krav, samt ansöka om bidraget. Vård- och 


omsorgsförvaltningen har kunnat påvisa en minskning av andelen 


timanställda och kommunen levde i övrigt upp till ställda krav för att få 


bidraget.  


 


För de prestationer som förvaltningen redovisat för 2022 har i augusti 2023 


kommunen erhållit 19 805 862 kronor. Inget krav finns på återrapportering 


av hur medlen används. Ingen återbetalning av erhållna medel är heller 


aktuell. Medlen redovisas som generellt statsbidrag. 


 


För de prestationer som görs under 2023 kan kommunen ansöka om att ta del 


av prestationsmedel senast 2023-10-02. Rapporteringen görs senast 2024-01-


31 till Socialstyrelsen. År 2023 är det sista året som det går att ansökan om 


medel för.  


Bedömning 


Vård och omsorgsförvaltningen har genomfört bidragsgrundande 


förändringar under 2022, ansökt om bidraget och rapporterat vilka 


förändringar man gjort för att kunna få del av bidraget. I juli 2023 beslutades 


om tilldelning av bidraget. Utan dessa insatser skulle bidraget inte erhållits. 
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Bidraget erhålls retroaktivt för gjorda och rapporterade prestationer. Det 


finns inget krav på ytterligare rapportering eller återredovisning av hur 


medlen används. Bidraget avser redan utförda prestationer och ska 


intäktsredovisas år 2023, dvs det går inte periodisera medel till 2024. 


 


Redovisningsmässigt hanteras bidraget som generellt statsbidrag trots att 


kommunen måste ansöka om bidraget och redovisa vad som gjorts för att få 


ta del av bidraget. Om bidraget redovisas på centrala konton eller i vård och 


omsorgsnämnden beror på kommunstyrelsens ställningstagande i detta 


ärende. 


 


Då prestationerna, ansökan om bidrag och rapporteringen av gjorda 


prestationerna helt hanterats av vård och omsorgsförvaltningen, efterfrågas 


ett ställningstagande till om nämnden/förvaltningen har rätt att disponera det 


erhållna bidraget i sin helhet, till viss del eller inte alls. Förvaltningen har 


önskemål om att göra vissa insatser under hösten 2023 som då skulle kunna 


mötas av bidraget. 


 


Om erhållet bidrag inte tilldelas vård och omsorgsnämnden kommer det att 


förstärka kommunens resultat.  


 


Deltar i debatten 


Roger Gardell (L), Ola Robertsson (S), Kenneth Michaelsson (C), Peter 


Bowin (V) Tommy Andersson (S), Malin Månsson (S), Johanna Månsson 


(S), Åsa Evaldsson (M) och Thomas Svensson (M). 


Yrkanden 


Nicolas Westrup (SD) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) att 


kommunstyrelsen lämnar över ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott 


samt att det underlaget kompletteras med ett yttrande från ekonomienheten.     


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


- lämna över ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott  
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- underlaget ska kompletteras med ett yttrande från ekonomienheten. 


________________ 


Exp: 


Johan Sjögren, ekonomichef 


Maria Appelskog, förvaltningschef 
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§ 236 Dnr 2022-000049 219 


Förstudie om ny VA-plan- förtydligande 


 


Sammanfattning  


I kommunstyrelsens beslut KS §191/2023 står ”Kommunstyrelsen ger 


enheten för strategisk samhällsutveckling i uppdrag att ta fram en 


Vattentjänstplan och slutföra revidering av VA-plan, samt besluta om att 


tillföra budgetmedel på 600 000 kr till projektet”.  


Bedömning 


I beslutet saknas angivande av hur finansieringen ska ske.  


 


Under 2023 har en omorganisation av planenheten samt mark- och 


exploateringsenheten skett från kommunstyrelsen till teknik, fritid och 


kulturnämnden (TFK). Medlen ska därför tillföras TFK.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att förtydliga beslutet i KS §191/2023 med att 


finansieringen om 600 000 kr i driftanslag ska ske från kommunstyrelsens 


medel för oförutsedda kostnader. Driftanslaget anslås teknik, fritid och 


kulturnämnden.  


Deltar i debatten 


Ola Robertsson (S), Malin Månsson (S) och Nicolas Westrup (SD). 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 


föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 


proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.        


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att förtydliga beslutet i KS §191/2023 med att 


finansieringen om 600 000 kr i driftanslag ska ske från kommunstyrelsens 


medel för oförutsedda kostnader. Driftanslaget anslås teknik-, fritid och 


kulturnämnden. 


________________ 


Exp: Johan Sjögren, ekonomichef 







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


57(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 237 Dnr 2022-000356 040 


Ägardirektiv avseende försäljning av fastigheter i 
Ronnebyhus AB 


 


Sammanfattning  


På uppdrag av kommunstyrelsens ordförande lämnas tjänsteskrivelse för 


försäljning av två fastigheter som idag ägs av AB Ronnebyhus. 


 


 Johannishus 


I Johannishus har kommunen överenskommit med en privat aktör att denne 


ska uppföra lokaler för vård- och omsorgsverksamhet samt 


förskoleverksamhet, som ska hyras ut till den kommunala verksamheten.  


 


De nuvarande lokalerna Ålycke (fastigheten Hjortsberga 4:41), där vård- och 


omsorgsverksamhet bedrivs idag, som f.n. ägs av Ronnebyhus kommer att 


tömmas då de nya lokalerna är klara. Fastigheten bedöms inte vara strategisk 


för kommunens fastighetsinnehav och avsikten är därför att sälja den. 


 


Bräkne-Hoby 


I Bräkne-Hoby har kommunen överenskommit med en privat aktör att denne 


ska uppföra lokaler för vård- och omsorgsverksamhet. Lokalerna ska sedan 


hyras ut till en privat aktör för att bedriva vård- och omsorgsboende.  


 


De befintliga lokalerna Lindebo (fastigheten Hoby 1:73) där vård- och 


omsorgsverksamhet bedrivs idag kommer att tömmas då de nya lokalerna är 


klara. Fastigheten bedöms inte vara strategisk för kommunens 


fastighetsinnehav och avsikten är därför att sälja den.  


Bedömning 


För att kommunen ska kunna agera flexibelt vid kommande försäljningar av 


nämnda fastigheter då de kommunala verksamheterna flyttar ut, föreslås att 


Ronnebyhus/Ronnebyhus Holding säljer de två fastigheterna genom så 


kallad paketering i två aktiebolag, en fastighet i varje bolag, till Ronneby 


kommun. Därefter kan kommunen sälja respektive bolag till önskad köpare 


vid tidpunkt som befinns lämplig. 
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Ronnebyhus ska utifrån affärsmässighet, skatteeffekter och andra faktorer 


verka för en ur kommunkoncernperspektiv god affär. Ronnebyhus har 


erfarenhet från tidigare paketerade försäljningar och upplägget antas vara 


likartat. Prisfrågan behöver utredas av Ronnebyhus. Köpeskillingen för 


respektive bolag kommer att framgå av de förslag till köpeavtal som kommer 


att lämnas till kommunfullmäktige för godkännande.   


 


Under tiden från det att Ronneby kommun övertar fastigheterna genom de 


förvärvade bolagen till dess den kommunala verksamheten flyttat ut befintlig 


verksamhet från berörda byggnader, erbjuder sig AB Ronnebyhus att försätta 


att förvalta fastigheterna. Villkor för detta hanteras i en separat 


överenskommelse. 


  


Vid försäljning av fastigheter finns undantag från 


uttagsbegränsningsreglerna gällande allmännyttiga kommunala 


bostadsbolag. Om kommunfullmäktige så beslutar kan alltså medel från 


försäljningarna komma att överföras till kommunen.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå att 


kommunfullmäktige beslutar att lämna följande ägardirektiv till AB 


Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB (dotterbolag): 


1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 


2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 


aktiebolagen. 


3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 


aktiebolagen. 


4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 


överlåtelser enligt ovan. 


5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 


Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 


kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 


6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 


efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 


kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 


överenskommen tidpunkt. 
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Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 


bolagsstämmoombud.  


 


Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 


bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 


AB: 


Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 


* Val av ordförande vid stämman 


* Godkännande av röstlängd 


* Val av justeringsman 


* Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 


 


Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 


besluta att: 


* Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av 


kommunfullmäktige enligt ovan.  


Kommunstyrelsens beslut 2022-10-04 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att lämna följande 


ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB (dotterbolag): 


1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 


2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 


aktiebolagen. 


3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 


aktiebolagen. 


4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 


överlåtelser enligt ovan. 


5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 


Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 


kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 


6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 


efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 


kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 


överenskommen tidpunkt. 
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Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 


bolagsstämmoombud.  


 


Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 


bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 


AB: 


Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 


 Val av ordförande vid stämman 


 Godkännande av röstlängd 


 Val av justeringsman 


 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 


 


Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 


besluta att: 


Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 


enligt ovan. 


Kommunfullmäktiges beslut 2022-10-27 


Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med motiveringen att AB 


Ronnebyhus ska yttra sig i frågorna om: 


- Ekonomiska konsekvenser för bolaget. 


- Organisatoriska konsekvenser för bolaget. 


- Bolagets syn på markens strategiska beskaffenhet.   


  


AB Ronnebyhus har genom beslut 2023-05-24 § 34 inkommit 
med ett remissvar. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige att: 


lämna följande ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB 


(dotterbolag): 


1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 
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2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 


aktiebolagen. 


3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 


aktiebolagen. 


4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 


överlåtelser enligt ovan. 


5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 


Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 


kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 


6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 


efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 


kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 


överenskommen tidpunkt. 


 


Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 


bolagsstämmoombud.  


 


Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 


bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 


AB: 


Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 


 Val av ordförande vid stämman 


 Godkännande av röstlängd 


 Val av justeringsman 


 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 


 


Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 


besluta att: 


Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 


enligt ovan. 


Yrkanden 


Ola Robertsson (S) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) på avslag på 


arbetsutskottets förslag till beslut. 


Nicolas Westrup (SD) och Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till 


arbetsutskottets förslag till beslut.      
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Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet om 


bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.    


Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  


De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  


De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.     


Omröstningsresultat 


Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 9 ja-röster och 6 


nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 


arbetsutskottets förslag till beslut.  


Namn Ja Nej Avstår 


Åsa Evaldsson (M) X   


Sara Blixt (M) X   


Nicolas Westrup (SD) X   


Bengt Johansson (SD) X   


Tony Holgersson (SD) X   


Carina Aulin (SD) X   


Roger Gardell (L) X   


Anna Ekberg (KD) X   


Ola Robertsson (S)  X  


Tommy Andersson (S)  X  


Malin Månsson (S)  X  


Johanna Månsson (S)  X  


Mikael Mårtensson (S)  X  


Kenneth Michaelsson (C) X   


Peter Bowin (V)  X  


Totalt 9 6  
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Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 


lämna följande ägardirektiv till AB Ronnebyhus/ Ronnebyhus Holding AB 


(dotterbolag): 


1. Att starta två nya aktiebolag under Ronnebyhus Holding AB 


2. Att överlåta fastigheten Hjortsberga 4:41 till det ena av de nystartade 


aktiebolagen. 


3. Att överlåta fastigheten Hoby 1:73 till det andra av de nystartade 


aktiebolagen. 


4. Att hantera villkor, formalia och praktiska frågor för start av bolagen samt 


överlåtelser enligt ovan. 


5. Att ta fram förslag till köpeavtal mellan Ronnebyhus Holding AB och 


Ronneby kommun för vart och ett av de nystartade bolagen, där Ronneby 


kommun är köpare. I förslagen till köpeavtal ska köpeskilling framgå. 


6. Att ta fram ett förslag till förvaltningsavtal för berörda fastigheter för tiden 


efter att Ronneby kommun förvärvat de nystartade bolagen till dess den 


kommunala verksamheten flyttat ut från lokalerna eller annan 


överenskommen tidpunkt. 


 


Ägardirektiven ska fastställas på en extra/ordinarie bolagsstämma genom 


bolagsstämmoombud.  


 


Kommunfullmäktige beslutar att lämna följande direktiv till kommunens 


bolagsstämmoombud i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding 


AB: 


Ombudet får själv besluta i formaliafrågorna: 


 Val av ordförande vid stämman 


 Godkännande av röstlängd 


 Val av justeringsman 


 Prövning av om stämman blivit behörigen kallad 


 


Vidare skall ombudet i AB Ronnebyhus alternativt Ronnebyhus Holding AB 


besluta att: 


Fastställa ägardirektiv, punkterna 1-5, som beslutats av kommunfullmäktige 


enligt ovan. 
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________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 238 Dnr 2023-000285 041 


Kompensation för ökade bidrag till friskolor på grund 
av Framtidens skolor 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-04-20 § 59: 


 


Budget är avsatt centralt för att kompensera utbildningsnämnden för ökade 


hyreskostnader i och med färdigställandet av skolor och förskolor inom 


projektet Framtidens skolor. De ökade hyreskostnaderna är nu beräknade och 


det är därmed önskvärt att utbildningsnämnden får ta del av dessa medel. 


 


Projektet Framtidens skolor och förskolor har sedan start en budget för 


kostnader som uppstår till följd av projektet. I denna budget finns en post: 


Bidrag till fristående skolor pga. ökade lokalkostnader. Budgeten för denna 


post för 2023 är 3 000 tkr.  


      


Bedömning 


Då Parkdalaskolan står färdig har utbildningsförvaltningen räknat fram de 


ökade hyreskostnaderna som färdigställandet medför. De ökade 


hyreskostnader på grund av Parkdalaskolan uppgår till 2 030 036 kronor för 


2023. Nedan redovisas ökade kostnaden per elev samt antal elever i 


fristående verksamheter för de aktuella årskurserna. 


 


 


 


årskurs 1-
6 


årskurs 7-
9 


 Kostnadsökning per 
elev pga hyresökning 
för Parkdalaskolan 1 471 6 362 


 
antal elever i friskola 368 234 


 


summa 541 328 1 488 708 2 030 036 
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Det är därmed önskvärt att utbildningsförvaltningen får ta del av de medel 


som avsatts för detta ändamål vilket innebär att ett äskande måste ske för att 


medel skall kunna föras över till utbildningsnämndens budget.      


Förslag till beslut 


Föreslås att utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta att föra 


över 2 030 036 kronor för 2023 till utbildningsnämnden från budgeten för 


Framtidens skolor och förskolor som kompensation för hyresökning på 


grund av de ökade kostnaderna för Parkdalaskolan.   


 


Utbildningsnämndens beslut 2023-04-20 


Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta att föra över 2 


030 036 kronor för 2023 till utbildningsnämnden från central budget för 


Framtidens skolor och förskolor som kompensation för hyresökning på 


grund av de ökade kostnaderna för Parkdalaskolan. 


Ärendet är omedelbart justerat. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige besluta att föra över 2 030 036 kronor för 2023 till 


utbildningsnämnden från central budget för Framtidens skolor och förskolor 


som kompensation för hyresökning på grund av de ökade kostnaderna för 


Parkdalaskolan. 


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att föra över 2 


030 036 kronor för 2023 till utbildningsnämnden från central budget för 


Framtidens skolor och förskolor som kompensation för hyresökning på 


grund av de ökade kostnaderna för Parkdalaskolan. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 239 Dnr 2022-000410 612 


Förslag gällande ersättning för elever 18-20 år som 
studerar på folkhögskola (KAA FHS). 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-06-20 § 103: 


Arbetsgruppen för det Kommunala aktivitetsansvaret – KAA, önskar att 


kunna erbjuda elever som inte klarar studier i den kommunala 


gymnasieskolan, möjlighet att studera på folkhögskola. Folkhögskola är en 


skolform som kan passa vissa ungdomar bättre än traditionell 


gymnasieundervisning. En elev som har fyllt 18 år, kan söka till 


folkhögskola, men det har visat sig att flera av dessa ungdomar inte klarar av 


den kostnad det innebär att vara inskriven på en folkhögskola. Vi skulle 


alltså vilja att kommunen står för den kostnad eleven har för externat samt 


lunch. Detta skulle innebära att dessa ungdomar får samma ekonomiska 


förutsättningar som elever som går på gymnasiet. 


 


Verksamheter inom Arbete och välfärd har nära samarbete med KAA och är 


representerade inom KAA arbetsgrupp och KAA styrgrupp. Utarbetat 


förslag från KAA arbetsgrupp är att ersätta 5 elever på årsbasis för sina 


studier på Folkhögskola i Blekinge län. Verksamheterna inom Arbete och 


välfärdsförvaltningen ser behoven av ersättning för elever som önskar gå på 


Folkhögskola. 


 


Kostnader att ersätta 


Externatavgift – 230: - för fyra veckor. (Läromedel, olycksfallsförsäkring, 


kostnad för några gemensamma måltider och utflykter, fritt kaffe/te samt 


viss kopiering/utskrift) 


 


Lunch – 50:-/dag, måndag – fredag. 


 


Total kostnad  


Externat 230:- 4 veckor 10 månader = 230 x 10= 2300 kr/elev 


Lunchersättning 250kr/veckan 30 veckor. 7500kr/elev 


Total kostnad: 9 800kr/elev och år. 
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1 9 800 


2 19 600 


3 29 400 


4 39 200 


5 49 000 


 


 


2022-08-18 beslutade utbildningsnämnden att stå för kostnaderna för 2022 


men att sedan remittera ärendet till kommunstyrelsen för vidare 


ställningstagande/beslut om kostnaderna för kommande år. 2022-10-24 


återremitterade kommunstyrelsen ärendet Ersättning för elever 18 – 20 år 


som studerar på folkhögskola till utbildningsnämnden med ordalydelsen: 


”för att tillsammans med socialnämnden utreda och återkomma med ett 


förslag till beslut avseende ersättning till elever som studerar folkhögskola 


för kommande år.” 


 


Nämnden för Arbete och Välfärd (tidigare Socialnämnden) tog i maj 2023 


beslut i frågan med ordalydelsen: ”beslutar att kostnadstäckning för 


ersättning för elever 18–20 år som studerar på folkhögskola inte belastar 


Arbete- och välfärdsförvaltningen”.  


      


Bedömning 


Utbildningsförvaltningens bedömning är att utbildningsnämnden själva inte 


kan eller ska ta på sig de kostnader som ersättningen medför. Detta då det 


ekonomiska läget visar på en prognos på minus 25 miljoner kronor efter 


tertial 1 för utbildningsnämnden samt att ersättning för elever som studerar 


på folkhögskola inte faller under utbildningsnämndens ansvarsområde.      


Förslag till beslut 


Att föreslå att utbildningsnämnden beslutar att kostnadstäckning för 


ersättning för elever 18 – 20 år som studerar på folkhögskola inte belastar 


Utbildningsnämnden. 
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Utbildningsnämndens beslut 2023-06-20 


Utbildningsnämnden beslutar att kostnadstäckning för ersättning för elever 


18 – 20 år som studerar på folkhögskola inte belastar Utbildningsnämnden, 


med hänvisning till Riktlinjer för god ekonomisk hushållning samt 


beslutsprotokoll 2023000080 NAV §81. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige besluta att  


- bifalla förslaget från arbetsgruppen för det kommunala 


aktivitetsansvaret  


- kostnaden hanteras inom utbildningsnämndens budget 


- utbildningsnämnden får i uppdrag att ta fram ett regelverk för 


hanteringen. 


 


      


Deltar i debatten 


Nicolas Westrup (SD) och Ola Robertsson (S). 


Yrkanden 


Ola Robertsson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  


- bifalla förslaget från arbetsgruppen för det kommunala 


aktivitetsansvaret  


- kostnaden hanteras inom utbildningsnämndens budget 


- utbildningsnämnden får i uppdrag att ta fram ett regelverk för 


hanteringen. 


________________ 


Exp: Kommunfullmäktige 
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§ 240 Dnr 2023-000354 001 


Samordning inom kommunkoncernen  


 


Sammanfattning  


Det sker snabba förändringar i omvärlden som på olika sätt påverkar 


kommunens verksamhet. Kommunfullmäktige har också i budgetbeslutet för 


2023 uppdragit till kommundirektören att genomföra åtgärder i 


verksamheten. 


 


Sammantaget innebär detta att det finns behov av att se över den kommunala 


organisationen och föreslå åtgärder för att möta de förändrade 


omvärldsförutsättningar och rätt prioriteringar som på olika sätt påverkar 


kommunen nu och framöver. 


 


Åtgärderna skall ha följande inriktning: 


 


Omställning av organisation, inriktning, processer mm 


Syfte: 


• Bättre anpassat till leverans av politiska krav och behov 


• Bättre anpassat till att ta tillvara möjligheter i utveckling infrastruktur, 


etableringar och de möjligheter som ges 


• Bättre anpassat till omvärldskrav civilförsvar, digitalisering, hållbarhet, 


trygghet och säkerhet 


• Ökad samverkan internt och externt till exempel med andra aktörer 


• Från administration till prioriterad service 


• Sänka kostnader 


Hantering av fastighetsadministration och underhåll ingår i uppdrag som 


finns från tidigare beslutade bolagsutredningen.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen föreslås besluta   


1. Att uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till samordning av 


kommunkoncernens vaktmästeri, lokalvård och fordonshantering, samt 
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att ta fram förslag till ett shared service center inom kommunkoncernen 


rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, kansli och  diarium samt 


IT 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att 


1. Att uppdra åt kommundirektören att utarbeta förslag till samordning 


av kommunkoncernens vaktmästeri, lokalvård och fordonshantering, 


samt 


2. att ta fram förslag till ett shared service center inom 


kommunkoncernen rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, 


kansli och  diarium samt IT. 


      


Deltar i debatten 


Ola Robertsson (S). 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt kommundirektören att  


1. utarbeta förslag till samordning av kommunkoncernens vaktmästeri, 


lokalvård och fordonshantering, samt 


2. ta fram förslag till ett shared service center inom kommunkoncernen 


rörande HR och lön, ekonomi- och inköp, juridik, kansli och  diarium 


samt IT. 


________________ 


Exp: 


Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 241 Dnr 2023-000355 001 


Chefers placering lokalmässigt 


 


Sammanfattning  


Kommunala chefer inom flera olika förvaltningar har sina kontor/lokaler på 


varierande sätt idag. Vissa finns i stadshuset, vissa i direkt anslutning till sin 


verksamhet och andra separerade verksamheten och tillsammans i särskilda 


lokaler.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen föreslås besluta  


1. Att chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 


anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är möjligt i 


största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset , samt  


2. att uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast i 


september månad.  


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att  


1. Chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 


anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är 


möjligt i största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset, samt  


2. uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast 


i september månad. 


 


Yrkanden 


Nicolas Westrup yrkar att återrapporteringen ändras till i oktober.     


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på eget 


förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  
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1. chefer så långt möjligt och ekonomiskt försvarbart placeras i 


anslutning till den verksamhet de ansvarar för och om detta inte är 


möjligt i största möjliga utsträckning lokaliseras till stadshuset, samt  


2. uppdra åt kommundirektören att återrapportera status i ärendet senast 


i oktober månad. 


________________ 


Exp: 


Carl-Martin Lanér, kommundirektör 
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§ 242 Dnr 2023-000313 101 


Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, 
2023 


 


Sammanfattning  


Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska uppdrag som 


kommunfullmäktige lämnat återredovisas till fullmäktige i juni och oktober. 


Denna återrapportering avser inte sådana uppdrag som ges av 


kommunfullmäktig i budgeten utan är uppdrag som kommunfullmäktige ger 


vid andra tillfällen under året. I bifogad sammanställning redogörs för de 


kommunfullmäktigebeslut, tagna under 2016 – mars 2023, som resulterat i 


ett uppdrag och som ej var klara vid förra redovisningen i oktober 2022.  


Uppdragen har förts in i Stratsys där de har lagts på en eller flera 


förvaltningar, bolag eller enheter. Vid rapportering ska status bedömas enligt 


ej påbörjad, påbörjad eller klar och med fördel skrivs en kommentar.  


Bedömning 


Årets redovisning i juni innehåller totalt 27 uppdrag jämfört med totalt 29 


uppdrag i oktober 2022. Som mest uppdrag har det varit vid redovisningen 


2019 som då innehöll 80 uppdrag. Att antalet uppdrag totalt har sjunkit beror 


dels på att antalet uppdrag givna av kommunfullmäktige under åren har 


minskat men också att fler uppdrag blir klara fortare än tidigare. 


En sammanställning ser ut som följer: 


Ärenden 


totalt 
 Ej 


påbörjad 


Påbörjad  
Klar 


27 1 16 10 


 


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 


kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige att notera 


redovisningen till protokollet.  


 


Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-21 


Kommunfullmäktige återremitterar ärendet för att handlingar för 


återrapporterade ärenden avseende beslut 2016 § 14 ”Handlingsplan mot 


våldsbejakande extremism” och 2017 § 209 ”Besvarande av motion från Tim 
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Svanberg (C) gällande att införa utmaningsrätt i Ronneby kommun ska 


kompletteras. 


 


Komplettering enligt beslut är gjord och bifogas beslutsunderlaget. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 


föreslå kommunfullmäktige att  


- notera redovisning och komplettering till protokollet 


- ge kommundirektören i uppdrag att tillse att arbetet med 


implementering av handlingsplan för våldsbejakande extremism 


återupptas. 


  


Deltar i debatten 


Anna Ekberg (KD) och Ola Robertsson (S). 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  


- notera redovisning och komplettering till protokollet 


- ge kommundirektören i uppdrag att tillse att arbetet med 


implementering av handlingsplan för våldsbejakande extremism 


återupptas. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 243 Dnr 2023-000395 108 


Återrapportering visselblåsningar 


 


Sammanfattning  


I enligt 5 kap 2 § lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar om 


missförhållanden inrättade kommunen tillsammans med Ronneby Miljö & 


Teknik AB en intern rapporteringskanal (visselblåsarfunktion) samt 


förfaranden för rapportering och uppföljning (rutin för visselblåsarfunktion) 


sommaren 2022. 


Enligt rutinen ska visselblåsarfunktionens ärenden återrapporteras årligen till 


kommunstyrelsen och styrelsen för Ronneby Miljö & Teknik AB i 


anonymiserad form. Detta ska ge de förtroendevalda möjlighet till insyn i 


funktionen samt hur organisation och utredningsfunktion har fungerat under 


året. 


Under det första år som funktionen har varit igång har endast två 


rapporteringar inkommit. 


Första rapporteringen bedömdes efter initial bedömning inte falla inom 


ramarna för lagstiftningen på området samt att ärendet som rapporten gällde 


redan var under utredning. Själva rapporteringen kompletterades genom 


möte med rapportör och fackförbund samt att ytterligare underlag och 


upplysningar lämnades. 


Beträffande andra rapporteringen kunde det snabbt konstateras att den inte 


föll inom ramarna för lagstiftningen för området. Rapporteringen resulterade 


ändå i att åtgärder vidtogs. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 


återrapporteringen till protokollet. 


  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 


att notera återrapporteringen till protokollet.  
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Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen noterar återrapporteringen till protokollet. 


________________ 
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§ 244 Dnr 2023-000240 040 


Hemställan avseende eget kapital 


 


Sammanfattning  


Räddningstjänsten Östra Blekinge hemställer om att medlemskommunerna 


täcker det negativa kapitalet efter 2022 med en total summa om 600 tkr. 


Ronneby kommuns del är 231 tkr. 


 


Räddningstjänsten Östra Blekinge gjorde 2022 ett underskott på 2 751 tkr, 


vilket resulterade i att förbundet har ett negativt eget kapital om -593 tkr. I 


kommunallag (2017:725) kap. 9 § 11 anges ”Om ett kommunalförbund 


saknar tillgångar för att betala en skuld, är förbundsmedlemmarna skyldiga 


att fylla bristen. Varje medlem ska skjuta till så stor del av bristen som svarar 


mot medlemmens andel i skulden efter de grunder som anges i 


förbundsordningen.” Förbundet har en ansträngd ekonomi och ser inte någon 


möjlighet att själva kunna generera de överskott som krävs för att kunna 


återbetala det negativa egna kapitalet.  


Bedömning 


Förbundet har haft dialog med kommunernas ekonomichefer. Då summan är 


låg föreslås att kommunen betalar ut sin del till Räddningstjänsten. Ett 


alternativ kan vara att omvandla lån till eget kapital.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 


täcka underskottet i eget kapital hos Räddningstjänsten Östra Blekinge med 


Ronneby kommuns del enligt fördelningstalet; 231 tkr. 


Finansiering sker från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda 


kostnader. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 


täcka underskottet i eget kapital hos Räddningstjänsten Östra Blekinge med 


Ronneby kommuns del enligt fördelningstalet; 231 tkr. 


Finansiering sker från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda 


kostnader. 
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Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att täcka underskottet 


i eget kapital hos Räddningstjänsten Östra Blekinge med Ronneby kommuns 


del enligt fördelningstalet; 231 tkr. 


Finansiering sker från kommunfullmäktiges reserv för oförutsedda 


kostnader. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 245 Dnr 2023-000309 007 


Revisionens granskningsrapport Kommunala insatser 
för att främja näringslivet - risk att insatser riktade mot 
enskilda företag kan inverka negativt på den allmänna 
näringslivsutvecklingen genom att snedvrida eller 
hämma konkurrens. 


 


Sammanfattning  


Den kommunala revisionen har granskat två ärenden avseende 


lokalförsörjning till enskilda företag. Det ena är hemställan från ABRI om att 


fullmäktige ska godkänna en investering om totalt 75 miljoner kronor för att 


investera i en lokal för uthyrning till ett industriföretag. Det andra gäller 


uthyrning av befintlig lokal, Villa Vassen, för restaurangverksamhet.  


Granskningsrapporten har lämnats till kommunstyrelsen samt teknik-, fritid- 


och kulturnämnden för yttrande. 


            


Kommunstyrelsen rekommenderas följande efter granskningen:          


Att 


a) i sitt beredningsansvar till fullmäktige tillse att erforderliga bedömningar 


t.ex. juridiska och ekonomiska görs, dels att dessa dokumenteras samt finns 


med i fullmäktiges beslutsunderlag 


b) tillse att riktlinjer för de kommunala protokollen i nämnder/styrelse inte 


bara innehåller en beskrivning av ärendet utan också vilken bedömning som 


gjorts 


c) vidta åtgärder för säkerställa att gällande regelverk kring delegation, 


vidaredelegation och blandad delegation efterlevs 


d) utarbeta och lämna förslag till riktlinjer för hur insatser riktade till 


enskilda företag inte ska riskera att snedvrida konkurrensen eller hämma den 


allmänna näringslivsutvecklingen i syfte att åstadkomma en sammanhållning 


styrning oavsett om insatserna beslutas av kommunalt bolag, 


kommunstyrelse, nämnd eller något av dessa organ på delegation. 


Remissvar skulle ursprungligen vara inlämnat till revisionen 2023-08-30 


men kommunstyrelsen har fått anstånd till 2023-09-12 med att inkomma 


med yttrande.  
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Bedömning 


Revisionens rekommendationer kommenteras enligt nedan: 


 


a) Riktlinjer för tjänsteskrivelse och beslutsunderlag håller på att arbetas om. 


Med utgångspunkt från dessa samt revisionens synpunkter kan utbildnings- 


och kommunikationsinsatser genomföras för att ytterligare förbättra 


bedömningar och beslutsunderlag. Vid beredning inför sammanträden och i 


samband med sammanträden ligger det ett ansvar på både tjänstepersoner 


och förtroendevalda att påtala brister samt bidra till en genomarbetad 


bedömning.  


 


b) Riktlinjerna för protokoll håller på att arbetas om. Förslaget är att ett 


avsnitt som heter bedömning ska finnas med vid behov. Texten i protokollen 


hämtas i allra största utsträckning från tjänsteskrivelser. Exempel på 


perspektiv att ha i åtanke när bedömning skrivs finns med i förslag till nya 


riktlinjer enligt a).  


 


c) För att säkerställa en efterlevnad av regelverket kring delegation behöver 


både kontroller samt kompetenshöjande insatser göras. Kontroll kan styras 


upp genom att delegation blir ett av de gemensamma riskområdena vid 


internkontroll. Kompetenshöjande insatser kan t.ex. göras av 


kommunjuristen när den tjänsten ej är vakant längre. 


 


d) Kommunjuristen (innan hen slutade) och kanslichef har omvärldsbevakat 


och eftersökt om det finns motsvarande riktlinjer i andra kommuner men har 


inte hittat något som motsvarar det som rekommenderas av revisionen. 


Kommunjuristen har också skissat på hur sådana riktlinjer skulle kunna se ut. 


Dock har det kunnat konstateras att sådana riktlinjer nästan helt skulle bestå 


av lagtext och lagkommentarer vilket brukar undvikas i de kommunala 


styrdokumenten. Kommunstyrelsen ifrågasätter därför om riktlinjer eller 


annan form av styrdokument är rätt alternativ. Kommunen och de 


kommunala bolagens beslut ska följa lagstiftningen och dess intentioner 


liksom utgå från praxis.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsen föreslås anta texten under avsnittet Bedömning som sitt 


yttrande över revisionsrapporten Kommunala insatser för att främja 


näringslivet.  
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Deltar i debatten 


Ola Robertsson (S) och Nicolas Westrup (SD). 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) konstaterar att det 


föreligger ett förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer 


proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen antar texten under avsnittet Bedömning som sitt yttrande 


över revisionsrapporten Kommunala insatser för att främja näringslivet. 


________________ 


Exp: 


Revisionen 
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§ 246 Dnr 2023-000223 101 


Resultat av genomlysning av kostenheten 


 


Sammanfattning  


Kommunstyrelsen fick i budget uppdrag att initiera en utredning gällande en 


beställare/utförare-organisation för kostenheten med återrapportering till 


kommunstyrelsen i september 2023.  


Siv Liedholm från Effektiv styrning presenterar utredningsresultatet. 


Ur sammanfattningen i rapporten: 


”Kostenheten är en del av måltidsverksamheten i kommunen. Övriga 


centrala delar i systemet är matgästerna, skolan och omsorgen. En 


kortversion av måltidsverksamhetens verkliga syfte är ”mätta och välmående 


barn, elever och äldre”.  


Men Kostenheten arbetar utifrån ett de-facto syfte som handlar om att 


”producera god och näringsriktig kost”. Det syftet uppfattar vi att man lyckas 


bra med. Enhetens fokus på sig själv och sin produktion leder dock till fokus 


på att dra tydliga gränser mot skolan och omsorgen. Det påverkar 


relationerna och hur man arbetar tillsammans. Vi upplever att Kostenheten 


och kärnverksamheterna inte hittat formerna för ett givande samarbete 


utifrån ett gemensamt syfte. Det leder till skav om olika frågor och 


situationer ute i verksamheterna och man pratar mer om varandra än med 


varandra.  


Måltidsverksamheten består av många aktörer och en dag ser inte exakt ut 


som en annan. Variationen kan vara omfattande från dag till dag i 


exempelvis antal matgäster, hur mycket de äter mm. Med en styrning som är 


utformad för stabil produktion och med hierarkiska besluts- och 


informationsprocesser samt ett outvecklat lär- och utvecklingsarbete blir 


konsekvensen en verksamhet som har svårt att anpassa sig till den röriga och 


rörliga verkligheten.  


Det får stora konsekvenser för effektiviteten och ändamålsenligheten utifrån 


måltidsverksamhetens verkliga syfte ”mätta och välmående barn, elever och 


äldre”.  


En beställar-utförarmodell fungerar för enkla verksamheter. 


Måltidsverksamheten är en komplex verksamhet med omfattande variation. 


För att höja effektiviteten och ändamålsenligheten rekommenderar vi att 


bottna i det verkliga syftet och dess konsekvenser, ge ett politiskt uppdrag 


om ”mat i magen” med krav på lågt matsvinn, ersätt gränsdragningslistorna 
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med principer för det gemensamma arbetet och utveckla befintlig 


försöksverksamhet med ett lärande tvärfunktionellt team som har fokus på 


lärande och förbättring med utgångspunkt från ett tillagningskök, dess 


satellitkök och matgäster.”      


Deltar i debatten 


Nicolas Westrup (SD), Roger Gardell (L), Sara Blixt (M), Ola Robertsson 


(S), Peter Bowin (V), Kenneth Michaelsson (S), Tommy Andersson (S) och 


Åsa Evaldsson (M). 


Yrkanden 


Nicolas Westrup (S)D yrkar att informationen noteras till protokollet samt att 


utredningen överlämnas till kommundirektören att ha med sig i det fortsatta 


arbetet med organisationsöversynen.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet samt överlämnar 


utredningen till kommundirektören att ha med sig i det fortsatta arbetet med 


organisationsöversynen. 


________________ 


Exp: 


Carl-Marin Lanér, kommundirektör 
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§ 247 Dnr 2023-000389 001 


Kommunövergripande riskområden för 2024 


 


Sammanfattning  


I tillämpningsanvisningar till reglemente för internkontroll har 


kommunstyrelsen att i september varje år fastställa riskområden som särskilt 


bör beaktas i  kommunens arbete med internkontrollplaner. Syftet med att 


kommunstyrelsen fastställer gemensamma riskområden för nämnder och 


bolagsstyrelser att beakta  och analysera är att ge styrning och input i arbetet 


med intern kontroll. Uppdraget till nämnder och bolagsstyrelser är att utifrån 


riskområden se över risker i sin verksamhet med utgångspunkterna 


sannolikhet och konsekvens. Nämnder och bolagsstyrelser är dock fria att 


analysera även andra riskområden som ska gälla just för den egna nämnden 


eller bolagsstyrelsen och ta med dessa i  sina internkontrollplaner. 
 


Kommunövergripande riskområden beslutade inför 2022 


Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde i september 2022 att nedan 


riskområden särskilt ska beaktas av nämnder och bolagsstyrelser i arbetet 


med internkontrollplanerna. 


 


 Arbetsmiljö 


 Bemanning och kompetens 


 Ekonomi 


 IT-system 


 Post- och dokumenthantering 


 Processer och rutiner 


 Styrning 


 


 


Inför 2022 kompletterades de kommunkoncernövergripande 


riskområdena med att särskilt fokus ska läggas på riskområde processer 


och rutiner med följande inriktning. 


 


 Ej genomförda uppdrag givna av KF och av berörd nämnd/styrelse. 


 Barnrättsbaserade beslutsunderlag 
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Bedömning 


Färre antal riskområden 


De beslutade riskområdena är övergripande och kan med fördel användas 


över tid för systematik och spårbarhet i uppföljningen. Kommunkoncernens 


kvalitetsnätverk föreslår att antalet riskområden minskas från 7 till 6 i antal. 


Riskområdet post- och dokumenthantering föreslås tas bort. Om 


verksamheterna ser risker kopplat till det området kan den risken i stället 


kopplas till riskområdet processer och rutiner. 


 


Särskilt fokus 


Inga förslag till särskilt fokus. 
      


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att förslå kommunstyrelsen 


att besluta 


- att anta förslaget till gemensamma riskområden och att ge nämnder 


och bolagsstyrelser att utifrån dessa riskområden analysera risker 


inom sin verksamhet 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta 


- att anta förslaget till gemensamma riskområden och att ge nämnder 


och bolagsstyrelser att utifrån dessa riskområden analysera risker 


inom sin verksamhet. 


 


      


Deltar i debatten 


Malin Månsson (S), Ola Robertsson (S), Kenneth Michaelsson (C), Nicolas 


Westrup (SD), Bengt Johansson (SD) och Peter Bowin (V). 


Yrkanden 


Ola Robertsson (S) yrkar att man till de gemensamma riskområden tillför 


delegationsbeslut och återredovisning av dessa.      


Propositionsordning 1 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller 


detsamma.       
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Propositionsordning 2 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på Ola 


Robertssons tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller 


detsamma.       


 


Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar att  


1. anta följande gemensamma riskområden 


o Arbetsmiljö 


o Bemanning och kompetens 


o Ekonomi 


o IT-system 


o Processer och rutiner 


o Styrning 


o Delegationsbeslut och återrapporteringen av dessa 


 


2. ge nämnder och bolagsstyrelser i uppdrag att utifrån dessa 


riskområden analysera risker inom sin verksamhet. 


 


________________ 


Exp: 


Samtliga nämnder och bolag 


Lotta Bolwede, verksamhetsutvecklare 


Krister Svensson, utvecklingschef 
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§ 248 Dnr 2023-000401 101 


Framställning om ökade resurser till Biosfärområde 
Blekinge Arkipelag 


 


Sammanfattning  


Föreningen Biosfärområde Blekinge Arkipelag har överlämnat en 


framställan om att huvudmännen bidrar med ytterligare resurser för 


basverksamheten.  


Idag arbetar tre personer som delar på 2,2 heltidstjänster. Utöver detta finns i 


dagsläget 6 projektledare. I mai 2023 har Blekinge Arkipelag totalt 20 


projekt igång, varav 13 är initierade och ägs av föreningen. 


Föreningen skriver: 


”Nyanställningar av fler projektledare gör att vi kan övergå från ibland 


halvhjärtade insatser från basverksamheten och kontorets sida till ett mer 


rigoröst genomförande. Med fler projektledare ökar dock arbete med 


personalfrågor, kommunikation, arbetsmöten och ekonomi. Med en del av 


projekten följer dessutom resultat som föreningen behöver fortsatt förvalta 


för framtiden. Arbetsbelastningen har därför under 2022-2023 varit tärande 


hög för baspersonalen och vi har utlyst ett tillfälligt projektstopp trots alla 


förfrågningar och möjliga stöd. En förändring behöver ske för att kunna hålla 


i denna nivå av ansökningar, anställningar och uppnådda projektresultat.” 


För att upprätthålla nivån i verksamheten äskas utökade resurser om 900 00 


kr fördelat enligt följande: 


 


Karlskrona kommun: 400 000 kr 


Ronneby kommun: 200 000 kr 


Karlshamns kommun: 200 000 kr  


Sölvesborgs kommun: 100 000 kr 


 


Ställningstagande till äskandet om utökade resurser önskas senast 2023-10-


15.      


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige besluta att  
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- utöka medlemsbidraget till föreningen Biosfärområde Blekinge 


Arkipelag med 200 000 kr under förutsättning att övriga kommuner 


ökar sitt medlemsbidrag enligt förslaget 


- finansiering sker via kommunfullmäktiges konto för oförutsedda 


kostnader. 


      


 


Yrkanden 


Nicolas Westrup (SD) yrkar att finansieringen för 2023 sker via 


kommunfullmäktiges konto för oförutsedda kostnader och att finansieringen 


från 2024 går via budgetberedningen. 


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  


- utöka medlemsbidraget till föreningen Biosfärområde Blekinge 


Arkipelag med 200 000 kr under förutsättning att övriga kommuner 


ökar sitt medlemsbidrag enligt förslaget 


- finansiering för 2023 sker via kommunfullmäktiges konto för 


oförutsedda kostnader. 


- finansiering för 2024 och framåt överlämnas till budgetberedningen 


 


Jäv 


Kommundirektör Carl-Martin Lanér anmäler jäv i ärendet och lämnar 


sammanträdet. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 249 Dnr 2023-000255 009 


Utbildning i Svenska- Sfi för Ukrainska medborgare 


 


Sammanfattning  


På kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-17 gjordes en redovisning om 


utbildning i svenska-SFI för Ukrainska medborgare. Arbetsutskottet 


beslutade att återremittera ärendet till utbildningsnämnden för behandling av 


ärendet innan arbetsutskottet fattar beslut. 


Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-08-17 § 126: 


Vid en pressträff 28 mars meddelade regeringen att man i en 


överenskommelse med Sverigedemokraterna beslutat ge kommunerna 100 


miljoner i statsbidrag för att kunna erbjuda svenska för invandrare (SFI) för 


personer med skydd av det så kallade massflyktsdirektivet. De 100 miljoner 


kronorna kommer att fördelas i form av ett statsbidrag som administreras av 


Skolverket. Kommunerna kommer att kunna söka medel med start 1 


september 2023 (flyttat från 1/7 2023). Inget krav på medfinansiering finns. I 


Ronneby finns i dagsläget ca 20 Ukrainska medborgare som omfattas av 


massflyktsdirektivet och som är aktuella för att påbörja utbildning i SFI. 


 


Regeringens motivering till ovanstående beslut lyder som följer ”Kunskaper 


i svenska språket är en viktig förutsättning för att kunna få jobb och ha 


möjlighet att försörja sig i Sverige. Regeringen vill därför att kommunerna 


ska kunna erbjuda kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare för 


personer med skydd av det så kallade massflyktsdirektivet”. 


En inbjudan till informationsträff har gått ut till dessa och ca 20 personer har 


meddelat att de vill påbörja utbildning omgående.      


Bedömning 


Vi kan i nuläget erbjuda dessa personer utbildning genom att erbjuda plats i 


befintliga grupper vilket gör att detta kan ske utan kostnad. Vi kommer att 


söka medel för att kunna fortsätta bedriva SFI med ett ökat antal deltagare 


när ansökan öppnas 1 september 2023.      


Utbildningsnämndens beslut 2023-08-17 


Utbildningsnämnden beslutar att föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att 


ge Vuxenutbildningen/SFI i uppdrag att snarast möjligt erbjuda personer från 


Ukraina som omfattas av massflyktsdirektivet utbildning i svenska för 


invandrare då… 
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…ansökan för statsbidrag flyttats till september månad 2023. 


…ansökan  avser ca 20 medborgare. 


…det inte finns något krav på medfinansiering. 


…platser kan erbjudas i befintliga grupper och hanteras inom befintlig 


budget. 


…ansökan avser år 2023. Nytt beslut måste tas inför 2024. 


 


Ronny Mattsson, verksamhetschef, samt Tobias Ekblad, förvaltningschef, 


föredrar ärendet för kommunstyrelsen.     


Deltar i debatten 


Nicolas Westrup (SD), Anna Ekberg (KD) och Åsa Evaldsson (M). 


Yrkanden 


Nicolas Westrup (SD) och Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till 


utbildningsnämndens förslag till beslut.       


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen ger Vuxenutbildningen/SFI i uppdrag att snarast möjligt 


erbjuda personer från Ukraina som omfattas av massflyktsdirektivet 


utbildning i svenska för invandrare. 


________________ 


Exp: 


Utbildningsnämnden 


Ronny Mattsson, verksamhetschef GYV 


 







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


92(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 250 Dnr 2023-000344 739 


Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt 4 kap. 1 § och rapportering 
enligt 16 kap. 6f § socialtjänstlagen, Vård och 
omsorgsnämnden 2023 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-05-24 § 82: 


Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 


Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 


leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 


omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 


revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 


gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 


månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 


tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 


kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen.       


Bedömning 


Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 


Biståndet ska utformas så att det stärker hans eller hennes möjligheter att 


leva ett självständigt liv. 4 kap 1§ Socialtjänstlagen. Vård- och 


omsorgsnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de 


revisorer som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla 


gynnande nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre 


månader från dagen för beslutet. För varje beslut ska nämnden ange 


tidpunkten för beslutet och vilken typ av bistånd beslutet gäller samt 


kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.16 kap 6f§ Socialtjänstlagen. 


Rapporteringsperioderna för ej verkställda beslut under 2023 är:  


1–31 januari 2023 (gäller för okt-dec 2022) 1–30 april 2023 1 juli–31 augusti 


2023 1–31 oktober 2023 1-31 januari 2024. 


Under perioden 1 april - 30 april har följande beslut rapporterats enligt 


rapportblad: Återrapportering av ej verkställda beslut enl. 4kap 1§, bilaga 1.      
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Förslag till beslut 


Vård- och omsorgsnämnden föreslås att notera informationen till protokollet 


samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.      


Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-05-24 


Vård- och omsorgsnämnden beslutar att notera informationen till protokollet 


samt översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering. 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  


 


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 


till protokollet.  


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 251 Dnr 2023-000266 709 


Nämnden för arbete och välfärds ej verkställda beslut 
enligt 9§ och rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § 
och rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2023 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag från nämnden för arbete och välfärd 2023-06-20 § 96: 


Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd 


och service till vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § och rapportering 


enligt 16 kap 6f § socialtjänstlagen, för första kvartalet 2023, redovisas för 


Nämnden för arbete och välfärd.      


Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-06-20 


Nämnden för arbete och välfärd beslutar att godkänna redovisningen och 


noterar återrapporteringen till protokollet samt översänder densamma till 


kommunfullmäktige. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 


kommunfullmäktige att notera återrapporteringen till protokollet.  


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera återrapporteringen 


till protokollet.  


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 252 Dnr 2022-000404 192 


Besvarande av motion från Sune Håkansson (RP) 
öppna Höstsol igen 


 


Sammanfattning  


Kommunfullmäktigeledamot Sune Håkansson (RP) har lämnat följande 


motion: 


Höstsol var under många år en uppskattad del av äldreomsorgen på 


Vidablick. Efterhand minskade behovet. Avdelningen, åtminstone till 


namnet, lades ner.  


På Höstsol gavs vård i livets slutskede. Behovet av denna avdelning synes ha 


återkommit. Förklaringarna torde vara att de äldre vill bo kvar i sitt ordinära 


boende så länge som möjligt. Alternativet Himmet har man valt bort. När 


den svåra sjukdomen kommer, hamnar man på sjukhuset. Regionen har ont 


om platser. Så snabbt som möjligt ger man diagnosen ”färdigbehandlad”. Då 


får man inte bo kvar längre.  


Idag finns tre möjligheter. Den ena är att flytta tillbaka till det ordinära 


boendet. Den andra är att flytta till något korttidsboende, men detta är tänkt 


just som korttidsboende, inför återflytt till ordinärt boende. Det tredje 


alternativet är flytt till Himmet.  


Höstsol var, och bör var, för dem, där bedömningen är att det endast är en 


kort tid kvar att leva. Att flytta till Himmet, och dit ha flyttat egna möbler, 


etc., är inte relevant. Den tidigare lösningen Höstsol upplevs som mer 


human.  


För våra äldre skulle ett återöppnat Höstsol upplevas som en trygghetsfaktor. 


Man vet då att man kan bo kvar längre i sitt ordinära boende.  


Förslaget är sålunda: Öppna Höstsol igen.   


 


Motionen har varit på remiss till Vård- och omsorgsnämnden.       


Bedömning 


Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-04-19 § 64: 


I ärende 2020-000153 § 118 togs beslut om att palliativa patienter/vårdtagare 


ska vårdas i det ordinära hemmet. Detta innebär att Höstsol inte ska finnas 


kvar i den form som den bedrivits i tidigare.  
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Efter nedläggning av Höstsol har palliativa teamet som bildades i samband 


med nedläggning fört statistik gällande vilka patienter/vårdtagare som i 


livets slutskede har valt att inte vårdas i hemmet. Denna statistik visar att det 


2021 var 4 st och 2022 2 st. Antal som vårdades i hemmet var 2021 38 st och 


2022 33 st.  


Sammanfattningsvis visar detta att beläggningsgraden för palliativa 


patienter/vårdtagare som inte vill vårdas i hemmet i livets slutskede inte är 


tillräckligt högt för att öppna Höstsol igen.  


Vård- och omsorgsförvaltningen har, trots nedläggning av Höstsol, efter 


dialog med den enskilde där önskan finns om att inte vårdas i hemmet i livets 


slutskede, plats att erbjuda som bemannas av kommunens palliativa team.        


Förslag till beslut 


Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att  


- Lämna ovan yttrande till Sune Håkansson som svar på motion 2022-


000404, § 177. 


 


Vård- och omsorgsnämnden beslut 2023-04-19 


Vård- och omsorgsnämnden beslutar att lämna ovan yttrande till Sune 


Håkansson som svar på motion 2022-000404, § 177. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 


föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.     


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 253 Dnr 2023-000073 192 


Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) och 
Peter Bowin (V) - Ronneby kommun ska bekosta 
arbetsskor till personal inom vård och omsorg 


 


Sammanfattning  


Kommunfullmäktigeledamöterna Ola Robertsson (S) och Peter Bowin (V) 


har lämnat följande motion: 


I traditionellt manliga yrken är det vanligt med fria arbetsskor, till exempel 


har åttio procent av landets kommunala park- och anläggningsarbetare fria 


arbetsskor. Motsvarande siffra för personal inom äldreomsorgen är tio och i 


hemtjänsten sju procent. Detta visar en undersökning från tidningen 


Kommunalarbetaren.  


Det är uppenbart att det handlar om kön. De som har kvinnodominerade 


yrken borde ha samma självklara rätt till bra skor.  


Många inom Äldreomsorgen och Hemtjänsten har belastningsskador och 


smärta i knän, höfter, rygg, nacke och axlar. Något som stadiga och 


fotriktiga skor kan motverka.  


Det är inte ovanligt att personal inom äldreomsorgen och hemtjänsten arbetar 


i badtofflor eller foppatofflor. Lönerna är låga och ska räcka till hyra, mat 


och kläder till barnen. Att köpa ändamålsenliga arbetsskor är inte alltid 


möjligt.  


Socialdemokraterna och Vänsterpartiet vill att Ronneby kommuns personal 


inom vård och omsorg ska få sådana skor betalda av arbetsgivaren en gång 


per år.  


Under pandemin fick personalen applåder och kallades för välfärdshjältar. 


Men uppskattning och fina ord förebygger inte arbetsrelaterade skador.  


Vi föreslår att Ronneby kommun ska tillhandahålla ordentliga och 


ändamålsenliga arbetsskor åt anställda inom den kommunala vård och 


omsorgen.    


 


Motionen har varit på remiss till Vård- och omsorgsnämnden.      


Bedömning 


Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden 2023-06-14 § 110: 
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Inom vård- och omsorgsförvaltningen arbetar 632 personer i direkt 


anslutning till vårdtagare med serviceinsatser, omvårdnadsinsatser, 


sjukvårdsinsatser eller rehabiliterande insatser.  


För att kunna köpa en fotriktig sko beräknar utredare att detta kostar ca 1000 


kr/personal. I sammanställningen finns tillsvidareanställd personal samt 


vikarier med längre/kontinuerlig visstidsanställning. Uträkning visar att 


kostnaden för skor per år uppkommer till 632 000 kr.  


Vid samtal med Skatteverket framkommer att personal med stor sannolikhet 


kommer att förmånsbeskattas vid inköp av skor då det finns många regler 


som måste följas för att detta inte ska ske. T.ex. ska kommunens logga vara 


av ett visst format som är svårt att få till. Skobidrag förmånskattas alltid då 


det ses som en inkomst.  


 


Konsekvensbeskrivning:  


Vid införande av skobidrag kommer belastningen att öka på de 


lönehandläggare som ska hantera de kvitton som inkommer gällande inköp 


av skor samt registrering för förmånsbeskattning.  


Vid inköp av arbetsskor kommer även det att belasta lönehandläggare i 


registrering för förmånsbeskattning.  


 


Omvärldsbevakning i länet visar att:  


 Karlskrona har valt att införa bidrag för arbetsskor med 1000 kr/år. 


Skobidraget utgör en skattepliktig förmån.  


 Olofström har valt att inte införa arbetsskor eller skobidrag.  


 Sölvesborg har valt att köpa in arbetsskor till personal som arbetar på vård- 


och omsorgsboende.        


Förslag till beslut 


Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden att  


 Lämna ovan yttrande till Socialdemokraterna och Vänsterpartiet som svar 


på motion 2023–000073, § 27. 


 


Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-06-14 


Vård- och omsorgsnämnden beslutar att lämna ovan yttrande till 


Socialdemokraterna och Vänsterpartiet som svar på motion 2023–000073, § 


27.  
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Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 


föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 


      


Deltar i debatten 


Ola Robertsson (S) och Kenneth Michaelsson (C). 


Yrkanden 


Ola Robertsson (S), Kenneth Michaelsson (C) samt Peter Bowin yrkar bifall 


till motionen. 


Nicolas Westrup (SD) yrkar avslag på motionen i enlighet med 


arbetsutskottets förslag.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller hans eget 


yrkande om bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 


 


Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  


De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  


De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej. 


     


Omröstningsresultat 


Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 8 ja-röster och 7 


nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 


arbetsutskottets förslag till beslut.  


Namn Ja Nej Avstår 


Åsa Evaldsson (M) X   


Sara Blixt (M) X   


Nicolas Westrup (SD) X   


Bengt Johansson (SD) X   


Tony Holgersson (SD) X   


Carina Aulin (SD) X   
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Roger Gardell (L) X   


Anna Ekberg (KD) X   


Ola Robertsson (S)  X  


Tommy Andersson (S)  X  


Malin Månsson (S)  X  


Johanna Månsson (S)  X  


Mikael Mårtensson (S)  X  


Kenneth Michaelsson (C)  X  


Peter Bowin (V)  X  


Totalt 8 7  


      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 


 







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


101(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 254 Dnr 2022-000197 192 


Besvarande av motion från Nicolás Westrup (SD), Gina 
H Johansson (SD) och Carina Aulin (SD) om Vidablicks 
café 


 


Sammanfattning  


Nicolas Westrup (SD), Gina Hellberg Johansson (SD) och Carina Aulin 


(SD) har lämnat en motion där de lyfter möjligheterna att öppna ett café i 


tidigare serveringsdelen på Vidablick. De föreslår att teknik-, fritid- och 


kulturförvaltningen får i uppdrag att tillsammans med kostenheten och 


arbetsmarknadsenheten utreda möjligheten att öppna ett café i privat eller 


kommunal regi. 


Den tidigare restaurangen på Vidablick stängdes pga. pandemin liksom 


övriga serveringarna på de kommunala äldreboendena. Som en del av 40-


miljonersbesparingen 2022 permanentades stängningen av restaurangen på 


Vidablick.  


Bedömning 


Motionen har varit på remiss till vård- och omsorgsnämnden, socialnämnden 


samt teknik-, fritid- och kulturnämnden. 


Vård- och omsorgsnämnden yttrar följande: 


”Utifrån inlämnad motion bedömer vård- och omsorgsförvaltningen att 


värdet med ett café hade varit stort för våra boende, verksamhet samt 


anhöriga. När restaurangen/cafét samt träffpunkten fanns upplevdes foajén 


som en samlingsplats som uppskattades och gav energi till boende, 


verksamhet och besökare. Förvaltningen har från olika håll fått indikationer 


på att foajén numera upplevs tråkig och innehållslös. Utifrån detta har 


förvaltningen haft egna tankar vad restaurangytan kan användas till. 


Caféverksamhet har diskuterats men bedömning är att vård- och 


omsorgsförvaltningen saknar resurser för detta. De lokaler som idag nyttjas 


och som ligger i anslutning till foajén är två större möteslokaler samt ett 


metodrum för utbildningsinsatser genom nära vård (Träffpunktens gamla 


lokal).”  


Nämnden föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. 


 


Teknik-, fritid- och kulturnämnden lämnar följande remissyttrande: 
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”Att öppna ett café i den tidigare serveringsdelen på Vidablick är, rent 


praktiskt, inte så svårt att realisera. Serveringslinje med kyldisk och värmerie 


finns på plats. Diskrum ca 15kvm finns i direkt anslutning till serveringen 


men diskmaskinen behöver ersättas. Övrigt som behöver kompletteras:  


 storköksutrustning som kyl/frys, ugn  


 kaffebryggare, vattenkokare  


 porslin, glas, bestick, serveringsbrickor  


I den inglasade serveringsdelen finns plats för ca 15 sittande gäster, färre om 


man ska få plats med rullstolar. De övriga gemensamhetsytorna direkt 


utanför erbjuder ett större antal sittplatser.  


 


Kommunal regi  


Under tiden kostenheten drev restaurangen var det lågt intresse från gäster 


att köpte fika. De få anhöriga som tog ner boende till entréplan nyttjade 


oftast andra sittgrupper än det tillhörande caféet och restaurangen. De köpte 


heller ingen fika. För att ny verksamhet ska kunna öppnas kommer 


kommunen få subventionera nästan hela verksamheten då intäkterna 


beräknas bli små.  


 


Privat regi  


Möjlighet finns att låta en privat aktör driva verksamheten. Dock känns det 


inte troligt att det finns någon intressent eftersom kostnaderna troligen blir 


större än intäkterna.  


 


Framtida planer på restaurangen  


Gällande restaurangen på Vidablick så har lokalstrategen föreslagit att 


lokalen skulle kunna byggas om till kontorsytor (eftersom man beslutat lägga 


ner restaurangen). Hon tänker att majoriteten av ytorna kan användas, 


eventuellt med undantag av någon mindre del kvar som foajé etc. Ovan 


nämnda är medskickat till Tobias Ekblad som av KCG fått uppdrag att se 


över lokalinnehavet i samband med besparingsåtgärder, då man beslutat 


avskaffa lokalstrateg.” 


 


Socialnämndens yttrande är i princip likalydande teknik-, fritid- och 


kultnämndens yttrande fram till rubriken Kommunal regi. Här skriver 


socialnämnden: 
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”Kommunal regi. Att driva ett café på Vidablick i kommunal regi, med 


möjlighet för både funktionsstöd och arbetsmarknadsenheten att låta 


deltagare praktisera, arbetsträna eller arbeta är en mycket god idé enligt 


Jessica Masmanidou, verksamhetschef funktionsstöd, samt undertecknad 


(Magnus Abrahamsson, enhetschef Arbetsmarknadsenheten).  


 


Budget för ett café på Vidablick är i dagsläget svår att ge, men använder 


man café stadshuset som referens och dess budget så ger det ju ändå en 


fingervisning. Personalkostnader ca 1 miljon, en heltidsanställd som 


ansvarig, två deltid med lönebidrag samt en personal från sysselsättningen. 


Denna arbetsstyrka är minimal för dess verksamhet och väldigt sårbar vid 


sjukdom och semester. Med rådande prislista är inköp v/s försäljning i stort 


sett ett nollsumme-spel under 2022. Café stadshuset belastas inte med någon 


hyreskostnad. Personalbudgeten är baserad på caféts öppettider 08-15, 


måndag-fredag. Enligt lokalstrategen kommer en intern självkostnadshyra 


hamna (väldigt preliminärt) runt 90 000 kr per år.  


 


Privat regi. Marknadshyra för en privat aktör beräknas till ca 120 000 kr per 


år, givetvis beroende på villkor efter förhandling.” 


 


 


Genom givna remissyttranden ges en bild av vad en utredning enligt 


motionen skulle kunna komma redovisa. 


Det är besparingskrav som lett fram till stängningen och det ekonomiska 


läget är inte bättre nu. Alternativet med café i privat regi finns men bedöms, 


utifrån vad kostenheten redovisat, svårt att få lönsamhet. 


 


Ytterligare utredning bedöms inte kunna tillföra mer i sak varför motionens 


yrkande om att teknik-, fritid- och kulturförvaltningen tillsammans med 


kostenheten och arbetsmarknadsenheten utreder möjligheten att öppna ett 


café, i privat eller kommunal regi kan anses vara genomfört. Motionen 


föreslås därför vara besvarad.  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 


kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att anse 


motionen vara besvarad. 
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Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 


föreslå kommunfullmäktige besluta att anse motionen vara besvarad. 


  


Deltar i debatten 


Kenneth Michaelsson (C), Nicolas Westrup (SD) och Roger Gardell (L). 


Yrkanden 


Kenneth Michaelsson (C) yrkar med instämmande av Nicolas Westrup (SD) 


att motionen ska vara bifallen.      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framfört yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen är 


bifallen. 


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 255 Dnr 2022-000118 109 


Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG erbjud seniorer 
att åka gratis på bussar och tåg - under vissa klockslag 


 


Sammanfattning  


Ett medborgarförslag har inkommit där fria resor för seniorer med 


kollektivtrafik föreslås inom Ronneby kommun med samma upplägg som 


finns infört idag i Karlskrona och Karlshamns kommun, vilket innefattar 


resande under vissa klockslag.       


Bedömning 


Bakgrund 


Beslut om gratis kollektivtrafik för seniorer från 70 års ålder, på bestämda 


tider, finns idag infört i Karlskrona kommun och Karlshamns kommun.  


Även Sölvesborgs kommun har lyft frågan i kommunen. 


 


Frågan om gratis kollektivtrafik för seniorer har varit uppe tidigare i 


Kommunfullmäktige och senast 2020-02-27, då Kommunfullmäktige avslog 


medborgarförslaget. Dnr 2018-000572 109 §67. Frågan som behandlades då 


omfattade gratis kollektivtrafik för seniorer alla dagar och dygnet runt, samt 


gällande från 65 års ålder och uppåt. 


 


I en skrivelse, dnr 2022–000432739 § 372, från sammanträde i 


kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-10, tar kommunala pensionärsrådet 


samt vård- och omsorgsnämnden upp frågan om införande av gratis 


kollektivtrafik för seniorer (70+).  


I skrivelsen lyfts särskilt att utöver de fördelar som en gratis kollektivtrafik 


ger för seniorers rörlighet så finns det också stora möjligheter att denna 


förmån ger stora hälsofördelar. Under rådande pandemi har det varit samsyn 


om att det, för vissa seniorer, blivit en ofrivillig ensamhet, vilket skulle 


kunna ha inverkan på deras hälsa. Även om det enbart har drabbat ett litet 


antal så skulle ett förbättrat hälsoläge ge stora ekonomiska värden för 


kommunen. Vård- och omsorgsnämnden ställer sig bakom 


pensionärsorganisationernas skrivelse att erbjuda Ronnebys seniorer 70+ 


gratis kollektivtrafik. Beslut i Kommunstyrelsens arbetsutskott är att 


remittera ärendet till kommunledningsförvaltningen för utredning av 


kostnader samt åldersgräns.  
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Notering: Skrivelsen utreds vidare i kommunledningsförvaltningen efter att 


medborgarförslaget behandlats i Kommunfullmäktige. 


 


Utförande 


Att införa Blekingetrafikens upplägg för seniorbiljett berättigar innehavaren 


till resor enligt det Modellavtal från Blekingetrafiken som bifogas skrivelsen 


(se bilaga 1). Avtalet gör gällande att kommunen ersätter Blekingetrafiken 


för antalet registrerade resekort som är giltiga på buss och tåg. Ersättning för 


ett resekort är för närvarande 40 kr inklusive 25 % moms. 


Blekingetrafiken fakturerar kommunen efterföljande månad kostnaden för 


varje validerad resa med seniorbiljett baserat på Blekingetrafikens ordinarie 


pris för seniorbiljett 1 zon, för närvarande 19,50 kr inklusive 6 % moms. 


Ordinarie pris för seniorbiljett 1 zon motsvarar vuxenpris (för närvarande 26 


kr) minus 25 % rabatt. Seniorbiljetten är dock giltig för resa i Kommunens 


två zoner.  


 


Åldersgräns för seniorbiljetten är kommunens beslut. 


 


Resekort skickas ut till alla folkbokförda i kommunen inom den 


ålderskategori som kommunen bestämmer ska gälla.  


 


Beräknad kostnad för Ronneby kommun 


Engångskostnad för resekort (se bilaga 1) utifrån nu folkbokförda i 


kommunen efter åldersgräns: 


 


Seniorer 65 +: 295 tkr 


Seniorer 70 +: 227 tkr 


 


För att få en ungefärlig beräkning på årlig löpande kostnad för införande av 


Seniorbiljetten, får Ronneby kommun närmast jämföras med Karlshamns 


kommuns statistik på antal resor per månad, då det högst sannolikt blir en 


liknande kostnad för Ronneby kommun vid åldersgräns 70+. 


I Karlshamns kommun var det cirka 5500 folkbokförda seniorer (70+) vid 


lansering av erbjudandet för seniorbiljetten. Blekinge trafiken fakturerar 


Karlshamns kommun cirka 50 tkr/månaden. Vilket på årsbasis blir en summa 


av ca 600 tkr. Ronneby kommun har, avrundat uppåt, ca 5700 folkbokförda 


seniorer (70+). 


 


Om beslutet blir att åldersgränsen för seniorbiljetten blir gällande från 65+ 


ökar antalet resande personer.  Blekingetrafiken uppskattar då att kostnaden 


till cirka 80 tkr/månad. Vilket på årsbasis blir en summa av ca 960 tkr. 


Ronneby kommun har, avrundat uppåt, ca 7400 folkbokförda seniorer (65+). 
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Skulle kommunen införa en åldersgräns för biljetten för seniorer 65+ får 


kommunen ha i beräkning att ålderskategorin 65-70 år reser betydligt mer än 


70-75 år gör med kollektivtrafiken. Eftersom Blekingetrafiken ännu inte har 


någon kommun som erbjuder fria seniorresor i ålderskategorin 65+ råder en 


viss osäkerhet från Blekingetrafiken exakt hur mycket det påverkar 


kostnaden.  


 


En summerad första årskostnad vid införande av Seniorbiljetten enligt 


upplägg för engångsavgift för resekortkort, samt beräkning på ungefärligt 


antal resor: 


 


Åldersgräns 65 +: ca 1 255 000 kr 


Åldersgräns 70 +: ca 827 000 kr  
 


      


Förslag till beslut 


Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


Kommunfullmäktige att besluta om att införa gratis seniortrafik i Ronneby 


kommun enligt Blekingetrafikens gällande regler för seniorbiljetten. 


 


  


Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


Kommunfullmäktige att besluta om vilken åldersgräns som skall gälla för 


seniorbiljetten vid införandet. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen besluta att föreslå 


kommunfullmäktige besluta att avslå medborgarförslaget. 


      


Yrkanden 


Ola Robertsson (S) och Kenneth Michaelsson (C) yrkar båda bifall till 


tjänsteförslagets första att-sats samt att åldersgräns ska vara 70+ .     


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena.   


 


Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  


De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  
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De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) och Kenneth Michaelssons (C 


förslag röstar nej. 


    


Omröstningsresultat 


Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 8 ja-röster och 7 


nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 


arbetsutskottets förslag till beslut.  


Namn Ja Nej Avstår 


Åsa Evaldsson (M) X   


Sara Blixt (M) X   


Nicolas Westrup (SD) X   


Bengt Johansson (SD) X   


Tony Holgersson (SD) X   


Carina Aulin (SD) X   


Roger Gardell (L) X   


Anna Ekberg (KD) X   


Ola Robertsson (S)  X  


Tommy Andersson (S)  X  


Malin Månsson (S)  X  


Johanna Månsson (S)  X  


Mikael Mårtensson (S)  X  


Kenneth Michaelsson (C)  X  


Peter Bowin (V)  X  


Totalt 8 7  


      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå 


medborgarförslaget. 


________________ 


Exp: Kommunfullmäktige 
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§ 256 Dnr 2023-000068 109 


Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta en 
motorgård 


 


Sammanfattning  


Protokollsutdrag från teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-05-30 § 131: 


Bengt Åke Johansson har 2023-01-22 inkommit med att medborgarförslag. I 


medborgarförslaget föreslås Ronneby kommun likt två andra kommuner, 


Karlskrona och Kramfors, att anskaffa en lämplig lokal och- starta upp en 


verksamhet för yngre motorintresserade ungdomar. I förslaget beskrivs även 


att verksamheten bör utformas i samarbete med två föreningar, SMK 


Ronneby och Blekinge Classic Car Club. Vid en mailkontakt med 


förslagsställaren fördes följande konversation och frågeställningar. 


Förslagsställarens svar är angivna i kursiv stil:  


Hej Bengt-Åke! Du har lämnat in ett medborgarförslag om en motorgård för 


yngre motorintresserade ungdomar. Jag har fått uppdraget att svara på 


förslaget och har därför några frågor till dig Hela projektet i Karlskrona 


baseras på att det fanns ett problem med att ungdomarna som kör EPA 


samlades på olika parkeringar med störande hög musik, nedskräpning och 


fylleri som följd. Det har inte varit något stort bekymmer i Ronneby 


kommun.  


1. Till vilken grupp vänder sig ditt förslag, till EPA-ungdomar eller till 


ungdomar som har ett genuint motorintresse, eller både och?  


Traktor Ungdomar i första hand, äldre ungdomar i andra hand.  


 


2. På vilket sätt arbetar SMK Ronneby och Blekinge Classic Car Club 


med det beskrivna intresset? SMK Ronneby är en idrottsförening 


som har ungdomsverksamhet, har du ställt frågan hur de ser på detta?  


Jag har inte pratat ”allvar” med klubbarna men vet att båda är 


intresserade av delaktighet i detta.  


 


3. Vilka ungdomar är det som har uttryckt önskemålet, vilka har du 


pratat med? Hur ser de i så fall på ditt förslag? Ronneby kommun har 


inte fått in något önskemål från yngre motorintresserade ungdomar, 


varken från fritidsgårdarna eller i någon annan verksamhet. Intresset 


har inte heller framkommit i något enkätsvar.  
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I stort sett alla ungdomar och vuxna jag varit i kontakt med tycker 


detta vore alldeles lysande. Att kommunen inte fått in något ännu 


beror nog mest på att jag varit snabb med att lämna in förslaget. Ge 


det några månader så har vi samma problem som var i Karlskrona. 


Bättre att stämma i bäcken INNAN problemen uppstår.  


 


4. Hur tänker du dig att samarbetet mellan Ronneby kommun och SMK 


Ronneby och Blekinge Classic Car Club skulle kunna se ut? 


 Lättast är nog om vi sätter oss ner och resonerar om detta. Frågan 


är komplex och inte enbart en ja eller nej fråga.   


      


Bedömning 


Förvaltningen har inte mottagit några önskemål från den i förslaget 


beskrivna målgruppen. Fritidsgårdsverksamheten har en bred kontaktyta 


genom gårdsverksamheten men även genom sin närvaro på Ronneby 


kommuns skolor. Fritidsgårdsverksamheten har inte fått till sig några 


önskemål om den föreslagna verksamheten.  


Förvaltningen har under de senaste två åren, inklusive det här förslaget, 


mottagit två medborgarförslag i ämnet. Båda förslagen har inkommit från 


förslagsställare som inte tillhört målgruppen.  


Förvaltningen högaktar och hedrar barnkonventionen i sitt dagliga arbete och 


ser gärna att ungdomar inkommer med förslag om hur dem vill att deras 


fritid ska se ut.  


SMK Ronneby och Blekinge Classic Car Club är båda föreningar, 


förvaltningen kan inte se några hinder för att föreningarna tillsammans eller 


på egen hand startar upp ungdomssektioner för målgruppen och beskriven 


verksamhet. Förvaltningen bedömer att den beskrivna verksamheten bör 


drivas i föreningsform, Teknik-, fritid och-kulturförvaltningen har då en 


mycket större möjlighet till att, med tillgängliga resurser, stötta 


verksamheten.      


Förslag till beslut 


Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och 


kulturnämnden föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 


Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att besluta att 


medborgarförslaget med ovan text anses besvarat.   
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Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-05-30 


Teknik-, fritid och- kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och 


kulturnämnden föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 


Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att besluta att 


medborgarförslaget med ovan text anses besvarat. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige att besluta att medborgarförslaget med ovan text anses 


besvarat.   


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 


medborgarförslaget med ovan text anses besvarat.   


________________ 


Exp: 


Kommunfullmäktige 
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§ 257 Dnr 2021-000634 109 


Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG angående 
medborgarförslag från kommuninvånare 


 


Sammanfattning  


Ett medborgarförslag har inkommit till Ronneby kommun om att kommunen 


bör, som ett led i att utveckla inflytandet för kommuninvånarna, införa en ny 


modell för medborgarförslag och kalla det Ronnebyförslaget. Förslaget 


innebär att Ronnebys kommuninvånare lämnar förslag till kommunen, via e-


tjänst, som publiceras på webben för omröstning och diskussion. 


Förslagsställaren anser att förslag som får minst 90 röster under 90 dagar ska 


gå vidare till handläggning och beslut av berörd nämn. De förslag som inte 


når upp till 90 röster efter 90 dagar kan avslutas och arkiveras men ska ligga 


kvar på kommunens webbplats under arkiverade. Förslagsställaren anser att 


det blir en öppen och transparent metod där medborgare, politiker och 


tjänstepersoner kan ta del av de olika förslagen och gör så att medborgarna 


blir mer delaktiga i sin kommuns utveckling.      


Bedömning 


Ronneby kommuns invånare har redan idag möjlighet att lämna in så kallade 


medborgarförslag till kommunen. Det finns flera positiva aspekter med att 


istället införa Ronnebyförslaget enligt förslagsställarens beskrivning. Andra 


kommuner som infört liknande upplägg för kommuninvånarna vittnar om att 


antalet förslag som kommer in har ökat, men arbetsinsatsen är densamma 


eller mindre än innan. Detta bland annat på grund av förenklingar tack vare 


digitaliseringen samt att man enbart behandlar de förslag som uppnår det 


förutbestämda antalet röster för att kvalificera sig till vidare handläggning. 


Andra kommuner vittnar också om att de inte längre får in samma förslag 


upprepade gånger. Det är även ur ett demokratiskt perspektiv en möjlighet 


att nå ut till samt att engagera fler kommuninvånare i kommunens 


utveckling. När ett förslag kvalificerar sig för behandling vet kommunen 


därmed att det är flera kommuninvånare som efterfrågar och står bakom 


förslaget. 


 


Emellertid, för att enklast och effektivast kunna införa Ronnebyförslaget, 


som ersättning för dagens möjlighet att lämna in medborgarförslag i 


Ronneby, behövs en annan e-plattform än den som kommunen för 


närvarande nyttjar. Den nuvarande e-plattformen gör att det i dagsläget 


kommer krävas väldigt mycket arbete och tid för att införa förslaget. 
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Eftersom det redan pågår en diskussion i kommunen om att införa en ny e-


plattform bör kommunfullmäktige avvakta med ett ställningstagande i frågan 


tills dessa att en ny e-plattform är på plats. Detta för att bespara kommunen 


kostnader och arbete som är omintetgjort när en ny e-plattform eventuellt 


införs. När beslut om ny e-plattform är fattat kan frågan om ett 


Ronnebyförslag som ersätter kommunens nuvarande medborgarförslag 


utredas på nytt för att undersöka om förutsättningarna att genomföra 


förslaget har förbättrats.       


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 


kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att ge 


kommunledningsförvaltningen i uppdrag att om ny e-plattform införs 


återkomma med förslag om hantering av medborgarförslag för 


kommunfullmäktige att ta ställning till, samt att medborgarförslaget därmed 


är besvarat. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 


kommunfullmäktige besluta att ge kommundirektören i uppdrag undersöka 


alternativa lösningar och återkomma med förslag om hantering av 


medborgarförslag för kommunfullmäktige att ta ställning till, samt att 


medborgarförslaget därmed är besvarat. 


      


Deltar i debatten 


Roger Gardell (L), Kenneth Michaelsson (C), Ola Robertsson (S) och Anna 


Ekberg (KD). 


Yrkanden 


Roger Gardell (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.   


Kenneth Michaelsson (C) yrkar avslag på medborgarförslaget.    


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


framförda yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet om 


bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 


Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  


De som önskar bifalla arbetsutskottets förslag röstar ja.  


De som önskar bifalla Kenneth Michaelssons (C) förslag röstar nej.      







 


Kommunstyrelsen 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


114(122) 
2023-09-05  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


Omröstningsresultat 


Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 13 ja-röster och 2 


nej-röster, varefter ordförande finner att kommunstyrelsen bifallit 


arbetsutskottets förslag till beslut.  


Namn Ja Nej Avstår 


Åsa Evaldsson (M) X   


Sara Blixt (M) X   


Nicolas Westrup (SD) X   


Bengt Johansson (SD) X   


Tony Holgersson (SD) X   


Carina Aulin (SD) X   


Roger Gardell (L) X   


Anna Ekberg (KD) X   


Ola Robertsson (S) X   


Tommy Andersson (S) X   


Malin Månsson (S) X   


Johanna Månsson (S) X   


Mikael Mårtensson (S) X   


Kenneth Michaelsson (C)  X  


Peter Bowin (V)  X  


Totalt 13 2  


      


Beslut 


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ge 


kommundirektören i uppdrag undersöka alternativa lösningar och 


återkomma med förslag om hantering av medborgarförslag för 


kommunfullmäktige att ta ställning till samt att medborgarförslaget därmed 


är besvarat. 


________________ 


Exp: Kommunfullmäktige 
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§ 258 Dnr 2022-000276 109 


Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG bygg en gång- 
och cykeltunnel under järnvägen i Johannishus 


 


Sammanfattning  


Ett medborgarförslag om att bygga en gång- och cykeltunnel under 


järnvägen i Johannishus har inkommit till kommunen. 


”Johannishus samhälle växer söderut, nya hus byggs och förhoppningsvis är 


det barnfamiljer som flyttar hit. Skolan och den stora lek- och bollplanen 


ligger norr om järnvägen. Gång- och cykelvägen längs Listerbyvägen slutar 


vid Ålyckehemmet, därefter är skolbarnen hänvisade till bilvägen 


Listerbyvägen och över järnvägen. Jag har vid några tillfällen sett 


ungdomar/skolbarn komma från Iglasjövägen och gena över fältet och 


järnvägen i höjd med Ålycke. Det har i annat sammanhang framhållits risken 


för ökad biltrafik genom Johannishus samhälle i och med ut- och 


ombyggnaden av E22 och utfarten vid Björketorp. En GC-väg mellan norra 


och södra delen av samhället blir ett miljövänligt alternativ till att ta bilen. 


En GC-väg byggs i Källvägens förlängning. Bedömt från norra sidan bör 


järnvägsbankens höjd rymma en GC-tunnel. Dagens byggteknik bör medge 


att det endast behöver ett kortare tågstopp (dygn) för att bygga tunneln. Jag 


är medveten om att bebyggelsen mellan järnvägen och Ormasvägen kan 


innebära problem, men föreslår ändå att förslaget granskas.”  


Bedömning 


Att anlägga en gång- och cykeltunnel under järnvägen mellan Källvägen och 


Ormasvägen i Johannishus för att förbinda samhället på ett trafiksäkert sätt 


är i sig en god idé. Men en tunnel på denna plats skulle innebära stor 


inverkan på kringliggande fastigheter. 


För en tunnel med tillräcklig höjd och med ett järnvägsspår ovan behöver 


man komma ner på ett djup på ca 4-5 meter under befintlig räls. 


Även om järnvägen ligger något högre än kringliggande mark skulle ett 


sådant tunnelarbete innebära intrång i kringliggande fastigheter på både 


Källvägen och Ormasvägen. 


 


Förslagsställaren skriver att åtgärden skulle kunna utföras med ett kortare 


avbrott i tågtrafiken. Ett sätt att anlägga en tunnel med ett ”kortare” avbrott 
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är att bygga den vid sidan av och sedan sätta den på plats under spåren. Att 


utföra arbetet på ett sådant sätt finns det dock inte plats för att göra här.   


 


Även om förutsättningarna skulle finnas för att anlägga en gång- och 


cykeltunnel utan åverkan på kringliggande fastigheter är kostnaden 


uppskattningsvis 15 miljoner kronor. 


Ett alternativ till en gång- och cykeltunnel under järnvägen kan vara att 


utreda framtida möjligheter att anlägga en gång- och cykelväg längs med 


Listerbyvägen. Dock har en gång- och cykelväg längs denna sträcka inte 


varit en del av prioriteringen för kommande regional cykelplan där Ronneby 


kommun har lämnat sina prioriteringar och synpunkter.  


 


För att hindra att personer passerar järnvägen på andra ställen än vid 


signalreglerade passager bör ett arbete mellan kommunen och Trafikverket 


belysa bristerna i instängslingen av järnvägen.  


Förslag till beslut 


Mark- och exploateringsenheten föreslår Kommunstyrelsens arbetsutskott att 


föreslå Kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att avslå 


medborgarförslaget. 


  


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 


________________ 


Exp: 


Förslagsställaren 
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§ 259 Dnr 2023-000346 109 


Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG fasadplank 
efter branden 


 


Sammanfattning  


I ett medborgarförslag föreslås att ett plank sätts upp efter branden intill 


torget och att på detta plank målas en stiliserad bild av huset som stod där. 


Kommunen föreslås sponsra idén. Kanske vill lokala konstnärer bidra och 


ägare/kommun står för plank och färg.  


Bedömning 


Näringslivschef Torbjörn Lind skriver följande: 


”Vad gäller hantering av tomt efter den nedbrunna fastigheten vid torget så 


är det i första hand en fråga som hanteras av fastighetsägaren och det berörda 


försäkringsbolaget. 


Enligt uppgift så är ambitionen en återuppbyggnad av fastigheten. I samtal 


med försäkringsbolag och fastighetsägare i hanteringen av tomten fram till 


återuppbyggnad har diskuterats olika alternativ såsom plank med tilltalande 


målning eller avgrusning av ytan så att platsen i avvaktan på byggnation kan 


finna en användning som tilltalar allmänhet och besökare. 


Ronneby kommun är positivt inställd till att finna den lösning som är mest 


lämpad beroende av platsens förutsättningar och har en löpande dialog med 


intressenterna.”  


Förslag till beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 


kommunstyrelsen besluta att medborgarförslaget är besvarat med texten 


under Bedömning ovan. 


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att avslå 


medborgarförslaget.  
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Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 


________________ 


Exp: 


Förslagsställaren 
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§ 260 Dnr 2023-000003 101 


Delegationsbeslut 2023 


 


Sammanfattning  


Följande delegationsbeslut återrapporteras 2023-06-19: 


1. Överklagande av integritetsskyddsmyndighetens (IMY) beslut IMY-


2022-3157. Beslut fattat 2023-06-05 av kommunstyrelsens 


ordförande Roger Fredriksson.  


2. Sammanställning av delegationsbeslut avseende upphandling för 


perioden 2023-04-17 till 2023-06-01. Beslut fattade av Teo 


Zickbauer.  


3. Delegationsbeslut avseende ersättare vid frånvaro. Beslut fattat 2023-


06-08 av Cecilia Westlund och Carl-Martin Lanér. 


4. Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby Helsobrunn. 


Fattat 2023-06-12 av Johan Sjöberg.  


5. Beslut om förändring av internkredit för AB Ronneby 


Industrifastigheter. Fattat 2023-06-14 av Johan Sjöberg. 


 


Följande delegationsbeslut återrapporteras 2023-08-14:  


1. Yttrande till Mark- och miljödomstolen 2023-06-14, överklagad 


detaljplan för Aspanområdet, Leråkra 2:4 m.fl. 


2.  Redovisning av delegationsbeslut gällande lantmäteriförrättningar 


2023-05-19 till 2023-06-14 


3. Beslut om genomförandet av plan kan antas föranleda betydande 


miljöpåverkan, byggnadsplan 181 Listerby 1:4 m.fl. 2023-06-02 


4. Beslut om genomförande av plan kan antas föranleda betydande 


miljöpåverkan, byggnadsplan 175 Listerby 14:13 m.fl. 2023-06-02 


5. Beslut om genomförande av plan kan antas föranleda betydande 


miljöpåverkan, byggnadsplan 170 Listerby 14:24 m.fl. 2023-06-02 


6. Yttrande över Promemoria Jägares överlåtelser av små mängder 


vildsvin eller kött av vildsvin direkt till slutkonsumenter, dnr 


2023/287, 2023-06-21      
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Arbetutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 


återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.  


 


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 


återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  


      


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen noterar återrapporterande delegationsbeslut till 


protokollet.  


________________ 
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§ 261 Dnr 2023-000005 101 


Delgivningsärenden 2023 


 


Sammanfattning  


Följande delgivningsärenden redovisas 2023-06-19: 


1. Blekinge Tingsrätt, Underrättelse Markus Eriksson Ågårdsgatan 16a 


har försatts i konkurs. 


2. Blekinge Tingsrätt, Underrättelse konkurs gäldenär: Berg & Berg AB 


3. Länsstyrelsen Skåne, Protokoll över inspektion av kommunens 


överförmyndarverksamhet. 


4. Region Blekinge, Politisk samverkan vård och omsorg (PSVO) 


20230511. 


5. Ronnebyhus 20230504 §§31, 33  


6. Utbildningsnämnden 20230517 §§ 75, 76 


 


Följande delgivningsärenden rapporteras 2023-08-14: 


1. Bräkneåns vattenråd, medlemsinformation  


2. Energikontor Syd, Information om Sölvesborgs Biogas uppror  


3. Kommunal, Alla välfärdens arbetare förtjänar arbetsskor  


4. Revisionen Granskning av vaktmästarorganisationen  


5. SKR, Förbundsavgift 2024 och rättelse  


6. Svenska Institutet, SI genomför utlysning till stöd för Ukraina  


7. Skrivelse från privatperson om PFAS  


8. Protokoll Cura Individ 2023-05-26 


9. Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-06-20 § 98 


      


Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-06-19 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 


delgivningsärendena till protokollet.  
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Arbetsutskottets förslag till beslut 2023-08-14 


Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 


delgivningsärendena till protokollet.       


Propositionsordning 


Tjänstgörande ordförande Nicolas Westrup (SD) ställer proposition på 


arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.      


Beslut 


Kommunstyrelsen noterar delgivningsärendena till protokollet. 


________________ 


 






		2023-09-13T00:44:32+0200


	



